
بازرس کل استان کرمان خبر داد:

معرفی ۱۱۴ نفر از کارکنان و مدیران اجرایی متخلف
 به دستگاه قضایی
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ذبیح  اله اعظمی در تذکر شفاهی;

دولت به قیمت پایین سیب زمینی 
جنوب کرمان رسیدگی کند 

شائبه فروش مدارس 
خیرساز در طرح 

مولدسازی

در جلسه مشترک بین وزارتخانه های کشور و 
راه و شهرسازی اعلام شد:

 رتبه سوم اداره 
کل راه و شهرسازی 

جنوب کرمان در طرح 
نهضت ملی مسکن 

8

استاندار کرمان:
پیگیر تامین اعتبار 

برای فعالیت صندوق 
پژوهش نوآوری در 

کرمان هستیم

کسب
 رتبه برتر  اداره کل 

مدیریت بحران 
استان کرمان

سـتاندار کرمـان 
از پیگیـری بـرای 

تامیـن اعتبـار بـه منظـور فعالیـت 
صنـدوق پژوهـش نـوآوری در اسـتان 

کرمـان خبـر داد.
محمدمهدی فـداکار در دیدار فعالان 
کسـب و کارهـای دیجیتـال، سـامان 
دادن شـرکت های دانش بنیان و پارک 
علم و فناوری استان را دو مقوله مهم 
و ظرفیـت فوق العـاده بـرای اسـتان 
دانسـت و گفـت: بـرای اجرایـی شـدن 
پـارک علـم و فنـاوری اسـتان تـاش 
می کنیـم و تعجیـل داریـم که هـر چه 

سـریعتر کار انجـام شـود.

صفحه 8  را 
بخوانيد

صفحه 2 را 
بخوانيد

یپا
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عک حسن ناهید، پیشکسوت نی نواز کرمانی در ۷۹ سالگی درگذشت
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نماینده مـردم جیرفـت وعنبرآباد خواسـتار 
رسـیدگی دولت به قیمت سـیب زمینی شـد 

که بـه دلیل پاییـن بـودن آن هزینه برداشـت را پوشـش نمی دهد.
ذبیح الله اعظمـی سـاردوئی در تذکر شـفاهی خـود از حضـور وزیر 
نیرو  در شهرسـتان عنبرآبـاد و جیرفـت و توجه به طر ح هـای نیمه 
تمـام و صـدور دسـتور تکمیـل آن قدردانی کـرد و خطاب بـه وزیر 
جهاد کشـاورزی گفت: از حمایت شما از کشـاورزان تشکر می کنم 
اما قیمت سـیب زمینی تازه جیرفت و عنبرآباد آنقدر پایین اسـت 

کـه هزینـه برداشـت را پوشـش نمی دهد.

خبـر عجیبـی اسـت کـه مـدارس خیرسـاز را در 
محروم تریـن اسـتان های کشـور، در لیسـت 

واگـذاری امـوال مـازاد دولـت قـرار می دهنـد. هدیـه ی خیریـن و 
زحمات آن هـا در دولت نادیده گرفته شـده اسـت. این درحالی سـت 
که به علت کمبود شـدید مدارس، دولت ها طی این سـال ها دسـت 

بـه دامـان خیریـن مدرسه سـاز شـده اند.

صفحه 2 را 
بخوانيد

صفحه 3  را 
بخوانيد

 ناهید و حکایت نوای نیِ ایرانی ناهید و حکایت نوای نیِ ایرانی

@kaghazevatan
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

سال پنجم      شماره پیاپی 1428      سه  شنبه 2  اسفندماه  1401      8 صفحه      قیمت 2000 تومان  

ورود ۴۰۰ تُن مرغ منجمد 
به بازار کرمان

آبیار گفت: بازرسی کل اسـتان کرمان طی ۱۰ ماهه امسـال، ۱۱۴ 
نفـر از کارکنـان و مدیـران اجرایـی را کـه فسـاد اداری داشـته اند، 
شناسـایی و بـه دسـتگاه قضایی معرفـی کرده اسـت کـه منجر 
بـه بازداشـت و حبس هـای طولانی مـدت بـرای این افراد شـده 
اسـت. احمد آبیار با اشـاره به اینکه بیشـترین سـوء جریان های 

دستگاه های اداری، اهمال و سهل انگاری در انجام وظیفه بوده 
اسـت، بیان کرد:  بدیـن منظـور  تاکنـون میلیارد ها ریـال مورد 
اختاس به بیت المال مسـترد شده اسـت و همچنین ۱۳ نفر 
نیز که فرار مالیاتی در سـطح کان داشـته اند نیز شناسـایی و به 

مرجع قضایـی و سـازمان امـور مالیاتی معرفی شـده اند.

بـه منظـور تنظیـم بـازار، ۴۰۰ تُـن مـرغ منجمـد در بـازار 
کرمـان توزیع می شـود. معـاون امـور بازرگانی و توسـعه و 
تجارت سـازمان صمت استان کرمان در سـتاد تنظیم بازار 

گفـت: مهم تریـن موضـوع سـتاد، تامیـن مـرغ و گوشـت 
گـرم و منجمد اسـت کـه مقرر شـد ۴۰۰ تـن مـرغ منجمد 
از محـل ذخایـر روانـه بـازار شـود. قـوام افـزود: در صورت 

نیـاز، فرمانـداران شهرسـتان ها نسـبت بـه حمـل و توزیـع 
گوشـت و مـرغ در شهرسـتان بـا توجـه بـه نیـازی کـه دارند 

اقـدام کننـد.

آگهي مزایده عمومي تجدید شده شماره: 1401/22/ز
شرکت معدني و صنعتي گل گهر )سهامي عام( در نظر دارد »آهن الات ضایعاتی موجود در انبارهای مجتمع 
خود را به ميزان پانصد)500( تن« از طریق مزایده عمومي واگذار نماید. لذا کليه متقاضيان مي توانند جهت 
اخذ اسناد مزایده به وبسایت این شرکت به نشانی  www.geg.ir بخش مناقصه و مزایده مراجعه و اسناد 
مذکور را دریافت نمایند. مهلت تحویل پاکات ساعت 9 الي 14روز یکشنبه مــورخ 1401/12/14 در محــل 
دفترکميسيون معـاملات مجتمع و یا دبيرخانه دفتر مرکزی تهران مي باشد. ضمناً بازدید از اقلام مربوطه 
روزدوشنبه مورخ 1401/12/08مقرر شده است.شایان ذکر است فرمت ضمانت نامه های شرکت در مزایده 
بایستی عينأ مطابق با فرمت ارائه شده در اسناد مزایده تهيه گردد.شرکت معدنی و صنعتی گل گهر در 

قبول یا رد هر یک از پيشنهادات بدون نياز به ذکر دليل و جبران خسارت مختار می باشد.
کمیسیون معاملات 
شركت معدنی و صنعتی گل گهر

شناسه آگهی : 1457532

فراخوان مناقصات عمومی یک مرحله ای
 با ارزیابی کیفی 

اداره کل راه و شهرسازی جنوب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی پروژه به شرح ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری 
مناقصه از دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام 
خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

فراخوان مناقصات عمومی یک مرحله ای با ارزیابی کیفی
فهرست بهابراورد )ریال(نوعتضمین )ریال(عنوانشماره

115/ج1401/3
تکمیل پروژه باند دوم محور 

جیرفت - میانچیل
2،771،000،000

ضمانت نامه بانکی
) مطابق با فرمت ارایه 

شده در اسناد( 
55،414،005،059

فهرست بهای راه، راه آهن 
و باند فرودگاه سال 1401 و 

فهرست بهای تجمیعی

o  مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت عمومی: ساعت 8 روز 1401/12/03 تا تاریخ 1401/12/07.
o مهلت زمانی ارائه پیشنهاد عمومی یک مرحله ای: تا ساعت 14 روز چهارشنبه تاریخ 1401/12/24.

o  زمان بازگشایی پاکت های مناقصه یک مرحله ای: ساعت 8 روز شنبه تاریخ 1401/12/27.
الف: آدرس: جیرفت-  ارائه پاکت های  o اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و 
حدفاصل سیلو و پلیس راه، بلوار ورودی شهرک صنعتی شماره 2 تلفن: 43310516-034 و سایت www.jkerman.mrud.ir و پایگاه ملی 

)http://iets.mporg.ir( اطلاع رسانی مناقصات کشور
o اطلاعات تماس سامانه جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934-021 و دفتر ثبت نام 88969737 و 85192768

اداره کل راه و شهرسازی جنوب استان کرمان

وم
ت د

نوب

آب ارمغان آبادانی است، آبادانی را بیشتر کنیم
وزارت نيرو

شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور
)مادر تخصصی(

شرکت آب و فاضلاب
استان کرمان

وزارت نيرو
شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور

)مادر تخصصی(

شرکت آب و فاضلاب
استان کرمان

شـرکت آب و فاضلاب اسـتان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی: موضوع احداث مخزن 2000 مترمکعبی شـهر مردهک و تاسيسـات جانبی 
را بـا بـرآورد : 87.636.560.671 ریـال همراه با ارزیابی کيفی با مبلغ تضمیـن فرایند ارجاع کار در مناقصـه 4.381.828.040 ریـال از محل اعتبارات 

عمرانـی و بـا حداقل تعداد شـرکت کنندگان 1 نفر و به شـماره 2001005963000366  را از طریق سـامانه تـدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.
لـذا از کلیـه شـرکت هایـی کـه دارای گواهی صلاحیت انجام کار در رشـته آب حداقـل رتبه 5 و همچنین گواهـی صلاحیت ایمنی معتبـر از اداره تعاون کار 

و رفـاه اجتماعی می باشـند دعوت می شـود.
کلیـه مراحـل برگـزاری مناقصـه از دریافـت اسـناد مناقصه تا ارائه پیشـنهاد مناقصه گران و بازگشـایی پاکت ها از طریق درگاه سـامانه تـدارکات الکترونیکی 
دولـت )سـتاد( بـه آدرس www.setadiran.ir انجـام خواهـد شـد و لازم اسـت مناقصـه گـران در صورت عدم عضویـت قبلی ، مراحل ثبت نام در سـایت 

مذکـور و دریافـت گواهـی امضای الکترونیکی را جهت شـرکت در مناقصه محقق سـازند . 
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه ستاد : روز  دوشنبه تاریخ 1401.12.01 می باشد.

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سامانه ستاد : ساعت 19:00 روز دوشنبه تاریخ 1401.12.08 
مهلت زمانی ارائه پيشنهاد در سامانه ستاد:  ساعت 19 روز دوشنبه تاریخ 1401.12.22 

تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبيرخانه شرکت : ساعت 14:30 روز دوشنبه تاریخ 1401.12.22 
زمان بازگشایی پاکت های مناقصه : ساعت 8:00 صبح روز سه شنبه تاریخ 1401.12.23 

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بيشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف:
 آدرس: کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها - تلفن: 034-333222282 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 1456 - 021 
دفتر ثبت نام: 88969۷38 و 85193۷68

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای با ارزیابی کیفی
 شماره 287/ب/12-1401 م  

وزیر کشور دستور داد:

استانداران، حضور میدانی در مدیریت سفرهای 
نوروزی داشته باشند

وزیـر کشـور بـا تاکیـد بـر لـزوم کاهـش آمـار 
تصادفات رانندگـی از ارائه تذکرات و پیشـنهادات 

لازم بـه اسـتانداران در ایـن حـوزه خبـر داد.
احمـد وحیـدی در حاشـیه برگـزاری نشسـت 
اسـتانداران که با حضـور وزیر راه و شهرسـازی در 
محـل وزارت کشـور برگزار شـد، گفت: سـفرهای 
نوروزی یکـی از اتفاقات خوش اسـت کـه مردم در 
انتهای سـال برای سـفرهای نـوروزی برنامه ریزی 
می کننـد و بـه تبـع آن دسـتگاه های مختلـف 
ذیربط نیـز در این امـر برنامه ریزی هایـی خواهند 
داشت تا سـفر خوبی برای شـهروندان رقم بخورد. 
او با اشـاره به موضوع تصادفات و حـوادث جاده ای 
افـزود: متاسـفانه بـه دلایـل مختلـف آمـار تلفات 
جاده ای کـه داریم خوشـایند و مورد قبول نیسـت 
و بایـد کاهـش پیدا کنـد. بی تردیـد برای داشـتن 
سـفرهایی خوب این موضوع در کمیسیون ایمنی 

وزارت راه مـورد بررسـی قـرار می گیرد .
وزیـر کشـور بـا تاکید بـر ضـرورت حضور فعـال و 
میدانی اسـتانداران در مدیریت سـفرهای نوروزی 

و کنتـرل ترافیـک جـاده ای، گفـت: اسـتانداران 
درصد قابـل توجهـی را بـرای کاهـش تصادفات و 

مـرگ و میـر جـاده ای هدف گـذاری کننـد.
وحیـدی خاطر نشـان کـرد: تحقـق این امـر مهم 
و خطیـر بـا همبسـتگی و هماهنگی دسـتگاه ها و 

مـردم عزیز کشـور قابـل تحقق اسـت.

او گفـت: بـه ماننـد نـوروز امسـال اسـتانداران در 
ورودی هـا و خروجی هـای شـهر بـه مسـافت 30 
کیلومتـر امکان اسـتراحتگاه برای راننـدگان عزیز 
کشـور فراهـم سـازند کـه این امـر بـه تجربـه، اثر 
موثـری بـر کاهـش تصادفـات و تلفـات ناشـی از 

آن دارد.
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خبر
افتتاح اداره امور بانوان شهرداری رفسنجان

شهردار: به نيازهای 
زنان در حوزه شهری 

توجه شود
شـهردار رفسنجان در حاشـیه مراسم افتتاح 
اداره امـور بانـوان شـهرداری، اظهارکـرد: 
بسـیار خرسـندیم کـه در آسـتانه روزهـای 
خجسـته اعیاد شـعبانیه برای نخسـتین بار 
در شـهرداری رفسـنجان، اداره امـور بانـوان 
راه اندازی و افتتاح شـد و حضور مادر شـهید 
بادپا در این مراسـم مایه خیر و برکت اسـت.
مجید کهنوجـی با بیـان این کـه برنامه های 
حوزه زنان تنهـا محدود بـه اداره امـور بانوان 
نیسـت، اظهارکرد: نمی توان به حـوزه بانوان 
بخشـی نـگاه کـرد و بایـد در همـه سـطوح 
خدمـات شـهرداری نگاهـی ویـژه بـه حوزه 
بانـوان ایجـاد و نهادینـه شـود، یعنـی زنان و 
خانـواده بایـد در همـه حوزه هـای شـهری 
اعـم از حمـل و نقـل و ترافیـک، فضاسـازی، 
زیباسـازی و کارهای فرهنگی اجتماعـی و ... 
دیده و در نظر گرفته شـوند تا در برنامه ریزی 
و سیاسـت گذاری های خـود، نیازهـای زنان 
در شـهر مـورد توجـه قـرار گیـرد. کهنوجی 
ادامه داد: تـلاش بر این اسـت از تمام ظرفیت 
و زیرسـاخت ها در شـهرداری بـرای بانـوان 
اسـتفاده کـرده و آن را بـه نقطه بهینـه خود 
برسـانیم. شـهردار رفسـنجان بـا اشـاره بـه 
این کـه سـاختمان فعلـی در شـان اداره امور 
بانوان نیست،گفت: پیشنهاد دادیم با احداث 
و تکمیـل سـاختمان جدید شـورای شـهر و 
اسـتقرار در آن، سـاختمان فعلـی شـورا که 
متصل بـه پـارک بانـوان اسـت بـه اداره امور 
بانـوان شـهرداری رفسـنجان تبدیل شـود.

رئیس شـورای اسـلامی شهر رفسـنجان نیز 
با اشـاره بـه این کـه زنـان نیمـی از جمعیت 
کشـور را بـه خـود اختصـاص داده  و نقـش 
مهمی در جامعه اسـلامی دارند، یادآورشـد: 
در فتنه اخیر، دشـمن سعی داشـت از طریق 
زنان بـرای جامعـه چالش ایجـاد کنـد که با 

هوشـیاری بانـوان ایـن فتنه خنثی شـد.
سیدحسـین رحیمی بیان کرد: ایـن مرکز به 
عنوان یک کانون فرهنگی اسـت که مختص 
امـور بانـوان فعالیـت می کنـد و می طلبـد با 
طرح هـا و ابتکارات خـود به رفع مشـکلات و 
مسائل امور بانوان در شهر رفسنجان بپردازد. 
او اضافه کرد: شهردار رفسنجان از برنامه های 
امور بانوان حمایـت کامل دارند و بـه تبع آن، 
نـگاه ویـژه شـورای شـهر بـه مبحـث بانوان 
اسـت که بـا حمایت کمیسـیون امـور بانوان 
و کمیسـیون فرهنگی شـورا مسـائل را رصد 
کرده و آمادگی خـود را برای همـکاری با این 
مرکز اعـلام می کنیم تـا منشـأ اقدامات خیر 
و تحولات خـوب در امور بانوان شـهر باشـد.

توجه به مسائل 
کاری، استخدامی 
و بيمه ای در صدر 
مطالبات کارگران

مقامـات قضایـی پـای درد و دل کارگـران 
معدن زغالسـنگ همـکار راور نشسـتند که 
توجه به مسائل کاری، اسـتخدامی و بیمه ای 

در صـدر مطالبـات کارگـران بود.
رئیس دادگسـتری راور با همراهی دادستان 
عمومـی و انقـلاب ایـن شهرسـتان از معدن 
بـزرگ زغال سـنگ همـکار این شهرسـتان 
بازدیـد و در گفت و گو بـا مدیـران و کارگران 
ایـن معـدن مسـائل و مشـکلات موجـود را 
بررسـی کردنـد کـه در ایـن میـان توجـه به 
مسائل کاری، اسـتخدامی و بیمه ای در صدر 
مطالبـات کارگـران قـرار داشـت و در ادامـه 
تصمیمـات لازم  برای رفع موانع و مشـکلات 

ایـن حـوزه اتخاذ شـد.
مسـلم کاربخـش، رئیـس دادگسـتری 
شهرسـتان راور در حاشـیه این دیـدار گفت: 
دسـتگاه قضایـی در قالـب سـتاد پیگیـری 
اجرای سیاسـت های کلی اقتصـاد مقاومتی 
بـه حمایـت حقوقـی و قضایـی از تولیـد 
کننـدگان و واحد هـای تولیدی می پـردازد.
او بیـان کـرد: دسـتگاه قضایـی بـا توجـه به 
منویات مقام معظم رهبـری )مدظله العالی( 
و شـعار سـال که به نام » تولیـد؛ دانش بنیان 
و اشـتغال آفرین« نامگذاری شده و از آنجایی 
کـه رونـق تولیـد موجـب حـل مشـکلات 
اقتصـادی و همچنیـن رفع معضـل بیکاری 
و بهبود معیشـت مـردم خواهد شـد، از همه 
ظرفیت هـا بـرای رفع موانـع تولید اسـتفاده 
کـرده و در این عرصه اقدامـات موثر و قاطعی 
خواهد داشت. مجتبی اسـتوارزاده، دادستان 
عمومی و انقـلاب راور نیز بیان داشـت: یکی 
از موضوعـات اولویـت دار و پیش بینی شـده 
در سـند تحول دسـتگاه قضایی، تولید و رفع 
موانع تولید بـوده که مورد تاکید ریاسـت قوه 
قضائیه نیـز قـرار دارد.  او افزود: معـادن یکی 
از مهم تریـن سـرمایه ها در چرخـه اقتصادی 
کشـور هسـتند که دادسـتانی وظیفـه دارد 
به منظـور صیانـت از حقوق عامه، نظـارت بر 
فعالیت ها و کمک بـه تولید، مسـائل فعالان 
این حوزه را شنیده و متناسـب با آن اقدامات 
حمایتی را انجام دهد. ایـن مقام قضایی بیان 
کـرد: در جریان ایـن بازدید، کارگـران معدن 
زغالسنگ همکار راور خواستار تعیین تکلیف 
وضعیت استخدامی و کاری و مسائل بیمه ای 
خـود بودنـد کـه مقـرر شـد، مشـکلات بـه 
صورت مکتوب به دادسـتانی راور اعلام شود 
تـا از طریق سـتاد اسـتانی اقتصـاد مقاومتی 
در ابعـاد حقوقـی و قضایـی پیگیری شـود و 
مکاتبـات لازم با مجمـع نمایندگان اسـتان 
کرمـان و سـایر بخش ها نیـز صـورت گیرد.

در جلسه مشترک بين وزارتخانه های کشور و راه و 
شهرسازی اعلام شد:

 رتبه سوم اداره کل راه و 
شهرسازی جنوب کرمان در 

طرح نهضت ملی مسکن 

اداره کل راه و شهرسـازی جنوب کرمان در طرح نهضت ملی مسـکن 
در کل کشـور رتبه سـوم را کسب کرد.

 در جلسـه ای که در محل وزارت کشـور و بـا حضور وزیر کشـور ، وزیر 
راه و شهرسـازی،رئیس بنیاد مسکن کشور و همچنین  اسـتانداران و 
معاونین عمرانی اسـتانداری ها و مدیـران کل راه و شهرسـازی برگزار 
شـد، پیرو برنامه ابلاغی که از سـوی وزارت راه و شهرسـازی در سـال 
گذشـته برای سـاخت مسـکن اعـلام شـد از نتایـج ارزیابـی عملکرد 
ادارات کل راه و شهرسازی ، اداره کل راه و شهرسازی جنوب کرمان در 

طـرح نهضت ملی مسـکن رتبه ی سـوم را کسـب کرده اسـت.
 مدیـرکل راه و شهرسـازی جنـوب کرمـان در حاشـیه ایـن جلسـه 
اظهارداشـت: بعـد از روی کار آمـدن دولت سـیزدهم از مهرماه سـال 
گذشـته بحث مسـکن بـه صـورت جـدی پیگیـری شـد. بر اسـاس 
آماری که در اداره کل راه و شهرسـازی جنوب کرمان وجود دارد بیش 
از 32هـزار نفر متقاضی در سـامانه حمایتی مسـکن ثبت نـام کردند.
او افـزود: در طـرح نهضـت ملی مسـکن  بیـش از 20هـزار نفـر واجد 
شـرایط شـده اند و براسـاس اولین پالایشـی که صورت گرفتـه از این 
تعداد بالـغ بـر 8۷00 نفر  اقـدام بـه افتتاح حسـاب کرده انـد. تاکنون 
نیـز3120 نفر واریـز وجه انجـام داده انـد و86۷ واحد به صـورت  خود 

مالک  کار سـاخت و سـاز خـود را شـروع کرده اند.
او گفـت : در طرح نهضت ملی مسـکن سـعی شـده از تمامـی تجارب 
طرح های حمایتی گذشـته در حوزه مسـکن استفاده شـود تا مجدداً 
اگر کمبـود و ایـرادی وجود داشـت حداقـل تکرار نشـود و اگـر نکات 

مثبتی بـود در اجرای طـرح جدید تقویت شـود.

پيوستن بيش از 606 هزار نفر 
به پویش ملی چلچراغ

دبیـر دومین پویـش ملی چلچـراغ گفـت: بیـش از 606 هـزار نفر در 
سراسـر کشـور به پویش ملـی چلچـراغ پیوسـته اند.

رضـا فـلاح دبیـر دومین پویـش ملـی چلچـراغ گفـت:  از بهمـن ماه 
پارسـال با آغاز اجرای دومین پویش ملی چلچراغ، بیـش از 606 هزار 

نفر در سراسـر کشـور بـه این پویش پیوسـتند.
او  با اشـاره به اینکـه این پویـش در دی مـاه  امسـال به پایان رسـیده 
اسـت، افزود: اسـتان کرمان با مشـارکت 82 هـزار و 413 نفـر در این 

پویش موفق به کسـب رتبه اول در سـطح کشـور شـده اسـت.
مدیرعامل جمعیت هلال احمر اسـتان کرمان بیان کرد: اسـتان های 
سیسـتان و بلوچسـتان با مشـارکت ۷0 هزار و 593 نفـر و اصفهان با 
مشـارکت 52 هزار و 826 نفر به ترتیب رتبه های دوم و سـوم را در این 

پویش کسـب کرده اند.
او با اشـاره بـه اهـداف سـازمان جوانان جمعیـت هلال احمـر تصریح 
کرد: اعضـای جوانان و داوطلب ایـن جمعیت با اقدامات نوع دوسـتانه 
و بشردوسـتانه می کوشـند کـه فرهنـگ صلـح و دوسـتی را ترویج و 
مدافعه گـری کننـد.  مدیرعامل جمعیت هـلال احمر اسـتان کرمان 
با اشـاره بـه اینکـه دبیرخانـه ملی پویـش چلچراغ بـه اسـتان کرمان 
واگذار شـده اسـت، تصریح کـرد: در این پویـش می کوشـیم زمینه و 
فضایی فراهم کنیم تـا جوانان به پاس نکوداشـت تلاش هـا و خدمات 
کم نظیر سـردار دل ها، یـاد او را در قالـب ارائه خدمات خداپسـندانه و 

بشردوسـتانه به آحاد بشـر پایـدار و باقی نگـه دارند.
او  با اشـاره به محور فعالیت هـا و برنامه هـای این پویـش تصریح کرد: 
نـذر اعمـال عبـادی و مذهبـی، فعالیت هـای فرهنگی، خدمـات نوع 
دوسـتانه و داوطلبانه اجتماعی، طرح های ابتـکاری و خلاقانه از محور 

فعالیت هـای کار هـای خیـر و نیکوکارانه این پویـش بود.
 فـلاح با اشـاره بـه اینکـه شـرکت در ایـن پویش بـرای عمـوم و همه 
علاقه منـدان آزاد بـود، گفـت: بسـتر برنامه هـا و فعالیت هـای ایـن 
پویـش و هم چنیـن ارسـال آثـار در فضـای مجـازی و در پیام رسـان 

آی گـپ اجرا شـد.

خبر حسن ناهيد، پيشکسوت نی نواز در 79 سالگی درگذشت

 حکایت ناهید کرمانی، نوای نیِ ایرانی
حسن ناهيد فراگيری موسيقی را در سنين کودکی و از 10 سالگی آغاز کرد و چند سال بعد زمانی که 16 ساله بود در اردوی رامسر رتبه اول 

را ميان نوازندگان ایرانی کسب کرد
گزارش

پیام ما
»10 سـاله بودم کـه تصادفـا از رادیـو مغـازه ای صدای 
نی اسـتاد کسـایی را شـنیدم و شـیفته این صدا شـدم. 
منتهـا مشـکل این بـود که تنهـا نوازنـده نی مطـرح در 
سـال 1332 اسـتاد کسـایی بودنـد و ایـن سـاز جـز در 
اصفهـان در هیـچ شـهر دیگـری پیـدا نمی شـد. بـا هر 
مکافاتی بـود رفتـم اصفهـان و یک سـاز تهیه کـردم.« 
این جملات را حسـن ناهید، موسـیقیدان و پیشکسوت 
نی نـوازی در یکـی از مصاحبه هایـش گفتـه اسـت. این 
موسیقیدان در 2۷ بهمن ماه درگذشـت. او در روزگاری 
که نی جایی در موسـیقی ارکسـترال ایرانی نداشـت به 

این سـاز رسـمیت بخشید.
 حسـن ناهیـد در سـال 1322 در کرمـان زاده شـد. 
پـدرش ارتشـی بـود و ایـن اتفـاق باعـث شـد کـه 
خانـواده اش در ماه هـای ابتدایـی تولـدش بـه شـیراز 
مهاجـرت کننـد و اینگونـه بـود کـه بخشـی از کودکی 
حسـن ناهید در این شهر سـپری شـد. ناهید فراگیری 
موسیقی را در سـنین کودکی و از 10 سـالگی آغاز کرد 
و چنـد سـال بعـد زمانـی کـه 16 سـاله بـود در اردوی 
رامسـر رتبـه اول را میان نوازنـدگان ایرانی کسـب کرد. 
خـود او در مصاحبـه ای دربـاره ایـن سـفر و سـال های 
بعد از آن گفتـه بود: »سـال 1338 در اردوی رامسـر در 
این سـاز رتبه اول شـدم و مـا را به مـدت دو ماه بـه اروپا 
فرستادند. سال 39 آمدم تهران. خوشـبختانه در تهران 
با مهدی کمالیان آشـنا شـدم. او مرا خدمـت علی اصغر 
بهاری و اسـتاد سـعید هرمزی بـرد و با آنها آشـنا گردد. 
بـه مـن گفتنـد نـت می دانـی؟ گفتم در شـیراز کسـی 
نبوده به مـن یاد دهد. مرا بردند خدمت اسـتاد حسـین 
دهلـوی. هفته ای یـک روز بـدون اینکه یک دینـار پول 
دهم با مـن کار کردنـد. بعد از دو سـه ماه بـه من گفتند 
فردا بیا تـالار فارابی. وقتـی رفتم دیدم یک ارکسـتر 30 
نفره به رهبری مرحوم نصرت الله گلپایگانی نشسـته اند. 
همـان نتـی را کـه می نواختنـد گذاشـتند جلـوی من. 
تعجـب کردنـد کـه نـی می زنـم و بـا نـت هـم می زنم. 
در نهایـت در آن ارکسـتر قبول شـدم. ارکسـتر مرحوم 
گلپایگانـی اولین ارکسـتری بود کـه بـا آن کار کردم.«
بـه گـزارش خانـه موسـیقی ایـران، او همچنیـن در 
ارکسـترهای درویـش در رادیـو و ارکسـتر رودکـی 
همکاری داشت. در سـال 1341 توسـط حسین قوامی 
بـه برنامـه »گل هـا« دعـوت شـده و همـکاری خـود را 
در ایـن برنامـه آغـاز کـرد. او در فرهنـگ و هنـر نیـز با 
ارکسـتر فرامرز پایور شـرکت کرد که بیسـت سـال این 
همـکاری ادامـه یافـت. در سـال 1392 مـدرک درجه 
یک هنـری بـه حسـن ناهیـد اهـدا شـد و در بیسـت و 
یکمیـن جشـنواره بین المللـی موسـیقی فجـر مـورد 

تقدیـر قـرار گرفـت.
حسن ناهید فراگیری موسـیقی را در سـنین کودکی و 
از 10 سـالگی آغاز کـرد و چند سـال بعد زمانـی که 16 

سـاله بود در اردوی رامسـر رتبه اول را میـان نوازندگان 
ایرانی کسـب کرد.

آشنایی با حسن کسایی
فروغ بهمن پور، نویسـنده کتاب »چهره هـای ماندگار« 
در ایـن اثـر دو جلـدی، بـا حسـن ناهیـد گفت وگویـی 
داشـته اسـت. به گزارش ایلنـا، ناهید در ایـن گفت وگو 
درباره نحوه ورودش به موسـیقی این طـور توضیح داده 
اسـت: »زمانـی که فقـط 10 سـال داشـتم تحـت تاثیر 
نوای نـی کسـایی قـرار گرفتـم. من که شـیفته اسـتاد 
بودم در راه مدرسـه جلوی مغازه هایی که رادیو داشتند 
می ایستادم و صدای سـاز او را می شـنیدم. روزی به این 
فکر افتـادم که یـک نـی تهیه کنـم، ولـی ما در شـیراز 
زندگـی می کردیـم کـه آنجـا فقـط نـی چوپانـی بـود؛ 
بالاخـره سـال 1332 به همراه یکـی از اعضـای خانواده 
به اصفهـان رفتم و نـی خریدم، بعـد که به شـیراز آمدم 
آنقدر با خـودم کلنجـار رفتم تا توانسـتم صدایـی از آن 
دربیـاورم. هـر روز جلـوی مغـازه می ایسـتادم و زمانـی 
کـه صـدای سـاز اسـتاد پخـش می شـد آن نواهـا را در 

حافظـه ام نگه می داشـتم.«
او در ادامـه همـان گفت وگـو بـه مشـکلات و مصائبـی 
می پـردازد کـه در ادامـه فعالیتـش خلـل ایجـاد کرده 
اسـت. او گفتـه: »پـدرم نظامـی و مذهبـی بـود و بـا 
موسـیقی به شـدت مخالف بود. به ناچار من سـه، چهار 
لحـاف روی سـرم می انداختـم و بعد شـروع بـه تمرین 
می کـردم و یـک روز که مشـغول نواختـن بـودم، پدرم 

زودتـر بـه منـزل آمـد و نـی را گرفت و شکسـت.«
ناهیـد پـس از ایـن اتفـاق بـه حسـن کسـایی نامـه ای 
می نویسـد و ماجرا را بـرای او توضیح می دهد. کسـایی 
نیـز در جـواب او می نویسـد: »بچه جـان برو درسـت را 

بخـوان.«
سـال ها بعد، زمانـی که حسـن ناهیـد میهمان حسـن 
کسـایی اسـت، کسـایی نامـه را پـس از 50 سـال بـه او 

نشـان می دهـد.
ناهیـد در یکـی از خاطراتش دربـاره ملاقات با کسـایی 
گفته اسـت: »یک بـار نامـه ای نوشـتم بـه آدرس رادیو 
برای استاد کسـایی که ایشـان در نهایت لطف و محبت 
بـه مـن جـواب دادند. دو سـه سـال بعـد رفتـم خدمت 
ایشـان و مرا راهنمایی کردنـد. به یکی از شاگردانشـان 
کـه هـم نـی می نواخـت و هـم می سـاخت گفتنـد که 
دو تـا نـی بـه مـن بدهـد. آن موقـع نمی دانسـتم دو تا 
نی بـرای چیسـت. بعـدا فهمیـدم کـه چون نـی کوک 
نمی شـود بـرای کوک هـای مختلـف از نی هایـی بـا 

طول هـای مختلـف اسـتفاده می کننـد.«
حسـن ناهیـد مدت هـا پـس از فراگیـری آموزش های 
لازم در عرصـه نوازندگـی نی در ارکسـتری بـا همراهی 
هنرمندانـی چـون اسـدالله ملـک، منوچهـر جهانبگلو، 
فرهنـگ شـریف و محمـودی خوانسـاری و تعـدادی 
دیگـر بـه اجـرای برنامـه پرداخـت. او در همـان دوران 

فعالیت هایـی در ارکسـتر »درویـش« رادیـو داشـت و 
سـپس بـرای شـرکت در ارکسـتر رودکـی متشـکل از 
ابراهیـم منصـوری، حبیب الله بدیعـی، علـی تجویدی، 
احمد عبـادی، رضـا ورزنده، علـی اصغر بهـاری و فرهاد 
فخرالدینـی دعـوت و بـه فعالیـت در ایـن مجموعـه 

مشـغول شـد
پیـش از ناهیـد هیـچ نوازنـده نـی ای در ایـران نبـود و 
مردم نیز با این سـاز آشـنایی نداشـتند و نمی دانسـتند 
نـی چیسـت. بـه گفتـه ایـن موسـیقیدان فقط حسـن 
کسـایی بود که او هم در هیچ ارکسـتری بـه علت اینکه 
نـت نمی دانسـت فعالیتـی نداشـت. کسـایی نوازنـده 
سولیسـت بـود و فقـط گاهـی بـا جلیـل شـهناز و تـاج 

اصفهانـی همنـوازی می کـرد.

فعالیت با ارکسترهای مختلف
بـه گـزارش ایرنـا، او مدت هـا پـس از فراگیـری 
آموزش هـای لازم در عرصه نوازندگی نی در ارکسـتری 
بـا همراهـی هنرمندانـی چون اسـدالله ملـک، منوچهر 
جهانبگلـو، فرهنگ شـریف و محمـودی خوانسـاری و 
تعـدادی دیگر بـه اجـرای برنامـه پرداخـت. او در همان 
دوران فعالیت هایی در ارکسـتر »درویش« رادیو داشت 
و سـپس بـرای شـرکت در ارکسـتر رودکی متشـکل از 
ابراهیـم منصـوری، حبیب الله بدیعـی، علـی تجویدی، 
احمد عبـادی، رضـا ورزنده، علـی اصغر بهـاری و فرهاد 
فخرالدینـی دعـوت و بـه فعالیـت در ایـن مجموعـه 

مشـغول شـد.
نوازندگـی در ارکسـتر »صبـا« بـه رهبـری حسـین 
دهلـوی، نوازندگـی در ارکسـتر گـروه »پایـور« 
بـه سرپرسـتی فرامـرز پایـور، برگـزاری کنسـرت در 
کشـورهای ترکیـه، بلغارسـتان، یوگسـلاوی، ایتالیـا، 
فرانسـه، بلژیـک، هلند، آلمـان و اتریـش، انتشـار آلبوم 
»گل و نـی« شـامل تکنـوازی نـی و دو نوازی بـا تنبک 

در دستگاه نوا، شوشـتری و ماهور، انتشـار آلبوم »آوای 
نـی« شـامل تـک نـوازی در دسـتگاه های بیـات ترک، 
بیـات اصفهـان، ابوعطـا و مخالـف سـه گاه بخشـی از 
فعالیت هـای زنده یاد حسـن ناهید در عرصه موسـیقی 

اسـت.

خاطراتی از ناهید در کتاب[ »نگاهی به 
موسیقی در ایران«

کتـاب »نگاهـی بـه موسـیقی در ایـران« شـامل 
گفت وگوهایـی از شـکرالله رحیـم خانـی با تعـدادی از 
هنرمنـدان موسـیقی ایرانـی اسـت. این کتـاب نگاهی 
به موسـیقی در ایران منتخبـی از گفت وگوهای نگارنده 
بـا تعـدادی از فعـالان و هنرمنـدان عرصـه موسـیقی 
کلاسـیک و اصیـل ایرانـی اسـت کـه طـی سـال های 
فعالیـت و همـکاری بـا مطبوعـات داخـل کشـور از 
سـال های 13۷9 تـا 1393 و طـی مـدت زمـان بیـش 
از یـک دهـه تهیـه و تعـدادی از آنهـا در روزنامه هـا و 
مجلات رسـمی داخل کشـور مانند روزنامه های؛ ایران، 
همشـهری، شـرق، بهار و ماهنامه موسـیقایی مقام و… 

قبـلا چـاپ و منتشـر شـده اسـت.
به گزارش خانه موسـیقی ایـران، فصل سـوم این کتاب 
به خاطـرات و دیدگاه های کامبیز روشـن روان، مجتبی 
میرزاده، حسـین خواجه امیـری )ایرج(، ارفـع اطرایی، 
حسـن ناهیـد، منوچهر همایـون پـور، هنگامـه اخوان، 
بـزرگ لشـکری، حسـین دهلـوی، فخـری ملک پـور، 
منصـور نریمـان، فضـل الله تـوکل، فریـدون حافظـی، 
هوشـنگ ظریـف، مصطفـی کمـال پورتـراب، معروف 
صفـرزاده، پرویـن صالـح، گیتـی وزیـری تبـار، ملیحه 
سـعیدی، محسـن راسـخ، حسـن زادخیـل، رضـا ژاله، 
شـهریار فریوسـفی، یوسـف پوریا، فریبا جواهری، داود 
یاسـری به همراه یادنامه پیرنیا موسـس برنامه گل های 

رنگارنـگ اختصـاص دارد.

م ما
پیا

س: 
عک

کاغذ استان

رئیـس پلیـس فتـا اسـتان کرمـان گفـت: 
عامـلان کلاهبـرداری 5 میلیـارد ریالـی از 
یـک شـهروند کرمانـی بـا وعـده خـروج از 

کشـور شناسـایی و دسـتگیر شـدند.
سـرهنگ محمدرضـا رضایـی گفـت: طـی 
مراجعه یـک شـهروند کرمانی بـه پلیس فتا 
در خصـوص کلاهبـرداری در فضای مجازی 
از سـوی یـک مشـاور مهاجرتـی، مشـخص 
شـد این فـرد کـه قصـد خـروج از کشـور را 
داشـته با فردی در فضـای مجـازی که خود 
را مشـاور مهاجرتـی معرفی کرده بود آشـنا 
و بـا وعـده فراهـم کـردن اقدامات سـفر در 
کشـور مقصد، 5 میلیـارد ریـال را طی چند 
مرحلـه بـه حسـاب وی واریـز می کنـد؛ امـا 
پـس از آن، شـخص مشـاور ارتباطـش را بـا 

ایـن فـرد قطـع می کند.
یـن  منـه ا ز آنجـا کـه دا و بیـان کـرد: ا ا
کلاهبـرداری وسـیع ارزیابـی می شـد بـا 
مـات و تحقیقـات تخصصـی پلیـس  قدا ا
فتـا، متهـم دخیـل در ایـن کلاهبـرداری 
کـه یـک خانـم بـا هویـت مشـخص بـود به 
ه همدسـتش شناسـایی و پرونـده  همـرا

بـرای اقدامـات بعـدی بـه دسـتگاه قضایـی 
ارسـال شـد.

رئیـس پلیـس فتـا اسـتان کرمـان با اشـاره 
بـه وجـود شـرایط خـاص و محدودیت های 
برخـی کشـور ها از لحـاظ پذیـرش مهاجـر 
قامـت کشـور های  بیـان کـرد: گرفتـن ا
دیگـر و زندگی یـا تحصیـل در یـک محیط 
جدیـد، قوانیـن و شـرایط خـاص خـود را 
دارد و افـرادی کـه قصـد دارنـد مهاجـرت 
قانونی داشـته باشـند باید از طریق رسـمی 
پیگیر امـور مهاجـرت خـود باشـند و فریب 
مشـاوران و وکلای مهاجرتـی را چـه در 
فضـای واقعـی و چـه در فضـای مجـازی 

نخورنـد.

نماینـده مردم جیرفـت وعنبرآباد خواسـتار 
رسـیدگی دولـت بـه قیمـت سـیب زمینی 
شـد کـه بـه دلیـل پاییـن بـودن آن هزینـه 

برداشـت را پوشـش نمی دهـد.
ذبیـح الله اعظمـی سـاردوئی در تذکـر 
شـفاهی خـود از حضـور وزیـر نیـرو  در 
شهرسـتان عنبرآبـاد و جیرفـت و توجـه 
بـه طر ح هـای نیمـه تمـام و صـدور دسـتور 
تکمیـل آن قدردانی کـرد و خطاب بـه وزیر 
جهـاد کشـاورزی گفـت: از حمایـت شـما 
از کشـاورزان تشـکر می کنـم امـا قیمـت 
سـیب زمینی تازه جیرفت و عنبرآبـاد آنقدر 
پایین اسـت کـه هزینه برداشـت را پوشـش 

. هـد نمی د
نماینـده مـردم جیرفـت و عنبرآبـاد در 
مجلـس شـورای اسـلامی در ادامـه بـا بیان 
اینکـه همـواره کشـاورزان بـا کشـت طـرح 
اسـتمرار سـیب زمینی در جنـوب کرمـان 
نـد، عنـوان کـرد:  حامـی دولت هـا بوده ا
انتظـار می روند در ایـن حوزه به کشـاورزان 
کمـک شـود و صرفـا حمایـت از مصـرف 
کننـده قابـل قبـول نیسـت، ضمـن اینکـه 

بایـد بـه شـرایط سـیب زمینی هایی کـه در 
انبارهـای اسـتان های سـیب زمینی خیز در 

حـال فسـاد اسـت، توجـه شـود.
سـخنگوی کمیسـیون کشـاورزی مجلـس 
شـورای اسـلامی در پایان با انتقـاد از اعلام 
تعرفـه صـد درصـدی بـرای هندوانه هایـی 
نـد، گفـت:  کـه هنـوز بـه دسـت نیامده ا
یـن محصـول  یـن در حالـی اسـت کـه ا ا
ن  در جنـوب کرمـان بـا کمتریـن میـزا
آب مصرفـی تولیـد می شـود، همچنیـن 
دولـت بایـد تدبیـری بـرای کامیون هـای 
حامـل محصـولات کشـاورزی بیندیشـد 
کـه در صف هـای طولانـی سـوخت قـرار 

. نـد می گیر

مدیـرکل تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی 
کرمـان بـا اشـاره بـه اینکـه از مهر پارسـال 
تاکنـون 168 تعاونی بـا بیش از چهـار هزار 
فرصت شـغلی در این اسـتان تشـکیل شده 
اسـت، گفـت: تعـداد فرصت هـای شـغلی 
ایجـاد شـده در تعاونی هـا نیـز طـی ایـن 
مـدت نسـبت بـه مـدت مشـابه 10 درصـد 

افزایـش داشـته اسـت.
مجتبـی مصباح افـزود: هم اینـک به صورت 
کلـی 10هـزارو 419 مـورد تعاونـی فعال و 
غیرفعال، در دسـت اجـرا و بـه بهره برداری 
رسیده در سـطح اسـتان کرمان وجود دارد.
او بـا اشـاره بـه اینکـه از کل تعاونی هـای 
موجود در اسـتان کرمـان پنج هـزارو ۷58 
مـورد تعاونی هـای فعـال، بـه بهره بـرداری 
رسـیده و در دسـت اجراسـت، خاطرنشـان 
کـرد: از ایـن تعـداد تعاونـی یکهـزارو ۷9۷ 
مـورد   382 رو  یکهـزا تولیـدی،  مـورد 
خدماتـی، 4۷3 مـورد توزیعـی، یکهـزارو 
۷84 مـورد تولیـدی توزیعـی و 334 مـورد 

در سـایر مـوارد اسـت.
مدیـرکل تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی 

کرمـان بـا اشـاره بـه اینکـه تعاونی هـای 
فعـال ایـن اسـتان ۷0 هـزارو 664 مـورد 
نـد، گفـت:  یجـاد کرده ا فرصـت شـغلی ا
طبق سـامانه هوشـمند تعاون یـک میلیون 
و 343 هـزارو 98 نفر در تعاون های اسـتان 

عضـو هسـتند.
ینکـه بیشـترین  ره بـه ا مصبـاح بـا اشـا
گرایـش فعالیـت تعاونی هـا اسـتان کرمان 
بـه ترتیـب در حوزه هـای کشـاورزی، 
صنعتـی و تولیـدی و توزیعی اسـت، گفت: 
د تعاونی هـا در اسـتان  بیشـترین تعـدا
کرمـان بـه ترتیـب در شهرسـتان هـای 
کرمـان، سـیرجان ، جیرفـت و بـم اسـت.

کلاهبرداری 5 ميلياردی با وعده 
خروج از کشور

دولت به قيمت پایين سيب زمينی 
جنوب کرمان رسيدگی کند 

افزایش 10 درصدی فرصت های 
شغلی در تعاونی ها

ششمين دوره کارآموزی قضایی در کرمان آغاز شد
رئیس کل دادگسـتری اسـتان کرمان با اشـاره به برگزاری ششـمین 
دوره کارآمـوزی قضایـی در اسـتان کرمان، گفـت: در اسـتان کرمان 
تجربیـات برگزاری پنـج دوره کارآمـوزی قضایی وجـود دارد و در هر 
دوره نواقـص دوره قبـل برطـرف و از این رو هـر دوره نسـبت به دوره 

قبـل از خود بـه صـورت کیفی تـر برگزار می شـود.
حجـت الاسـلام و المسـلمین ابراهیـم حمیـدی در آییـن افتتاحیه 
دوره ششـم کارآمـوزی قضایـی دادگسـتری کل اسـتان کرمـان، 
با اشـاره بـه اهمیـت جایـگاه قضـا و قضـاوت در اسـلام، گفـت: این 
جایـگاه بسـیار بـزرگ و بـا عظمـت اسـت و در مرحلـه اول بایـد 
خودمـان ایـن جایـگاه را بشناسـیم و از آن صیانـت، حفاظـت و 
پاسـداری کنیـم و در ادامـه مـردم نیـز توجـه روزافزونـی بـه ایـن 

جایـگاه خواهنـد داشـت.
او بر آمادگـی علمی قضـات نیز تاکید کـرد و ادامـه داد: قاضی برای 
بهره منـد شـدن از جایـگاه بلنـد قضـاوت باید مراتـب علمـی را در 
کنـار آمادگی اخلاقـی و تقوایـی که سـلامت کار قضایـی را تضمین 

می کنـد را دارا باشـد.
حجـت الاسـلام و المسـلمین حمیـدی گفت: فـرد قاضی عـلاوه بر 
مراتـب علمی باید از نظـر مراتب تقـوا و خویشـتن داری نزدیکترین 

فرد بـه پیامبر )ص( باشـد زیـرا این جایـگاه، جایگاهی اسـت که در 
آن لغـزش زیـاد اتفاق مـی افتد.

او بـا اشـاره بـه برگـزاری ششـمین دوره کارآمـوزی قضایـی در 
اسـتان کرمـان، افـزود: در اسـتان کرمـان تجربیـات برگـزاری پنج 
دوره کارآمـوزی قضایی وجـود دارد و در هر دوره نواقـص دوره قبل 
برطرف می شـود و از ایـن رو هر دوره نسـبت بـه دوره قبـل از خود 

بـه صـورت کیفی تـر برگـزار می شـود.
رئیس کل دادگسـتری اسـتان کرمـان بر نظـم در اجرای ششـمین 
دوره کارآمـوزی قضایـی و بـه حداقل رسـاندن تعطیـلات آن تاکید 
کرد و گفـت: توجـه بـه کیفیت آمـوزش هـا نیز مـورد تاکید اسـت 
زیـرا کار قضایـی بسـیار تخصصـی و پیچیده اسـت و قضـات باید با 

دانـش حداکثـری وارد این عرصه شـوند.
حجـت الاسـلام و المسـلمین حمیـدی یـادآور شـد: کارآمـوزان 
قضایـی بایـد از تجربـه قضات بـه خوبـی اسـتفاده کنند تـا آمادگی 

لازم بـرای حضـور در مسـند قضایـی را داشـته باشـند.
او بیـان کـرد: کارآمـوزان قضایـی بایـد در در کنـار آمادگـی علمی 
و تقوایـی، آمادگـی ذهنـی قبـول مسـئولیت سـنگین کار قضایی را 

در خـود ایجـاد کنند.
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سقف برداشت از 
خودپردازها افزایش 

می یابد
معـاون فناوری هـای نویـن بانـک مرکزی 
گفـت: امسـال نیـز همچـون سـال های 
گذشـته سـقف برداشـت از خودپردازهـا 
در روزهـای پایانی سـال افزایـش می یابد.

به گـزارش ایرنا، »مهـران محرمیـان«روز 
گذشـته )دوشـنبه( در حاشـیه نهمیـن 
همایـش سـالانه بانکـداری الکترونیـک و 
نظام های پرداخت دربـاره تمهیدات پایان 
سـال بـرای تامیـن اسـکناس مـورد نیـاز 
اظهار داشـت: هر سـاله در روزهـای پایانی 
سال سـقف برداشـت ها را به صورت درون 
بانکـی افزایـش می دهیـم و امسـال نیز در 
دسـتور کار اسـت و پـس از ابـلاغ مصوبـه 

اقدامـات لازم انجـام می شـود.
وی افـزود: افزایـش رقم برداشـت از طریق 
خودپردازهـا، پـس از پیشـنهاد حـوزه 

مربوطـه انجـام می شـود.
معـاون فناوری هـای نویـن بانـک مرکزی 
درباره سـامانه »سـمات« نیز گفت: نسخه 
جدیـد سـامانه سـمات آذرمـاه عملیاتـی 
شـد و در کنـار ایـن سـامانه،  سـامانه های 
دیگـری هسـتند کـه می تواننـد کمـک 
کند تا مـردم تسـهیلات خرد را بـه راحتی 

دریافـت کننـد.
به گـزارش ایرنـا، سـامانه سـمات، مخفف 
شـرکت »سـپرده گـذاری مرکـزی اوراق 
بهـادار و تسـویه وجـوه« بـوده و وظیفـه 
اصلـی آن انجـام امـور مربـوط بـه ثبـت، 
نگهـداری، انتقال مالکیـت اوراق بهـادار و 

تسـویه اسـت.
وی افـزود: بحث کمبـود اطلاعاتـی که در 
پایگاه داده  اعتبار سـنجی وجود داشـت به 
سـرعت در حال رفع شدن اسـت و شرکت 
اعتبارسـنجی نیـز در حـال به روز رسـانی 

مـدل اعتباری اسـت.
محرمیـان گفـت: مـدل اعتبـاری جدیـد 
شـامل بخش هـای مختلفـی اسـت کـه 
و شـامل  نیسـت  تسـهیلات  برمبنـای 
پارامترهـای دیگـری اسـت و پوشـش 
تکمیلـی نسـبت به سـامانه اعتبارسـنجی 

فعلـی خواهـد داشـت.
وی دربـاره اتصـال بانک هـای دولتـی بـه 
پنجره هوشـمند، توضیـح داد: هـم اکنون 
یـک بانـک دولتـی بـه پنجـره هوشـمند 
خدمات دولتی متصل شـده اسـت و دقیقا 
همان خدماتـی را ارائـه می دهد کـه بانک 

مرکـزی ارائـه می کنـد.
ایـن مقـام مسـئول اضافه کـرد: بنابرایـن 
ارزش افـزوده ای نـدارد و در فضـای فعلـی 
امـکان ایجاد ارزش افزوده بیشـتر نیسـت، 
مگر اینکه وارد فضای پرداخت شـود. البته 
در خصـوص شـبکه پرداخـت نیـز نگرانی 
امنیتی وجـود دارد کـه هر بانـک از طریق 

اینترنـت بانـک خـود انجـام دهد.

وزیر ارتباطات:

مردم به زودی طعم 
اینترنت پرسرعت

را می چشند
وزیـر ارتباطات و فنـاوری اطلاعـات اظهار 
داشـت: هر چند هنـوز مردم ایـن اینترنت 
پرسـرعت را حـس نمی کنند اما ایـن نوید 
را می دهیـم بـه زودی مردم طعم شـیرین 

سـرعت بـالای اینترنت را می چشـند.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایلنا، عیسـی 
زارع پـور در نهمیـن همایـش بانکـداری 
الکترونیـک و نظام هـای پرداخـت بـا بیان 
اینکـه بـه زودی مـردم طعـم اینترنـت 
پرسـرعت وبا کیفیت را می چشـند، اظهار 
داشـت: در حـال حاضـر حـدود ۷0 درصد 
نیاز مـردم در دنیا از طریـق ارتباطات ثابت 
تامیـن می شـوند کـه رتبـه ایـران در ایـن 
موضوع تـه جدول اسـت اما بـرای حل این 
مسـأله برنامـه ای در دسـتور کار داریـم به 
این صورت کـه 80 درصـد مـردم و خانوار 
را تحت پوشـش فیبـر نـوری قـرار دهیم.

وی بـا بیـان اینکـه تـا پایـان دولـت یعنی 
تا 3 سـال آینده ایـن وعده محقـق خواهد 
شـد، ادامـه داد: هر چنـد این توسـعه فیبر 
نـوری کار سـختی اسـت امـا آن را شـروع 
کردیـم و در حـال حاضـر 2.5 میلیـون 
خانوار تحت پوشـش ایـن فیبر نـوری قرار 
گرفته انـد و این عدد را سـال آینـده به 10 

میلیـون خانـوار می رسـانیم.
وزیـر ار تباطـات بـا اشـاره بـه سـرعت 
اینترنـت بـا فیبـر نـوری گفـت: سـرعت 
اینترنت پـس از اجرای فیبرنـوری به 900 
مگابیـت در ثانیه می رسـد یعنـی 80 برابر 
سـرعت وای فـای، امـا هنـوز مـردم آن را 

حـس نمی کننـد.
وی گفـت: هـر چنـد هنـوز مـردم ایـن 
اینترنـت پرسـرعت را حـس نمی کننـد 
اما ایـن نویـد را می دهیـم بـه زودی مردم 
طعـم شـیرین سـرعت بـالای اینترنـت را 

. می چشـند
زارع پـور تاکید کـرد: در آینـده اتوبان های 
کشـور و شـهرها تبدیـل بـه اتوبان هـای 
نـوری می شـود و تمـام مـردم  فیبـر 
می توانند کارهـای خـود را از راه دور انجام 

دهنـد.
وزیـر ارتباطـات گفـت: در حـال حاضـر 
90 درصـد روسـتاهای بـالای 20 خانـوار 
در کشـور بـه اینترنـت دسترسـی دارنـد 
و دسترسـی روسـتاییان بـه اینترنـت را 

می کنیـم. تسـهیل 

وزیر کشور: 

آمار تلفات جاده ای مورد 
قبول نيست

وزیر کشـور با تاکیـد بر لـزوم کاهش آمـار تصادفـات رانندگـی از ارائه 
تذکرات و پیشـنهادات لازم بـه اسـتانداران در این حوزه خبـر داد.

بـه گـزارش ایسـنا، احمـد وحیـدی در حاشـیه برگـزاری نشسـت 
اسـتانداران که با حضـور وزیر راه و شهرسـازی امـروز در محـل وزارت 
کشـور برگزار شـد، گفت: سـفرهای نـوروزی یکـی از اتفاقـات خوش 
اسـت که مردم در انتهای سـال بـرای سـفرهای نـوروزی برنامه ریزی 
می کننـد و بـه تبـع آن دسـتگاه های مختلـف ذیربط نیـز در ایـن امر 
برنامه ریزی هایـی خواهنـد داشـت تـا سـفر خوبی بـرای شـهروندان 
رقم بخورد. وی افزود: در جلسـه با اسـتانداران کـه با حضور وزیـر راه و 
شهرسـازی انجام شـد موضوع تصادفات و حوادث جاده ای مورد بحث 
و بررسـی قرار گرفت. متاسـفانه به دلایل مختلف آمار تلفـات جاده ای 
که داریـم خوشـایند و مـورد قبـول نیسـت و بایـد کاهش پیـدا کند. 
بی تردید برای داشـتن سـفرهایی خـوب ایـن موضوع در کمیسـیون 
ایمنی وزارت راه مورد بررسـی قـرار می گیرد و به تبع آن امروز جلسـه 
مشـترکی با اسـتانداران برگزار شـد تا علاوه بر مرور آمارهـا و توجه به 
آنها پیشـنهادات لازم ارائه شـود و اقداماتی که در حوزه پلیـس راهور و 
همچنین ایجاد آمادگی در نیروهـای هلال احمر و اورژانس نیاز اسـت 
فراهم شـود. تذکرات اساسـی و توجهـات لازم در این حوزه داده شـد.
وزیر کشـور همچنین در نشسـت اسـتانداران سراسـر کشـور با تاکید 
بر ضـرورت حضور فعـال و میدانـی اسـتانداران در مدیریت سـفرهای 
نـوروزی و کنتـرل ترافیک جـاده ای، گفـت: اسـتانداران درصـد قابل 
توجهی را بـرای کاهش تصادفات و مـرگ و میر جـاده ای هدف گذاری 
کننـد. وحیـدی خاطـر نشـان کـرد: تحقـق ایـن امـر مهـم و خطیر 
بـا همبسـتگی و هماهنگـی دسـتگاه ها و مـردم عزیـز کشـور قابـل 
تحقـق اسـت. وی در ادامه گفـت: به ماننـد نوروز امسـال اسـتانداران 
در ورودی هـا و خروجی هـای شـهر بـه مسـافت 30 کیلومتـر امـکان 
اسـتراحتگاه بـرای راننـدگان عزیـز کشـور فراهم سـازند که ایـن امر 
به تجربه، اثـر موثری بـر کاهش تصادفـات و تلفـات ناشـی از آن دارد.

آغاز طرح برخورد با گران فروشی 
گوشت قرمز در سراسر کشور

مدیرکل دفتـر بازرسـی و نظـارت بـر کالاهـای اساسـی وزارت جهاد 
کشـاورزی گفت: طرح برخورد با گرانفروشـی گوشـت قرمز در سراسر 
کشور آغاز شـده اسـت. به گزارش ایسـنا، مسـعود امرالهی - مدیرکل 
دفتر بازرسی و نظارت بر کالاهای اساسـی وزارت جهاد کشاورزی - در 
رابطه بـا برخورد بـا گرانفروشـان گوشـت قرمز در کشـور اظهـار کرد: 
بر اسـاس مصوبه قرارگاه امنیـت غذایی طـرح برخورد با گرانفروشـی 
گوشت قرمز در سراسر کشور آغاز شده اسـت. وی ادامه داد: در گزارش 
میدانـی امـروز از فروشـگاه های عرضـه گوشـت در تهـران، بر اسـاس 
فاکتورهای خرید، طرح نظـارت را اجرایی کرده ایم. بنا بـر اعلام پایگاه 
اطلاع رسانی وزارت جهاد کشـاورزی، امراللهی تصریح کرد: در صورت 
مشاهده عدم رعایت سـود مصوب قانونی توسـط فروشندگان گوشت 
قرمز، بـا متخلفان برخـورد قانونـی صورت خواهـد گرفت. بـه گزارش 
ایسـنا، در روزهای گذشـته اخبـاری مبنی بـر افزایش قیمت گوشـت 
قرمز و فروش گوشـت کیلویی 500 هزار تومانی منتشـر شـده اسـت .

خبر

 شائبه فروش مدارس خیرساز در طرح مولدسازی
گزارش

خبرآنلاین
خبـر عجیبـی اسـت کـه مـدارس خیرسـاز را در 
محروم تریـن اسـتان های کشـور، در لیسـت واگذاری 
اموال مـازاد دولت قـرار می دهنـد. هدیـه ی خیرین و 
زحمـات آن هـا در دولـت نادیـده گرفته شـده اسـت. 
این درحالی سـت که به علـت کمبود شـدید مدارس، 
دولت هـا طی ایـن سـال ها دسـت بـه دامـان خیرین 

مدرسه سـاز شـده اند.
زهـرا گیتی نـژاد ، مدیرعامـل موسسـه ی مهرگیتـی 
کـه بخـش عمـده ی فعالیت هـای ایـن موسسـه 
مدرسه سـازی اسـت، ویدیویـی از خود منتشـر کرده 
و از تعـداد زیـاد مدرسـه های خیرسـاز که در لیسـت 
مولدسـازی امـلاک فـروش اعـلام شـده، متعجـب و 
پرسشـگر اسـت. خیریـن وقـت و امـوال خـود را بـه 
امید پیشـرفت کشـور، وقـف کـودکان این سـرزمین 
می کننـد. آن هـا مسـئول جبـران کمبـود بودجـه ی 
دولـت نیسـتند. ۷0 درصـد مـدارس را خیریـن 
می سـازند و بعد با لیسـت فـروش مدارسشـان مواجه 

می شـوند کـه اعتمادشـان را از بیـن می بـرد.

فروش املاک خیرین
 بدون رضایت شرعی نیست

موسسـه ی مهرگیتی بـا انتشـار توییتـی اعـلام کرد: 
»فروش ایـن املاک بـدون رضایت و اجـازه ی خیرین 
عزیـز مدرسه سـاز از نظـر شـرعی ، اخلاقـی و قانونـی 
صحیـح نیسـت. مهرگیتـی اقدامـات خـود را جهـت 

پیگیـری ایـن موضـوع آغـاز کرده اسـت.«
بـا ایـن حـال حسـین قربـان زاده رییـس سـازمان 
خصوصـی سـازی و مسـئول در توییتـی در واکنـش 
به ویدیـوی پر گلایـه خانم گیتی نـژاد بـا رد واگذاری 
مدارس خیرسـاز ادعا کرده اسـت آنچه سـبب اشتباه 
خیریـن مدرسـه سـاز شـده انتشـار لیسـت مـدارس 
درحـال سـاخت به عنـوان لیسـت درحـال واگـذاری 

اسـت.
او در حالـی چنیـن ادعایـی دارد کـه در روزهـای 
گذشـته خودش یکـی از افـرادی بـود که در راسـتای 
شفاف سـازی اعـلام کـرد وزارت کشـاورزی و وزارت 
آمـوزش و پـرورش در راس واگذاری هـا قـرار گرفتند 
چون فهرسـت امـوال مازاد شـان آمـاده بود و منتشـر 
شـده اسـت و می توانید بـا رجوع به سـایت های شـان 
ایـن امـوال را ببینیـد. حـال اینکـه اگـر اشـتباهی در 
لیسـت اموال مازاد وزارتخانه باشـد، آدرسـی است که 

بـه رسـانه هـا اعلام شـده اسـت.
هرچنـد اگـر بـه همـان فهرسـت بـر اسـاس ادعـای 

قربـان زاده رجوع شـود هـم این ابهـام وجـود دارد که 
چـرا پروژه هـای در حـال تکمیـل را در فهرسـت مولد 
سـازی قـرار داده انـد. اگرچـه هنـوز هـم در همیـن 
فهرسـت مـوارد ابهـام داری از مـدارس خیرسـازی 
هسـتند کـه کنـار نام های شـان چیـزی دربـاره 
بازسـازی نیامـده اسـت امـا در فهرسـت مولدسـازی 

قـرار گرفته انـد.

میلیاردها تومان هزینه ساخت مدارس
1401 طـی نامـه ای بـه  30 بهمـن  در مـورخ 
وزیرآموزش وپرورش از وزارتخانه خواسـتار رسـانه ای 
کـردن لیسـت سـاختمان های مشـخص شـده بـرای 
واگذاری شـد که به طور رسـمی طی یک بخشنامه ای 
به اطـلاع عمـوم خیرین برسـاند که مدارس خیرسـاز 
در لیسـت واگـذاری قرار نـدارد. محمدرضـا نیک نژاد، 
کارشـناس آمـوزش در گفتگـو بـا خبرآنلایـن در 
این رابطـه می گویـد : » صحبت هـای خانـم گیتی نژاد 
بـه موضوع عجیبـی اشـاره دارد. اگـر مدرسـه ی مازاد 
داریم در نتیجـه وجود خیریـن مدرسه سـاز ضرورتی 
ندارد. اگر خیرین مدرسـه سـاخته اند بنابـر ضرورت و 
نیاز سـاخته شـده اسـت. هزاران میلیارد تومان هزینه 
کرده اند. طبق شـنیده های من سـالانه 10 تا 15 هزار 
میلیـارد تومـان خیریـن مدرسه سـاز هزینه می کنند. 
چطـور کسـی به خـودش جرئـت می دهـد کـه اموال 

خیرسـاز را به فـروش بگـذارد. کسـانی که ایـن کار را 
می کننـد، عقـل سـالمی ندارند.«

اموال متعلق به ملت است نه دولت!
نیک نـژاد دربـاره ی عمومـی بـودن آمـوزش بیـان 
می کنـد: »آمـوزش و بهداشـت در تمـام جهـان نهـاد 
عمومـی محسـوب می شـود. در تعریـف نویـن ایـن 
امـوال متعلـق بـه دولـت نیسـت، بـرای مردم اسـت. 
هیـچ حاکمیتی حق نـدارد سـلب مالکیت کنـد. مگر 
مدرسـه جـز امـوال دولـت اسـت؟ هـر 4 سـال دولت 
جدیـدی روی کار می آیـد بنابـر ایـن امـوال بـرای 
ملـت اسـت و نمی توانـد متعلـق به یـک دولت باشـد. 
آموزش ، بهداشـت و درمان کالای عمومی به حسـاب 

می آیـد. بـرای مثـال اردوگاه شـهید باهنر جـز اموالی 
اسـت کـه بـرای دانش آمـوزان در نظـر گرفتـه شـده 
اسـت. این امـوال در رونـدی مانند ملی شـدن صنعت 
نفت در سـال 1332 بایـد ملی شـود و به دامـان ملت 
بازگـردد.« وی ادامه می دهـد: »۷00 الـی 800 مکان 
ورزشـی داریـم کـه بـرای رفـاه دانش آموزان سـاخته 
شـده اسـت و امروزه چون خیلی مـورد اسـتفاده قرار 
نمی گیرنـد، اجاره می دهنـد. این به بحث مولدسـازی 

امسـال مربوط نمی شـود و در طول دو دهه ی گذشته 
رواج داشـته اسـت و دانش آموزی که حق اسـتفاده ی 
رایـگان از ایـن خدمـات را داشـته مجبور بـه پرداخت 

هزینـه می شـود.«

آمار و ارقامی از کمبود مدارس و رشد 
جمعیت دانش آموزی

ایـن کارشـناس آمـوزش تاکیـد می کنـد: »براسـاس 
آمار اعلام شـده توسـط دولت، جمعیـت دانش آموزی 
در حـال رشـد اسـت. پیش بینی هـا از افزایـش رشـد 
جمعیـت دانش آمـوزی تـا سـال 1404 -1405 خبر 
می دهنـد. آمـار دانش آمـوزی بـه ازای هـر 19 نفـر 
یـک معلـم اسـت. اسـتاندارد جهانی بیـن 15 تـا 20 

دانش آموز اسـت. امـا در شـهرها عمومـا کلاس ها 36 
الی 40 نفر اسـت. یعنی مـا دو برابر اسـتاندارد جهانی، 
دانش آمـوز در کلاس ها داریم. در نتیجه مازاد مدرسـه 
نداریم چه بسـا بـا کمبـود مدرسـه مواجه هسـتیم. «

ارتباط با ارزش شدن زمین 
مدارس و مولدسازی

نیک نـژاد از افزایـش ارزش ملکـی مـدارس می گوید: 
»شـنیده ها حاکـی از آن اسـت کـه بعضـی از مدارس 
و امـوال آموزش وپـرورش بـا موقعیـت تجـاری کـه 
قابل فروش اسـت و مشـتری های قابل توجـه ای دارد، 
مازادسـازی می شـود. عمومـا مـدارس قدیمـی کـه 
در اواخـر قاجـار و پهلـوی ساخته شـده اند، اکنـون در 
مرکـز شـهر قـرار گرفته انـد. آن زمان فضـا باز بـوده و 
از آن اسـتفاده کرده انـد. بـه تدریج شـهرها گسـترش 
پیدا کـرد و اکنـون در مراکـز شـهرها قـرار گرفته اند. 
مرکـز شـهرها هـم عمومـا تجـاری و ارزش ملکـی 

هنگفتـی دارد.«

 بوی پول از مدارس دوران قاجار و پهلوی
هم می آید

نیک نـژاد خاطـره ای از خصوصی سـازی بخشـی از 
مدرسـه ی دولتی بیان می کند: »این درد ماسـت. من 
به مدرسـه ای دولتی در اکباتان تهران رفتم که سـالن 
اجتماعات، سـالن غذاخوری و سـالن ورزشی داشتند. 
ایـن مدرسـه دو در داشـت یکـی از طـرف خیابـان و 
دیگری از طرف سـالن غذاخوری بود. یکـی از درها که 
به سـالن ورزشـی می رسـید، قفل شـده بود و آن را به 

بخـش خصوصـی اجـاره می دادند.«
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کاغذ اقتصادی

یازدهمیـن ماه سـال نیـز پایـان یافت تا سـکه 
با ثبت رشـد 21.۷ درصدی مقام نخسـت را در 
میـان بازارهـا به خـود اختصـاص دهـد. پس از 
آن نیز دلار رشـد بیش از 14 درصـدی را تجربه 
کرد تـا ایـن دو بـازار گـوی سـبقت را از رقبای 

خـود بربایند.
افزایـش انتظـارات تورمـی بـه سـبب شـرایط 
اقتصـادی کشـور و همزمـان بـا آن افزایـش 
ریسـک های ناشـی از اعمال تحریم های جدید 
و در عین حال سیاستگذاری ناکارآمد در جهت 
کنترل نرخ ارز سـبب شـد تـا در این ماه شـاهد 

افزایـش تب تقاضـا در بـازار ارز باشـیم.
تقریبا می توان اذعان داشـت تمام کارشناسـان 
بـر ایـن باورند کـه بـدون تحـول چشـمگیری 
که امـکان کاهـش انتظـارات تورمی را داشـته 
باشـد، کنترل قیمـت دلار برای بانـک مرکزی 
کاری دشـوار و پرهزینـه خواهـد بـود کـه در 
نهایت نیـز پایـدار نمی مانـد. چـرا که بـا توجه 
به وضعیـت نامناسـب تجـارت خارجـی ایران، 
بانک مرکزی تـوان پافشـاری بر سیاسـت های 
دسـتوری را نـدارد. عـلاوه بـر ایـن، پاییـن نگه 
داشـتن دسـتوری نـرخ ارز می توانـد بـا فراهم 
کردن زمینه خروج سـرمایه از کشـور، ریسـک 
افزایش شـدیدتر قیمت هـا در آینـده را افزایش 
دهد. آنچـه ناگفتـه پیداسـت رونـد ارز، عوامل 
فاندامنتالـی دارد که به نظر می رسـد تـا تغییر 
نکند، هیـچ سیاسـتی جـواب نخواهـد داد. هر 
چند برخـی از نوسـانات کوتاه مـدت را می توان 
بـا تاکتیک هـای مختلفـی کنتـرل کرد امـا در 
ایـران به دلایـل مختلـف، بسـیاری از راهکارها 
حتـی در کوتاه مـدت نیـز جـواب نداده اسـت.

بـه  جـدی  اشـکال  سـه  کلـی  طـور  بـه 
سیاسـت های بـه کار گرفتـه در حـوزه کنتـرل 

ارزی طی سـال ها و دهه هـای اخیر وارد اسـت 
کـه مهمتریـن ایـن ایـرادات ایـن اسـت کـه 
سیاسـت گذار باور دارد اگر نرخ ارز را با اقدامات 
دسـتوری در قیمت پایینی تثبیت کند، عرضه 
کننـدگان ارز در این شـرایط افزایـش خواهند 
یافـت. ایـن در حالی اسـت کـه قیمـت تعیین 
کننـده تقاضـا اسـت نـه اینکـه همـواره یـک 
تقاضـای ثابـت وجـود داشـته باشـد. دومیـن 
اشـکال را می تـوان »بـه رسـمیت نشـناختن 
بـازار آزاد ارز« برشـمرد. در چنیـن شـرایطی 
بـه رغـم اینکـه ارز در سـطوح بـالای قیمتـی 
مـورد معاملـه قـرار می گیـرد، سیاسـت گذار با 
اصـرار و بـا اعتنـا بـه سـلیقه شـخصی، نرخی 
دلخـواه را به عنـوان نرخ رسـمی برمی شـمارد 
و توجهـی بـه نرخ هایی که بـر مبنـای آن ارزها 
معامله می شـوند، نـدارد. اما شـاید جدی ترین 
اشـتباه سیاسـتگذار، دنبال کـردن بـازار برای 
کنترل قیمت هاسـت. شـاید بتوان این موضوع 
را بـا یـک مثـال سـاده بهتـر توضیـح داد. در 
حـال حاضـر »راه جایگزین بـرای »مهـار ارز« 
همان راهی اسـت که پنجاه سـال اسـت مرتبا 

تکـرار و بـه شکسـت منجر شـده اسـت؛ یعنی 
همـان به دنبـال تک تـک قیمت هـا دویـدن. 
تصـور کنید اسـب سرکشـی را کـه رم کـرده و 
برای مهـار آن به جـای سـبقت گرفتـن از این 
اسـب سـرکش و گرفتن افسـار آن، دم اسب را 
بگیریـم. نتیجـه آنکـه مـا نیز بـه دنبال اسـب 
به سـمت جلـو کشـیده می شـویم بـدون آنکه 

مهـار شـود.
سکه در صدر

هر قطعـه سـکه امامـی در روز پایانی مـاه برای 
دقایقـی حتـی 29 میلیونـی شـد و در نهایت با 
کمـی عقب نشـینی 28 میلیـون و 954 هـزار 
تومـان قیمـت خـورد تـا در ایـن مـاه به رشـد 
21.۷ دسـت یافتـه و صدرنشـین شـود. بـا این 
نرخ حباب سـکه 8 میلیون و 240 هـزار تومان 

محاسـبه شد. 
این رونـد صعـودی در حالـی رقم خـورد که در 
بازارهـای جهانـی شـاهد کاهـش قیمـت طلا 
بودیم اما افزایـش انتظارات تورمی و رشـد نرخ 
دلار، زمینه هـای لازم بـرای افزایـش قیمـت 

سـکه را فراهـم کرد.

رئیـس کمیسـیون اقتصـادی مجلس، بـا بیان 
اینکه شـاهد تکـرار اتفاقات سـال 9۷ در حوزه 
ارز هسـتیم، گفت: سیاسـت هـای ارزی دولت 
نـه بـر اسـاس کار علمی اسـت نـه تجربـی؛ از 
طرفـی رویکـرد دولـت بـه نوعـی سـرکوب 

عرضـه و تقاضـای ارز اسـت.
 به گـزارش تسـنیم، محمدرضـا پورابراهیمی 
رئیس کمیسـیون اقتصـادی مجلس شـورای 
اسلامی در نشسـت علنی دوشـنبه )1اسفند( 
مجلس در تذکـری درباره نابسـامانی در حوزه 
ارز خطـاب به رئیـس مجلـس، اطهار داشـت: 
ریاسـت مجلس درباره موضوعـات مهمی اعم 
از فـرا رسـیدن سـالروز 22 بهمـن و مباحـث 

ارزی سـخنانی را مطـرح کردند. 
وی بـا بیـان اینکـه شـرایط ارزی کشـور نیـاز 
بـه تصمیمـات جـدی دارد، ادامـه داد: حتمـا 
وضعیـت سیاسـت ارزی قابل مدیریت اسـت، 
اما بـه دلیـل اعمـال تصمیماتـی که براسـاس 
اشـتباهات قبلـی اسـت، زحمـات دولـت را 
در زمینـه سیاسـت های ارز ترجیحـی زیـر 
سـوال برده اسـت، بـه هرحـال مجلـس مکان 
تصمیم گیـری اسـت و از رئیـس مجلـس 
درخواسـت دارم یک جلسـه غیرعلنـی در این 
زمینـه بـا حضـور معـاون اول رئیـس جمهور، 
رئیـس بانک مرکـزی و وزیـر امـور اقتصادی و 

دارایـی برگـزار شـود.
 پورابراهیمـی خطاب بـه دکتر قالیبـاف تاکید 
کرد: مـا نمی توانیـم تجربـه تصمیمـات قبلی 
را که منجـر به عـدم کارایی در سیاسـت ارزی 
شـده را مجـدداً تکـرار کنیـم و ایـن بـه صلاح 
ما نیسـت، چـرا کـه فرصـت آزمـون و خطا در 
اقتصـاد کشـور از مـا گرفتـه شـده اسـت، لـذا 
بنده خواهـش می کنم شـما همین امـروز این 

جلسـه را برگـزار کنید، چـرا که ما بایـد به این 
مباحـث ورود کنیـم.

 وی با اشـاره به گزارش کمیسـیون اقتصادی 
در زمینـه سیاسـت های ارزی ادامـه داد: این 
ئـت  گـزارش در صحـن علنـی مجلـس قرا
و پیشـنهادات در رابطـه بـا حـل مشـکلات 
ارزی مطـرح شـد. این مسـیری کـه دولت در 
زمینـه سیاسـت های ارزی دنبـال می کنـد 
و فکـر می کنـد بـا ایـن مسـیر بـازار ارز را 
مدیریـت می کنـد، اساسـاً نـه براسـاس کار 
علمـی اسـت و نـه کار تجربـی، چـرا کـه مـا 
تجربـه شـوک های ارزی در سـنوات گذشـته 
را داریم، بنابراین درخواسـت بنده از ریاسـت 
مجلـس ایـن اسـت کـه حتمـا لازم اسـت 
موضـوع بحـث تصمیمـات ارزی در حـوزه 
مشـترک بیـن مجلـس و دولت مورد بررسـی 

قـرار گیـرد.
 رئیس کمیسـیون اقتصـادی مجلـس تصریح 
کـرد: تصمیـم تعییـن نـرخ ارز ثابـت بـرای 
اقتصـاد کشـور مغایر با مـاده 20قانـون احکام 
دائمـی و خـلاف مصوبـات مجلـس اسـت. 

همچنین ما سیاسـت ثبـات نـرخ ارز را داریم، 
امـا ثبـات ارز را مشـاهده نمـی کنیـم! و ایـن 
مـوارد به اقتصـاد کشـور لطمه های سـنگینی 
وارد مـی کنـد. سیاسـتی کـه دولت مشـغول 
به اعمـال آن اسـت بـه نوعـی سـرکوب طرف 
عرضـه بـوده و ایـن در حالی اسـت که مـا نیاز 
به منابـع ارزی داریـم. همچنین این سیاسـت 
بـه نوعـی طـرف تقاضـای ارزی را سـرکوب 

مـی کنـد. 
پورابراهیمـی بـا بیـان اینکـه ثبـت سـفارش 
هـای ارزی وضعیـت نامناسـبی دارد، گفـت: 
بـه واقـع مـا شـاهد تکـرار اتفاقـات سـال 9۷ 
در زمینـه موضوعات ارزی هسـتیم، لـذا بنده 
از هیـات رئیسـه مجلـس خواهـش مـی کنـم 
حتما بـا حضور آقـای مخبر معـاون اول رئیس 
جمهـور جلسـه ای را در ایـن خصـوص برگزار 
کنند تا دوسـتان در این جلسـه حاضر شـده و 
همفکـری در این بخش صـورت گیـرد، ما هم 
تاکیـد داریـم کـه بـه دوسـتان دولـت کمـک 
خواهیـم کـرد، چرا کـه ایـن روش نمـی تواند 

مشـکلات را برطـرف کنـد.

سکه برنده بازارها در بهمن ماه
نماینده مجلس: 

شاهد تکرار اتفاقات سال 97 در ارز هستيم
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وزیـر ارتباطات و فنـاوری اطلاعـات گفت: موضـوع کاهش درآمـد اپراتورهـا که در نامـه یکی از 
نمایندگان مجلس به آن اشـاره شـده، صحت ندارد و به هیچ وجه بحث ورشکسـتگی یـا زیان ده 
بودن اپراتورها مطرح نیسـت. به گزارش ایسـنا، عیسـی زارع پـور در جمع خبرنگاران در پاسـخ 
به سـوال ایسـنا درباره علت عدم ارائـه آمـار وزارت ارتباطات و فنـاوری اطلاعات دربـاره ترافیک 
پیام رسـان های داخلی و اینترنت اظهـار کرد: اطلاعـات جزئی پیام رسـان ها جزو اسـرار تجاری 
آن هاسـت و ما نمی توانیم آن را منتشـر کنیم. اما آقـای توانگر که در این باره سـوال داشـتند، به 
جلسه ای دعوت شـدند تا این موضوع برایشـان توضیح داده شـود و اطلاعات در اختیارشان قرار 

بگیرد و ایشـان هم اجابت کردند و این جلسـه تشـکیل خواهد شـد.
وی افـزود: همچنین در نامه ایشـان که اشـاره شـده درآمـد اپراتورها کاهـش پیدا کرده اسـت، 
صحت نـدارد و مـی تـوان بـه مصاحبه هـای مدیرعامـل اپراتورها رجـوع کـرد که اعـلام کردند 
حداکثر 10 الـی 15 درصـد کاهش درآمـد داشـتند و حتی رکـورد 9 ماهه آنها بیشـتر از سـال 
گذشـته بوده اسـت و چون ابتدای سـال حـذف بسـته و افزایـش تعرفـه را داشـتند، بنابراین به 
هیچ وجه  بحث ورشکسـتگی یا زیـان ده بـودن اپراتورها مطرح نیسـت و حتی بعضـی از آنها در 

بـورس هسـتند و در کـدال صورت هـای مالی خـود را منتشـر می کنند.

معاون بین الملـل بانـک مرکزی گفـت: با توجه بـه توافقاتـی که بیـن ایـران و روسـیه در حوزه 
اتصال کانـال  مالـی دو کشـور رخ داده، بـرای ارسـال پیام هـای بانکی دیگـر نیازی به سـوئیفت 

نداریـم.
به گزارش شبکه شرق، محسـن کریمی در حاشیه نهمین همایش سالانه بانکداری الکترونیک و 
نظام های پرداخت در پاسـخ به این سـوال که سـامانه میر که برای اتصال کارت های بانکی ایران 
و روسـیه و کانال مالی باز شـده بین دو کشـور در چه وضعیتی قـرار دارد؟ اظهارداشـت: موضوع 
پیام رسـان های بانکی با پرداخت هـای کارتی بین ایران و روسـیه متفاوت اسـت؛ چرا که مسـاله 
پرداخت هـای کارتی کـه براسـاس آن قرار بـود کارت هـای عابربانـک ایرانی ها با روسـیه متصل 
شـود هنوز اتفاق نیفتاده اسـت اما درباره مسـاله پیـام  رسـان های بانکی باید گفت کـه بر همین 
اسـاس همـه بانک های کشـور بـه تعـدادی از بانک هـای خارجـی در روسـیه و همـه بانک های 
روسـیه متصل شـده اند بنابراین بانک ها برای تبـادل پیام های بانکـی نیازی به سـوئیفت ندارند 

چرا که از سیسـتم های بومی و ملی کشـورهای خودشـان اسـتفاده می کنند.
معاون بین الملل بانک مرکزی با تاکید بـر این که حذف دلار در دسـتور کار ما قـرار دارد، تصریح 

کرد: بنابراین می تـوان گفت که در این حـوزه دیگر نیازی به سـوئیفت نداریم.

شـاخص بورس در جریان معامـلات روزگذشـته بازار سـرمایه با رشـد 60هزار واحـدی روبرو 
. شد

ــازار  ــتدهای ب ــان دادوس ــنیم، در جری ــزاری تس ــادی خبرگ ــگار اقتص ــزارش خبرن ــه گ ب
ســرمایه، بیــش از 12 میلیــارد و 339 میلیــون ســهم و حــق تقــدم بــه ارزشــی بالــغ بــر ۷ 
هــزار و 1۷0 میلیــارد تومــان در بیــش از 43۷ هــزار نوبــت مــورد دادوســتد قــرار گرفــت و 
شــاخص بــورس بــا رشــد 60هــزار و 896 واحــدی در ارتفــاع یــک میلیــون و 594 هــزار و 

ــت. ــرار گرف 262واحــد ق
بیشـترین اثـر مثبـت بـر دماسـنج بـازار سـهام در روز جـاری بـه نـام نمادهـای معاملاتـی 
شـرکت های فولاد مبارکه اصفهـان، ملی صنایـع مس ایـران صنایع پتروشـیمی خلیج فارس 
شـد و در مقابل شـرکت های داروسـازی اسـوه، پرداخـت الکترونیک سـامان کیـش و صنایع 

سـیمان دشتسـتان افت خـود مانـع افزایـش بیشـتر نماگر بازار سـهام شـدند.
بر اسـاس این گـزارش، در بازارهـای فرابـورس ایران هم بـا معاملـه ۷ میلیـارد و 1۷8 میلیون 
ورقـه بـه ارزش 122هـزار و 3۷8 میلیـارد تومـان در 2۷3هـزار نوبـت، شـاخص فرابـورس 

)آیفکـس( 632 واحـد رشـد کـرد و در ارتفـاع 20 هـزار و 6۷5 واحـد قـرار گرفت.

ورشکستگی اپراتورها 
صحت ندارد

دیگر نيازی به سوئيفت
 نداریم

شاخص به ارتفاع 1.6 ميليون
 واحد رسيد

نيک نژاد، کارشـناس آموزش از افزایـش ارزش ملکی مـدارس می گوید: »شـنيده ها حاکی از آن 
اسـت که بعضـی از مـدارس و امـوال آموزش وپرورش بـا موقعيت تجـاری که قابل فروش اسـت 
و مشـتری های قابل توجـه ای دارد، مازاد سـازی می شـود. عموما مـدارس قدیمی کـه در اواخر 

قاجـار و پهلوی ساخته شـده اند، اکنـون در مرکز شـهر قـرار گرفته اند
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خبر
مدیرعامل سازمان بيمه سلامت اعلام کرد

تحقق 98 درصدی اجرای 
طرح در کشور

مدیرعامل سازمان بیمه سلامت ایران با اشاره 
به افزایش همکاری پزشکان درخصوص نسخه 
نویسی الکترونیک، از نسخه نویسی 103 هزار و 

990 پزشک به صورت تمام الکترونیک خبرداد.
دکتر محمد مهدی ناصحی در گفت وگو با ایسنا، 
درخصوص آخرین وضعیت اجرای طرح نسخه 
نویسی الکترونیک، گفت: پیش از هرچیز باید به 
این نکته اشاره کرد که اجرای طرح نسخه نویسی 
الکترونیک به شفاف سازی موضوعات درحوزه 
سلامت بسیار کمک می کند، به عنوان مثال 
خطای پزشکی کاهش پیدا کرده و تداخلات 
دارویی نیز مشخص می شود، ضمن اینکه با قاچاق 
دارو نیز مقابله می شود. وی با تاکید بر ضرورت 
اجرای این پروژه مهم که از مصوبات برنامه های 
توسعه است، اظهار کرد: در ابتدای اجرای طرح 
مشکلات و موانعی وجود داشت، چرا که برخی از 
پزشکان در مقابل این تغییر مقاومت هایی داشتند، 
اما پس از گذشت زمان و آشکار شدن فواید، روند 
اجرای طرح سرعت بیشتری پیدا کرد و درصد 
بسیاری پزشکان با مشاهده نقاط قوت این طرح 
در اجرای آن همکاری و تعاملات لازم را انجام 
دادند. وی با بیان اینکه اقدامات تکمیلی اجرای 
طرح نسخه نویسی الکترونیکی در حال انجام است، 
تصریح کرد: خوشبختانه سازمان های ذی ربط و 
ذی نفعان در حوزه سلامت تاکنون همکاری های 
قابل قبولی داشتند، به طوری که در حال حاضر 
طبق آمارها 103 هزار و 990 پزشک به صورت 
تمام الکترونیک و نزدیک به 9 هزار پزشک به 
صورت نیمه الکترونیک به سازمان بیمه سلامت 
نسخه ارسال می کنند. ناصحی با اشاره به اینکه 
میزان تحقق اجرای نسخه نویسی الکترونیکی 
در بیمه سلامت بین 9۷ تا 98 درصد است، گفت: 
تلاش کردیم که نقص های نسخه الکترونیک 
مرتفع شود، هم اکنون نسخه جدید که آماده 
بهره برداری است شرایط بهتری نسبت به گذشته 
داشته و این ویژگی را دارد که در کوتاه ترین زمان، 
بهترین خدمت را ارائه دهد. نظام ارجاع الکترونیک 
نیز در سامانه نسخه الکترونیک بیمه سلامت با 
کمک مرکز مدیریت فناوری اطلاعات وزارت 

بهداشت ارتقا پیدا کرده است.

معاون کميته امداد اعلام کرد

تشکيل صندوق ضمانت 
وام اشتغال مددجویان

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با اشاره 
به تشکیل صندوق ضمانت وام اشتغال اعلام کرد: 
صندوق در مراحل ثبت اساسنامه است و با پیش 
بینی کمیته امداد در تامین منابع به نظر در سال 
آینده صندوق ضمانت با پشتوانه برقرار شده، 30 
هزار ضمانت نامه صادر کند. به گزارش ایسنا، 
مرتضی فیروزآبادی در اولین همایش ملی راهبران 
اشتغال کمیته امداد، با بیان اینکه به مسیر اشتغال 
در کمیته امداد توجه ویژه شده اما یک مسیر 
رایج داشتیم که به افراد تسهیلات داده می شد 
و افراد خودشان شغل ایجاد می کردند که مسیر 
خوبی بوده است، اظهار کرد: از چند سال گذشته 
مسیر راهبری نیز به مجموعه فعالیتهای امداد 
اضافه شده است. راهبران شغلی کاربلدهای حوزه 
های تخصصی هستند که ما مجریان طرحهای 
اشتغال را به نوعی به این افراد گره می زنیم و این 
افراد با نظارت و آموزش و مشارکت در تولید و در 
فروش محصولات سعی می کنند اشتغال انفرادی 
را به یک اشتغال جمعی در حالتی که استقلال 
تولیدکننده و مددجو حفظ شود، تبدیل کنند. 
به نظر این اتفاق خوبی است و تجربیات خوبی 
هم داشته است.  به گفته وی، تا 10 بهمن ماه 
330 هزار فرصت شغلی ایجاد شده است و 20 
همت هزینه شده است. از این 20 همت، 18.5 
همت تبصره 16 است.  فیروزآبادی اظهار کرد: این 
مبلغ تسهیلاتی که هزینه شده 2.5 برابر تسهیلات 
سال گذشته است. معاون اشتغال و خودکفایی 
کمیته امداد با بیان اینکه با ارزیابی خود کمیته 
امداد تا سال گذشته 93 درصد به هدف اصابت 
داشتیم، گفت: طی 6 ماه اخیر وزارت تعاون، 
نظام رصد و پایش داشته و براساس آن سامانه، 
94 درصد، کمیته امداد به هدف اصابت داشته 
است. فیروزآبادی اعلام کرد که به نظر بعد از وزارت 
صمت، دومین دستگاه اشتغالزایی کشور هستیم.

معاون وزیر آموزش و پرورش خبر داد

برگزاری آزمون استخدامی 
ماده 28 تا پایان اسفند

معـاون برنامه ریـزی و توسـعه منابـع آمـوزش و پـرورش در مـورد 
پرداخـت حـق التدرسـی ها گفـت: منتظـر ابـلاغ برخـی اسـتان ها 
هسـتیم کـه نزدیـک بـه 80 درصـد ابلاغ ها صـادر شـد و طـی چند 
روز آینـده بـا بـه سـرانجام رسـیدن صـدور ابلاغ هـا از طریـق رایزنی 
بـا سـازمان برنامـه و بودجـه نسـبت بـه پرداخت هـای حق التدریس 

همـکاران اقـدام کنیم.
وی با بیـان اینکه نیـاز ما برای سـال آینده بیـش از خروجی دانشـگاه 
فرهنگیان اسـت و حـدود80 هـزار نفـر معلم بازنشسـته و مشـمول 
بازنشسـتگی داریم که احتمالا حـدود 65 هزار نفر از آن ها بازنشسـته 
خواهند شـد، افـزود: بـرای جایگزینـی این نیروهـا علاوه بـر ظرفیت 
دانشگاه فرهنگیان، از ظرفیت آزمون استخدامی نیز استفاده خواهیم 
کـرد کـه رایزنی هـا، گفت وگوهـا و مذاکراتی با سـازمان اسـتخدامی 
کشـور داشـته ایم که برای امسـال به منظور برگزاری آزمون ماده 28 
اصلاحات و بازنگـری های اساسـی در شـکل، محتوا و فراینـد آزمون 
ایجاد  شـود. سـتاری فـرد تصریح کـرد: بـرای دوره ابتدایـی تلاش ما 
این اسـت تا پایـان اسـفند آزمـون را برگـزار کنیـم و حـدود 25 هزار 
نفر نیـروی مـورد نیـاز از طریـق آزمـون مـاده 28 بـا اصلاح شـرایط 
احراز آموزگاری و اصلاح مـواد آزمونی و سـاز و کار ارزیابی، مصاحبه و 
گزینش شـرایطی را فراهم کنیم تا داوطلبان متعهد و متخصص وارد 

آمـوزش و پرورش بشـوند.
وی ضمـن دعوت از جوانـان علاقمنـد و دغدغه مند در حـوزه تعلیم و 
تربیت بـرای ثبت نـام در آزمون گفت: پیش بینی شـده اسـت آزمون 
26 اسـفند ماه برگزار شـود و فرآیند مصاحبه و گزینش در سـال بعد 
خواهد بـود و اگـر به هـر دلیل آزمـون برگـزار نشـود در سـال بعد در 

اولین فرصـت برگزار خواهیـم کرد.
وی در خصوص گروه های مجاز به شـرکت در آزمون گفت: سـه گروه 
از داوطلبین می تواننـد در این آزمون شـرکت کنند، گـروه اول دانش 
آموختگان دانشگاهی در مقطع کارشناسی و ارشد و دانش آموختگان 

دکترا با مدرک کارشناسـی ارشـد مجاز به شـرکت می باشند.
سـتاری فـرد اضافه کـرد: سـقف سـنی پیـش بینی شـده 40 سـال 
تمام اسـت و بـا توجه به مصوبـه 833 شـورای انقلاب فرهنگـی زمان 

همـکاری بـا نهادهای دولتی از سـقف سـنی کسـر خواهد شـد.
وی ادامـه داد: گـروه دوم همکاران فرهنگی می باشـند کـه به صورت 
غیررسـمی در آموزش و پـرورش در حال خدمت هسـتند که شـامل 
نیروهـای خرید خدمـات، حـق التدریـس و نیروهای نهضت اسـت و 

گروه سـوم طلاب حـوزه علمیه می باشـند.

خبر به وقت 3  سالگی شماره 19  در ایران؛

۳ سال و 8 موج و رویای پایان پاندمی قرن
گزارش

ایسنا
پاندمی مـرگ و بیمـاری که بـا »کرونـا« نامـی در جهان 
شـروع شـد، امروز در شـرایطی در ایران سـه سـاله شـده 
که با فراز و فرودهایی بسـیار، هشـت موج را در کشورمان 
رقم زده، بیـش از هفت میلیـون نفر را مبتلا کـرده، بیش 
از 144هـزار جـان گرفتـه، چندیـن و چنـد هـزار نفـر را 
داغدار کرده و اکنون هم هرچند در شـرایطی آرام به سـر 

می بـرد، اما همچنـان از پایـان آن خبری نیسـت..
به گزارش ایسـنا، حضـور کووید 19 در جهان سـه سـاله 
شـده و قدم به چهار سـالگی گذاشته اسـت؛ یک قرن بعد 
از پاندمـی آنفلوآنـزای اسـپانیایی کـه در بحبوحه جنگ 
جهانـی اول رخ داد، ویـروس نوپدیـد دیگـری از چیـن پا 
به عرصـه وجـود گذاشـت و تمـام پیشـرفت های علمی 
و سـاختارهای اقتصادی، اجتماعی، سیاسـی و ... بشـر را 
تهدید کـرد و به سُـخره گرفـت؛ در کمیـن انسـان  ماند، 
در جان هـا رخنـه کـرد و ارمغـان تاریک مرگ و سـیاهی 
را برای جهـان به همراه آورد؛ شـهرهای بـزرگ و صنعتی 
جهان را به تعطیلی کشـاند و اقتصاد کشـورها را با چالش 
مواجه کـرد، همه در خانه ها پنهان شـدند تا دسـت مرگ 
نتوانـد لمس شـان کند، امـا چه بسـیار انسـان هایی که با 
علامت مثبـت کرونا رنج بردند، نفس هایشـان تنگ شـد 
و از زمیـن پر کشـیدند، چـه آرزوهـا و امیدهایی کـه زیر 
خاک رفـت و چـه خانواده هایـی دل خون شـدند از حجم 

از دسـت دادن ها..

شناسایی رسمی پاندمی در ایران
در کشـور مـا بـرای اولیـن بـار در تاریـخ 30 بهمـن مـاه 
1398، کرونـا ویـروس تاج دار با شناسـایی دو مـورد ابتلا 
در قم تایید و رسـما از سـوی وزارت بهداشـت اعلام شـد. 
از آن زمـان تاکنون بر اسـاس اعلام وزارت بهداشـتی ها ۷ 
میلیـون و 566 هزار و 436 نفر را در کشـور مبتـلا کرده و 
144 هزار و ۷9۷ نفر را نیز به ورطه مرگ کشـانده اسـت. 
کرونای هزار چهـره در کشـورمان تاکنون هشـت موج را 
رقم زده اسـت و هر بار با چهره  و جهشـی جدیـد؛ ووهان،  
آلفا، بتـا، دلتـا، گامـا و امُیکرون که هـر کدام یـک یا چند 

پیـک را رقـم زدند.

موج اول با ووهان
مـوج اول را در هجمه اول ویـروس به کشـورمان از بهمن 
مـاه 1398 شـاهد بودیم، موجـی که از قم شـروع شـد و 
به تدریـج در مناطق مختلفی از کشـور از جملـه تهران و 
جنوب اسـتان گیلان گسـترش پیدا کـرد و به دنبـال آن 
به سرعت گسـترش موارد در سراسر کشـور شکل گرفت 
که مـوج اول کرونا بـا ویروس ووهـان را شـکل داد؛ زمانی 
که نه واکسـنی بـود و نـه داروی اختصاصـی و هیچکس 
نمی دانسـت که چگونه می تواند جلوی پیشرفت بیماری 

در بیماران را بگیرد؛ بسـیاری از بیمارسـتان ها از بیماران 
کوویدی انباشـته شـد و تعداد مرگ ومیرها بـالا رفت. در 
آن زمان به تدریج متوجه شـدیم که با اسـتفاده از ماسک 
و رعایت چند راهکار بهداشـتی سـاده می توانیـم در برابر 
ویـروس چینی بایسـتیم. پیکـی که بالاخـره با هشـدار، 
آموزش و رعایت پروتکل های بهداشـتی کاهشـی شـد و 
این روند کاهشـی تـا اواخر اردیبهشـت مـاه 1399 ادامه 

داشت.

موج دوم، ابتلاهای خانوادگی و کمبود ماسک
پیـک دوم بیماری بعـد از عیـد نـوروز و در اواسـط خرداد 
1399 در کشـورمان آغـاز شـد، تخت های بیمارسـتانی 
به تدریج پر شـدند، آمارهـا افزایش یافت و عمدتا شـاهد 
افزایش ابتلاهای خانوادگی بودیم. چراکـه رفت و آمدها و 
دید و بازدیدها شـروع شـده بود و کرونا مجال یافت تا کل 
یک خانـواده را از بـزرگ و کوچک گرفتار کنـد. در همین 
پیک بود که حرف از اجباری شـدن اسـتفاده از ماسـک و 
رعایت فاصله گـذاری اجتماعی به میان آمـد و در این بین 
حواشـی کمبود ماسـک و سـایر تجهیـزات حفاظتی نیز 
عیان شـد؛ حواشـی که گفتـه می شـد، ناشـی از افزایش 

مصرف، احتـکار و همچنین تحریم اسـت.

پاییز 1۳۹۹ و سومین موج کرونا 

همراه با پیک »بتا«  
بـا آمـدن پاییـز نگرانی ها از شـیوع سـومین پیـک کرونا 
و در عیـن حـال افزایـش مـوارد آنفلوآنـزا افزایـش یافت 
و در نهایـت هـم نگرانی هـا بـه واقعیتی تلـخ بدل شـد و 
پاییـز کرونـازده از راه رسـید و هـوا بـه تدریج رو به سـرد 
شـدن گذاشـته، پیک سـوم کرونا با شـدت بیماری زایی 
بیشتر آغاز شـده و البته ترس از شـیوع آنفلوآنزا و کاهش 
رعایـت پروتکل ها هـم بـر نگرانی هـا می افـزود. کرونا در 
پیک سـوم خـود نیـز در کشـورمان همانند دنیـا، تاخت 
و جـان گرفـت. به طـوری کـه مرگ هـای 400 تایـی در 
روز را تجربـه کردیم، خانواده هـای زیادی داغدار شـدند و 

آرزوهـای زیـادی در زیر خـاک مدفون شـد.

چهارمین موج با کرونای انگلیسی 
در هـر حال طـی پاییـز و زمسـتان 1399 با تـلاش کادر 
بهداشـت و درمـان کشـور و البتـه رعایـت پروتکل هـا از 
سـوی مردم تب بیماری به تدریج فرو نشسـت و سـعید 
نمکی- وزیر بهداشـت وقـت در 16 دی مـاه 1399 از دو 
رقمـی شـدن مرگ هـای کرونایـی در کشـور خبـر داد، 

اما این پایـان ماجرا نبـود؛ چراکـه درسـت در همین روز 
وزیر بهداشـت وقت، ورود گونه آلفا، موسـوم بـه کرونای 
انگلیسـی را هم به کشـور تایید کرد و نسـبت به خطرات 

آن هشـدار داد. 

جَنگ واکسن
در نهایت بعد از فـراز و و فرودهای فراون، واکسیناسـیون 
سراسری علیه کووید 19 در 21 بهمن ماه 1399 آغاز شد 
و پارسـا نمکی - فرزند وزیر بهداشـت وقت نیـز اولین نفر 
تزریق کننده واکسـن کووید-19 اسـپوتنیک بود. بر این 
اساس واکسیناسیون سراسـری علیه کووید 19 با اولویت 
کادر بهداشـت و درمان و بعـد از آن افـراد در معرض خطر 

مانند افراد مسـن، بیماران خاص و... آغاز شـد و به تدریج 
پیش رفت. بـا این حـال  در ادامـه راه تامین واکسـن کند 

بود و تزریـق آن به صـورت قطره چکانی انجام می شـد.

و اما کشتارگاه »دلتا«
بعـد از اینکـه بحـران واریانـت بتـا در نطفـه خفه شـد، 
هجـوم کرونـای هنـدی یـا دلتـا بـه کشـور را شـاهد 
بودیـم؛ دلتـا در بهـار 1400 و در ایران از جنوب کشـور 
بـود. اولیـن موردی که مشـاهده شـد، فـرد غیـر ایرانی 
در مینـاب بـود کـه بعـدا فـوت کـرد، امـا در تعامـلات 
و ملاقات هایـی کـه داشـت، بیمـاری را منتقـل کـرده 
بـود. همان زمـان بلافاصلـه تیـم واکنش سـریع وزارت 
بهداشـت به منطقه اعزام شـد، امـا نتوانسـت توفیقی را 
که در کنتـرل واریانت بتا کسـب کرده بود، تکـرار کند؛ 
چراکه خاسـتگاه دلتـا از هند و مرزهای شـرقی کشـور 
بود و  عمـلا از جنوب شـرقی کشـور گسـترش بیماری 

شـکل گرفت.

موج هفتم؛ ادامه دردسرهای امُیکرون
تاکنون امُیکرون آخرین سـویه نگران کننده کرونا از نظر 
 1.1.529.B سازمان جهانی بهداشت بوده اسـت که ابتدا
نامیده می شـد و حـالا دیگـر بـه مهم ترین و شـایع ترین 
سـویه ویـروس کرونـا در بسـیاری از کشـورهای جهـان 
تبدیـل شـده اسـت. واریانـت امُیکـرون، نه تنهـا خودش 
را غالـب کـرد، بلکه بـا جهش هـای فراوانـی که داشـت، 
 BA5 و BA4 ،BA2 زیرسـویه هایی را ایجـاد کـرد؛
زیرسـویه هایی بودند کـه در کشـورمان موج هفتـم را در 
تیـر و مرداد مـاه 1401 رقـم زدنـد و BA5 نیز بـه عنوان 

ویـروس غالب شـناخته شـد.

سنا
: ای

س
عک

وزیر رفاه اعلام کرد

تلاش دولت برای از بين بردن »فقر مطلق« و کاهش »فقر نسبی«
وزیـر تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی، بـا بیان 
اینکـه اقدامـات صـورت گرفتـه در حـوزه 
اشـتغال به رفع مطلق و نسـبی فقر از جامعه 
کمـک می کند و بـه عـلاوه موجـب افزایش 
بهـره وری نیـز خواهـد شـد،گفت: دولـت 
سـیزدهم نیـز تمـام تـلاش خـود را بـه کار 
گرفته تـا دیگر فقـر مطلق در جامعه نباشـد 

و فقـر نسـبی نیز بـه کمتریـن حد برسـد.
بـه گـزارش ایسـنا، سـیدصولت مرتضـوی 
در »همایـش ملـی راهبـران اشـتغال« 
گفـت: کمیتـه امـداد تمـام تـلاش خـود را 
بـر پیگیـری منویات رهبـر انقـلاب متمرکز 

کـرده اسـت.
وی با بیان اینکـه برای رفع مشـکل بیکاری 
و اشـتغال بایـد قـرارگاه تشـکیل شـود، 
افـزود: بررسـی فعالیت هـای کمیتـه امـداد 
حاکـی از آن اسـت کـه ایـن قـرارگاه امـروز 
بـه عالی تریـن شـکل در ایـن نهـاد ایجـاد 

شـده اسـت.
مرتضـوی بـا تمجیـد از راهبـران اشـتغال 
کمیته امداد، بیان کرد: بدون شـک کسـانی 

کـه وظیفـه راهبـری اشـتغال در کمیتـه 
امداد دارنـد را می تـوان فرماندهـان قرارگاه 

اشـتغال دانسـت.
وزیـر تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی اظهـار 
کـرد: قطعـا بایـد تمـام امکانـات را بـرای 
توسـعه کارآفرینـی در کشـور بسـیج کنیم، 
زیـرا ایـن اقـدام بسـتری را بـرای رونـق 
اقتصـادی و ایجـاد آرامش اجتماعـی فراهم 

. می کنـد
مرتضـوی، توانمندسـازی نیـروی کار را 
زیربنـای ارتقای بهـره وری دانسـت و تاکید 
کـرد: بایـد فرآیندهـای منجـر بـه تولیـد را 
کوتـاه کنیـم و در عین حـال تـلاش کنیم با 
کمترین هزینـه به بالاترین درآمـد در حوزه 

اقتصـاد برسـیم.
وی بـا تاکیـد بـر اهمیـت کارآمـوزی و 
مهارت افزایـی گفـت: لازم اسـت در حـوزه 
کارآفرینـی از فضـای سـنتی خـارج و در 
جهـان دانش بنیـان کارهـا را پیـش ببریـم.

مرتضوی در بخـش دیگری از سـخنان خود 
تصریح کرد: قطعا بخشـی از کارها از دریچه 

کلاس هـای آموزشـی پیـش مـی رود، امـا 
واقعیـت امر این اسـت کـه بسـتر اینترنت و 
فضای مجـازی را نبایـد نادیده بگیریـم و بر 

اسـاس علـم روز پیـش برویم.
وی گفـت: اشـتغال سـرگرمی نیسـت، بلکه 
پایه مهمـی در امر تولید اسـت. تولیـد موثر 
نیز یکـی از پایه های اساسـی در بحث رشـد 
اقتصـادی اسـت کـه از طریـق آن می تـوان 
تمام وابسـتگی کشـور بـه بیـرون مرزهـا را 

برطـرف کرد.
وزیـر تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی ضمـن 
تاکیـد بر ایجـاد یک میلیون شـغل در سـال 
جـاری، عنوان کـرد: دولـت سـیزدهم طبق 
وعده خـود یـک میلیـون شـغل را پیـش از 

پایـان سـال ایجـاد کرد.
مرتضـوی بیان کرد: لازم اسـت یـک تجدید 
نظـر جـدی در فرآیندهـای ایجـاد اشـتغال 
انجام شـود تا ضمن کوتاه شـدن زمان برای 
اخذ مجوزهـا، به توسـعه پایدار مشـاغل نیز 

کمک شـود.
وی تمرکـز بـر اتمـام پروژه هـای نیمه تمـام 

و توجـه بـه مناطـق کمتـر توسـعه یافته را 
از اولویت هـای دولـت سـیزدهم برشـمرد 
و افـزود: برخـی از پروژه هـا نیمه تمـام و بـر 
زمین مانـده ایـن ظرفیـت را دارد تـا ضمن 
تکمیـل آنهـا، چرخـه تولیـد و اشـتغال را 

تقویـت کـرد. 
مرتضـوی ضمـن اشـاره بـه حمایت هـای 
دولت از طریق اعطـای یارانه تولیـد و خرید 
تضمینـی، اظهـار کـرد: توجـه بـه مقولـه 
کارآفرینـی نیـز از جملـه مـواردی اسـت 
کـه در ذیـل سیاسـت های حمایتـی دولـت 

قـرار دارد.
وزیـر تعـاون، کار و رفـاه اجتماعـی بـا ارائـه 
آمـاری در حـوزه اشـتغال، اضافـه کـرد: 
پایش هـای صـورت گرفتـه نشـان می دهـد 
کـه در بخش صنعـت، بازرگانـی و همچنین 
خدمـات، افزایـش اشـتغال رخ داده اسـت 
اما متاسـفانه شـاهد افـت اشـتغال در حوزه 

کشـاورزی بوده ایـم.
بوم هـای  زیسـت  موضـوع  گفـت:  وی 
گردشـگری در مناطـق روسـتایی از جملـه 

مـواردی اسـت کـه می توانـد بـا جـذب 
توریسـت، تصویر غلط ارائه شـده از ایران در 
رسـانه های خارجـی را تغییـر دهد تـا پروژه 

»ایـران هراسـی« را خنثـی کنیـم.
مرتضوی خاطرنشـان کـرد: اقدامات صورت 
گرفتـه در حـوزه اشـتغال بـه رفـع مطلق و 

نسـبی فقـر از جامعـه کمـک می کنـد و بـه 
علاوه موجب افزایـش بهره وری نیـز خواهد 
شـد. دولت سـیزدهم نیـز تمام تـلاش خود 
را بـه کار گرفتـه تـا دیگـر فقـر مطلـق در 
جامعـه نباشـد و فقر نسـبی نیز بـه کمترین 

حد برسـد.

سنا
: ای

س
عک

کاغذ جامعه

در نهایت بعـد از فراز و و فرودهای فراون، واکسيناسـيون سراسـری عليه کوویـد 19 در 21 بهمن 
ماه 1399 آغاز شـد و پارسـا نمکـی - فرزند وزیر بهداشـت وقـت نيز اوليـن نفر تزریـق کننده 
واکسـن کووید-19 اسـپوتنيک بود. بر این اسـاس واکسيناسـيون سراسـری عليه کووید 19 با 
اولویـت کادر بهداشـت و درمـان و بعد از آن افـراد در معـرض خطر ماننـد افراد مسـن، بيماران 
خاص و... آغاز شـد و بـه تدریج پيـش رفت. با ایـن حـال  در ادامه راه تامين واکسـن کنـد بود و 

تزریـق آن بـه صـورت قطره چکانی انجام می شـد

آگهی موضوع ماده 3 قانون ماده 13 آئين نامه  قانون 
تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد 

سند رسمی
برابـر آراء صـادره هیـات حـل اختـلاف موضـوع قانـون تعیین 

تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سند رسـمی مستقر در واحد 
ثبتی شهرسـتان راور تصرفـات مالکانه و بلامعـارض متقاضیان محـرز گردیده 
اسـت . لذا مشـخصات متقاضیـان و املاک مـورد تقاضا به شـرح زیر بـه منظور 
اطـلاع عمـوم در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که 
اشـخاص ذینفع به آرا اعلام شـده  اعتراض داشـته باشـند باید از تاریخ انتشـار 
آگهی در روسـتاها از تاریخ الصـاق در محل  به مـدت دو ماه اعتراض خـود را به 
این اداره تسـلیم و رسـید اخذ نمایند، معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسـلیم اعتراض ،مبادرت به تقدیم  دادخواسـت به دادگاه عمومـی محل نماید 
گواهی تقدیم دادخواسـت به اداره ثبت محل تحویل دهد این صـورت اقدامات 
ثبت موکول بـه ارائه حکم قطعی دادگاه اسـت. بدیهی اسـت در صورت انقضای 
مدت مذکور و عـدم وصول اعتراض یـا عدم ارائـه گواهی تقدیم دادخواسـت به 
دادگاه عمومی محـل اداره ثبت  طبق مقـررات مبادرت به صدور سـند مالکیت 

خواهد کـرد .صدور سـند مالکیت مانـع از مراجعـه متضرر به دادگاه نیسـت.
بخش 18 کرمان:

1- آقـای وحید عبـاس نـژاد راوری بـه شناسـنامه شـماره 236 و شـماره ملی 
3219923100 صـادره راور فرزنـد محمـود در ششـدانگ یـک باب مغـازه به 
مسـاحت 39/30 مترمربع پلاک شـماره 11 فرعي از1128-اصلي واقع در راور 
بلوار اربعین شـرقی روبروی خیابان مادر بخـش 18 کرمان خریـداری از  مالک 
رسـمی خانم فاطمه کاربخش مع الواسـطه )فاقد بنچاق( محرز گردیده اسـت.

2- شـرکت ناز آریا سبز گسـتر پارسـیان به شناسـه ملی 1400553425۷ در 
ششـدانگ یک قطعه باغ پسـته ای  به مسـاحت 8۷035 مترمربع پلاک شماره 
32۷ فرعـي مفـروز از 5 فرعـی  از 1895-اصلي واقـع در راور تقی آبـاد خیابان 
اصلی مشـهور بـه باغ جـر بخـش 18 کرمـان خریـداری از  مالک رسـمی آقای 

محمدرضا نظـری بلاواسـطه محرز گردیده اسـت.
3- شـرکت ناز آریا سبز گسـتر پارسـیان به شناسـه ملی 1400553425۷ در 

ششـدانگ یک قطعه باغ پسـته ای  به مسـاحت 35245 مترمربع پلاک شماره 
328 فرعـي مفـروز از ۷ فرعـی  از 1895-اصلـي واقـع در راور تقی آبـاد اراضی 
کشـمونوئیه بخـش 18 کرمـان خریـداری از  مالـک رسـمی آقـای محمدرضا 

نظری بلاواسـطه محـرز گردیده اسـت.
4- شـرکت ناز آریا سبز گسـتر پارسـیان به شناسـه ملی 1400553425۷ در 
ششـدانگ یک قطعه باغ پسـته ای  به مسـاحت 32986 مترمربع پلاک شماره 
329 فرعـي مفـروز از 3 فرعـی  از 1895-اصلـي واقـع در راور تقی آبـاد اراضی 
کشـمونوئیه بخش 18 کرمـان خریـداری از  مالک رسـمی زهـرا مرتضوی مع 

الواسـطه )فاقد بنچـاق( محرز گردیده اسـت.
5- شـرکت ناز آریا سبز گسـتر پارسـیان به شناسـه ملی 1400553425۷ در 
ششـدانگ یک قطعه باغ پسـته ای  به مسـاحت 31390 مترمربع پلاک شماره 
340 فرعـي مفـروز از 3 فرعـی  از 1895-اصلـي واقـع در راور تقی آبـاد اراضی 
کشـمونوئیه مشـهور به باغ کج بخش 18 کرمان خریداری از مالک رسمی زهرا 

مرتضوی مع الواسـطه )فاقد بنچـاق( محرز گردیده اسـت.
6- خانـم فاطمـه سـلطان میزانـی بـه شناسـنامه شـماره 315 و شـماره ملی 
299193990۷ صـادره کرمـان فرزنـد محمـد حسـن در شـش دانگ بـاغ  به 
مسـاحت 3۷19/90 متر مربع پـلاک شـماره 613 فرعـي مفـروز از 3 فرعی از 
1942-اصلي واقع در راور بلوار ورودی شـهر روبروی اداره محیط زیسـت بخش 
18 کرمان خریداری از  مالک رسـمی خانـم امجد نواب زاده مع الواسـطه )فاقد 

بنچاق( محـرز گردیده اسـت.
تاریخ انتشار نوبت اول: روز دوشنبه مورخ: 1401/11/1۷                        

تاریخ انتشار نوبت دوم: روز سه شنبه مورخ: 1401/12/02 
علیرضا صادقی زاده - سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک راور 
شناسه آگهی: 144981۷

آگهی تحدید حدود اختصاصی      
چون ششـدانگ یک باب خانه به مسـاحت 349 متـر مربع واقع 
در گروه 2 خیابان شـهید تاجیک شـهر فاریاب قطعـه دو بخش 
46 کرمـان پـلاک 1592 فرعـی از 15۷- اصلی مـورد تقاضای 

آقـای حسـین شـکوهی  فرزند بابـل بـه شـماره ملـی 3160836908 نیـاز به 
تحدیـد حـدود اختصاصـی دارد. لـذا حسـب درخواسـت کتبـی مالـک مورخ 
1401/11/23 آگهـی تحدیـد حدود اختصاصـی پلاک فوق منتشـر و عملیات 
تحدیدی آن از سـاعت 8 صبح روز شـنبه مورخ 1402/1/26 در محل شروع به 
عمـل خواهد آمـد. لذا بـه مالـک و مالکین مجـاور رقبـه مذکور اخطار میشـود 
کـه در موعد مقـرر در این آگهـی در محـل وقوع ملـک حاضر و چنانچه کسـی 
بر حدود و حقـوق ارتفاقـی آن واخواهی داشـته باشـد میتوانـد از تاریخ تنظیم 
صورت مجلس تحدیدی لغایـت 30 روز واخواهـی خود را به اداره ثبت و اسـناد 
املاک کهنوج تسـلیم تا به دادگاه صالحه ارسـال شـود. در غیر این صورت پس 

از انقضـای مهلت مذکـور هر گونه ادعایی مسـموع نیسـت.
تاریخ انتشار: سه شنبه مورخ: 1401/12/02 

علي رحماني خالص. رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان کهنوج
 شناسه آگهی: 1458406          

راي عدم افراز
نظر بـه اینکه خانم نسـیبه فتحـی زاده تقاضای افراز سـهم مشـاع 
خود از پلاک 51۷ فرعی از 2311 اصلی بخـش 35 کرمان را نموده 
که براساس گزارش نماینده ثبت، سـند مالکیت ششدانگ خانه به 

نام محمد کورکـی قرایی صادر و سـپس به حیدر قلی سـلطانی جانقلی اوشـاغی 
منتقل گردیده و به موجب سـند انتقال اجرایی موازی 16 سـهم از مالکیت فرهاد 
سلطانی جانقلی اوشـاغی ورثه حیدرقلی به اسـتثناء ثمنیه اعیانی به خانم نسیبه 
فتحی زاده منتقـل گردیده اسـت که پس از دعوت از شـرکاء مشـاع کـه ورثه می 
باشـند از طریـق درج در روزنامه صـورت گرفته در محل حاضر و با ترسـیم نقشـه 
مراتب از شـهرداری اسـتعلام که شـهرداری طـی نامـه شـماره 1401/10522 - 
1401/6/20 اعـلام مـی دارد که با توجه بـه حد نصاب تفکیک مسـکونی قابلیت 
تفکیک و افـراز را ندارد. لـذا با توجه بـه مراتب فوق رای بـر عدم افراز صـادر و اعلام 

مـی دارد که قابل طرح و رسـیدگی در دادگاه حقوقی اسـت.
محمد آرمان پور -  رئیس اداره ثبت اسناد و املاک سیرجان
شناسه آگهی: 145992۷

آگهی مزایده
به موجب پرونده اجرایی کلاسـه 9000003 ششـدانگ یک قطعه زمین با پلاک ثبتـی  4584  فرعی از 
2- اصلی، مفروز و مجزا شـده از 224۷ فرعـی از اصلی مذکور  واقـع در کهنوج، بنام آقاي امیر هوشـنگ 

ابراهیم پور ثبت و صادر شـده اسـت طبق سـند رهنی شـماره 16۷۷43- 1385/11/15 و 1815۷9- 138۷/05/0۷ 
دفتر اسـناد رسـمی شـماره 40 کرمان در قبـال مبلغ1.400.000.000ریال در رهـن بانک ملت کرمان قـرار گرفته و 
طبق نظر کارشـناس رسـمي به مبلـغ 4۷.000.000.000 چهل و هفت میلیـارد ریـال ارزیابی شـده و در حال حاضر 
در پـلاک فـوق  یک واحـد سـاختمان تجاری مسـکونی بـا قدمت 10 سـال، اسـکلت بتـن آرمه در سـه طبقه بـا ابعاد 
12*25 احداث گردیده اسـت. بدین شـرح که در طبقه همکف؛ قسـمت جلو یک واحد سـوپر مارکت به مسـاحت 32 
متر مربع و مابقی آن بعنوان آموزشـگاه رانندگی )معارف( قابل اسـتفاده می باشـد. طبقـه اول؛ گچ زیر کار اجرا شـده و 
غیرقابل اسـتفاده می باشـد و طبقه دوم؛ در حد سفتکاری اسـت. پلاک موصوف از سـاعت 9 الي 12 روز دوشنبه  مورخ 
1401/12/15 در اداره  ثبـت اسـناد وامـلاک کهنوج واقـع در  بلوار شـاهد از طریق مزایـده به فروش مي رسـد. مزایده 
از مبلـغ 4۷.000.000.000 ریال شـروع و بـه بالاترین قیمت پیشـنهادي نقـداً فروخته مي شـود. لازم به ذکر اسـت 
پرداخت بدهی های مربـوط به آب، برق، گاز اعم از حق انشـعاب و یا حق اشـتراک و مصرف در صورتی کـه مورد مزایده 
دارای آنها باشـد و نیز بدهی های مالیاتی و عوارض شـهرداری و غیره تـا تاریخ مزایده اعم از اینکـه رقم قطعی آن معلوم 
شـده یا نشـده باشـد به عهده برنده مزایده اسـت و نیز در صورت وجود مازاد، وجـوه پرداختی بابت هزینه هـای فوق از 
محل مـازاد به برنده مزایده مسـترد خواهد شـد و نیم عشـر و حـق مزایده نقـداً وصول مي گـردد همچنیـن در اجرای 
ماده 136 اصلاحی آئین نامه اجرای اسـناد رسمی، شـرکت در جلسـه مزایده جهت خرید منوط به پرداخت 10 درصد 
از مبلغ پایه کارشناسـی فـوق و همچنین حضـور خریدار یـا نماینده قانونی او در جلسـه مزایده میباشـد. ضمنـاً برنده 
مزایـده باید ظـرف 5 روز از تاریـخ مزایده مابـه التفاوت مبلغ فـروش را به حسـاب ثبت اسـناد و املاک واریـز نماید، در 
غیر اینصورت مبلـغ 10 درصد واریزی قابل اسـترداد نبـوده و به حسـاب خزانه واریز میگـردد و فـروش از درجه اعتبار 
سـاقط میگردد. ضمناً چنانچه روز مزایده تعطیل رسـمی گـردد، مزایـده روز ادراری بعد از تعطیلی در همان سـاعت و 

مکان مقـرر برگزار خواهد شـد.
علی رحمانی خالص. رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان کهنوج
 شناسه آگهی: 1458408
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صف بندی دوباره 
منافقين مقابل 
»سرهنگ ثریا«

افشاگری فیلم سـینمایی »سـرهنگ ثریا« 
دربـاره ماهیت گروهـک منافقین، خشـم و 
عصبانیـت آن هـا را به دنبال داشـته اسـت؛ 
آن هـا از ابزارهای رسـانه ای خود بـرای انکار 
واقعیت مطـرح شـده در فیلم بهـره می برند 
و تلاش می کنند صـدای حقیقـت به گوش 

جهانیان نرسـد.
سرهنگ ثریا محصول سازمان هنری رسانه 
ای اوج و اولیـن فیلـم بلنـد سـینمایی لیلی 
عاج اسـت که سـال هـا به عنـوان نویسـنده 
و کارگـردان تئاتر فعالیـت داشـته. او در این 
فیلـم سـینمایی بـر اسـاس یـک ماجـرای 
واقعی داسـتان چند خانـواده را روایت کرده 
اسـت که در جـوار اردوگاه اشـرف، کمپی به 
نـام آزادی را تشـکیل دادنـد. هـدف آن ها از 
تاسـیس کمپ، ملاقات بـا اعضـای خانواده 
خود و نجـات آن ها بـود که در بنـد گروهک 

منافقیـن گرفتار شـده اند.
اشـرف نام پادگان نظامـی گروهک منافقین 
)مجاهدین خلق( اسـت که صدام در کشـور 
عراق در اختیـار آن ها قـرار داده بـود. عنوان 
این مقر برگرفته از نام اشـرف ربیعی، همسر 
اول مسـعود رجـوی از اعضای این سـازمان 
تروریستی اسـت که در دهه شـصت توسط 
نیروهـای سـپاه پاسـداران به همراه موسـی 
خیابانـی نفر دوم این سـازمان کشـته شـد. 
رجـوی بعـد از آن بـا مریـم قجـر عضدانلـو 
)رجـوی( ازدواج کـرد و در کشـور عـراق 
گروهـک خـود را بـا هـدف فعالیـت هـای 
تروریستی، عقیدتی، رسـانه ای و جاسوسی 
سـامان داد.آموزش نظامـی اعضای گروهک 
بـرای انجـام عملیات هـای علیه ملـت ایران 
و عـراق بـه همـراه آمـوزش دیگـر نیروهای 
تروریسـتی منطقه از جمله طالبان و القاعده 
دیگـر فعالیـت منافقیـن در پادگان اشـرف 

بـود.
ایـن مرکـزِ آمـوزش و تربیـت تروریسـت ها 
پس از اعتراض مردم عـراق و صاحبان زمین 
های غصب شـده، این کشـور را ترک کردند 
و حـالا از داخـل اردوگاهـی محافظت شـده 
در منطقه ای بیـن پایتخـت آلبانـی )تیرانا( 
و شـهر سـاحلی »دورس« مشـغول فعالیت 

های رسـانه ای علیـه ایران هسـتند.
فیلم »سرهنگ ثریا« داسـتانی واقعی از دل 
کمـپ آزادی را روایـت کرده اسـت و نشـان 
مـی دهـد، گروهـک منافقیـن چگونـه روح 
آدم هـا را سـرقت مـی کننـد تـا جایـی که 
حاضر می شـوند بـه خانواده خویش سـنگ 

پرتـاب کنند.

ژاپنی ها قيد سفر را 
زده اند؟

ژاپنی هـا  از  غافلگیرکننـده ای  شـمار 
می گوینـد کـه دیگـر سـفر اولویـت آن هـا 

. نیسـت
بـه گـزارش ایسـنا بـه نقـل از سـی ان ان، 
 براساس تحقیقاتی که سـال گذشته توسط 
شـرکت بین المللـی »مورنینگ کانسـالت«   
انجام شـده اسـت،   35درصـد از ژاپنی اعلام 
کردند که برای سـفر رفتـن تمایلـی ندارند. 
ایـن آمـار در مقایسـه بـا سـایر کشـورها 

بیشـترین رقـم محسـوب می شـود.
»تتسـو ناکامورا«، اسـتاد دانشـگاه تاماگاوا و 
کارشـناس روانشناسـی گردشـگری معتقد 
اسـت که این نتایج غافلگیرکننده نیسـتند.
»ناکامـورا«  بیـان کـرد: »در سـال 2019، 
 یعنـی حتـی پیـش از همه گیـری ویـروس 
کرونا،   مردم ژاپن که دسـت کم سـالی یکبار 
به خارج از کشـور سـفر می کردند حدود 10 

درصـد از جمعیـت را تشـکیل می دادند.«
بـر اسـاس تحقیقاتـی کـه »ناکامـورا«   در 
سـال 2016 انجـام داده بـود، مـردم را به دو 
گروه تقسـیم کرد:  »منفعلان«، کسـانی که 
می گوینـد دوسـت دارند بـه خارج از کشـور 
سفر کنند، اما سـفر نمی کنند و »منکران«،   
کسـانی کـه تمایلی بـه سـفرهای خـارج از 

کشـور نشـان نمی دهنـد.
ایـن دو گـروه در مجمـوع حـدود ۷0 درصد 
از شـرکت کنندگان در تحقیـق را تشـکیل 
دادند که »منکـران« 30 درصد از ایـن افراد 

را دربرگرفتـه بودند.
بـه رغـم این کـه ژاپـن قوی ترین پاسـپورت 
جهـان را در اختیـار دارد، بـه گفتـه وزارت 
امور خارجه ژاپن کمتـر از 20 درصد از مردم 
پاسـپورت دارند. برای گروهی از ایـن مردم، 

سـفرهای داخلـی در ژاپن کافی اسـت.
بـه گفتـه »ناکامـورا«، بسـیاری از ژاپنی هـا 
حتـی قبـل از این کـه بـه کشـور خارجـی 
سـفر کـرده باشـند، احسـاس می کننـد که 
سـفرهای خارج از مرزی زمان بسـیار زیادی 
از آن هـا می گیـرد و مهـارت و برنامه ریـزی 
می طلبـد. »کوتـارو توریومـی«، تحلیلگـر 
ژاپنـی سـفر می گویـد کـه فکـر روندهـای 
پیچیده سـفر بـه خـارج از کشـور مرتبط به 
همه گیـری کرونـا و خطـر ابتـلا بـه عفونت 
نیز مانـع از سـفر افـراد بـه خـارج از کشـور 
می شـود. ایـن تحلیل گر حتی معتقد اسـت 
کـه همه گیـری ویـروس کرونـا طـرز فکـر 

ژاپنی هـا را تغییـر داده اسـت.
»توریومی«   بیان کرد: »کسـانی که به سـفر 
کردن عـادت داشـتند، ایـن روزها بـه دلیل 
نگرانـی از خطـر ابتـلا بـه کرونـا از سـفر بـه 
خارج از کشـور می ترسـند،   اما با سـفرهای 
داخلی مشـکلی ندارنـد. فکر می کنـم آن ها 
بیشـتر به این مسـأله پـی برده اند کـه نقاط 
گردشـگری بسـیاری در ژاپن وجـود دارد و 
می تواننـد بـدون سـفر بـه خـارج از کشـور 

تفریـح کنند.« 

اعلام سریال های کاندیدای 
پخش در نوروز

با همزمان شـدن نوروز و رمضان در سـال آینده که هرکدام مناسبتی 
ویژه بـرای تولید و پخـش سـریال در ایام نوروز محسـوب می شـوند، 
تلویزیون برخـی گزینه های پخش سـریال هـا در این روزهـا را اعلام 
کرده اسـت؛ اما به غیـر از مجموعه »نـون خ« هیچکـدام از آنهـا برای 

پخش بـه قطعیت نرسـیده اند.
»عاشورا« ساخته هادی حجازی فر

شـبکه یک برای نوروز و مـاه رمضـان سـال 1402 دو سـریال را برای 
پخش در نظـر گرفته اسـت. سـریال اصلی این شـبکه فصـل چهارم 
سـریال »نون خ« به کارگردانی سـعید آقاخانی اسـت کـه همزمان با 
شـروع سـال نو روی آنتن مـی رود و پخـش آن در ایام مـاه رمضان نیز 
ادامه پیدا می کند. پخش این سـریال در شـب های قدر بـه مدت پنج 

شـب متوقف می شـود.
علاوه بر این، شـبکه یک در این ایام احتمالا مینی سـریال »عاشـورا« 
را کـه در 1۷ قسـمت روایـت شـده، روانـه آنتـن می کنـد که نسـخه 
سـریالی فیلم »موقعیت مهـدی« بـه کارگردانـی هـادی حجازی فر 
اسـت. »عاشـورا« از محصولات سـیمافیلم اسـت که در زمـان تولید، 

تهیه کنندگـی آن را ابوالفضـل صفـری برعهده داشـت.
»نون خ« با بنفشه خواه و حاجی عبداللهی و 

در غيبت حسن معجونی
همچنیـن فصـل چهـارم »نـون خ« پـس از یـک سـال غیبـت از راه 
می رسـد. پیش تولید فصل چهارم ایـن مجموعه اواخر خرداد امسـال 
به کارگردانی سـعید آقاخانی و تهیه کنندگی مهدی فرجی آغاز شـد. 
تاکنون سـه فصـل از مجموعه نـون خ بـه کارگردانی سـعید آقاخانی 

برای شـبکه اول سـاخته شـده است. 
در این فصل عـلاوه بر حمیدرضـا آذرنـگ از بازیگرانـی از جمله بیژن 

بنفشـه خواه و هومـن حاجی عبداللهی یاد شـده اسـت.
حسـن معجونی قرار بود در این سـریال به ایفـای نقش بپـردازد اما به 

دلیل شـرایط بیماری حضورش در این سـریال منتفی شد.
»آقای قاضی« و »وضعيت زرد« هم گزینه ای نوروزی اند

سـریال »آقای قاضی« دیگـر مجموعه ای اسـت که احتمـالا در نوروز 
روی آنتن خواهد رفت. سـریال »آقـای قاضی« داسـتان قضاوت های 
یک قاضی در دادگاه را روایت می کند که تمام موضوعات مطرح شـده 
در آن بـر اسـاس واقعیـت اسـت. ایـن سـریال بـا بـازی بهـزاد خلج، 
کارگردانی سـجاد مهرگان و تهیه کنندگی احمد شـفیعی روی آنتن 

شـبکه دو سـیما رفت و فصل جدیـد آن در حال تولید اسـت.
از فصل سـوم »وضعیت زرد« نیز به عنوان سـریال نوروزی شـبکه دو 
یاد شـده اسـت. مهران رجبی، مریم سـعادت، زین العابدیـن تقی پور، 
بهـار داورزنـی، حسـام خلیل نـژاد، آرش ماهان کیـا و مهـدی رضایی 

بازیگـران اصلی فصـل دوم این سـریال بودند.
»رستگاری« در شبکه سه؟

همچنین از سـریال 30 قسـمتی »رسـتگاری« که در گونـه ماورایی 
و بـه تهیه کنندگی و کارگردانی مسـعود ده نمکی تولید شـده اسـت، 
برای پخش در ایام نوروز شـبکه سـه یاد شـده اسـت. متن این سریال 
توسـط حسـن وارسـته نوشـته شـده اسـت. نام وارسـته در نـگارش 
سـریال هایی چـون پایتخـت، دودکـش، علی البدل، دیـوار بـه دیوار 
و بچه مهنـدس بـه چشـم می خـورد و حـالا طراحـی و سرپرسـتی 
فیلمنامـه، در سـریال ماورایی »رسـتگاری« بـه کارگردانی مسـعود 

ده نمکـی را عهده دار شـده اسـت.

»بچه زرنگ« چگونه پدیده جشنواره »فجر« شد؟خبر
گزارش

 مهر

حامد جعفری تهیه کننده انیمیشـن سـینمایی »بچه 
زرنگ« که موفق به شـکار سـیمرغ بهترین انیمیشـن 
از چهل ویکمیـن جشـنواره فیلـم فجـر شـد بـه ارائه 
توضیحاتـی دربـاره دسـتاوردها و برنامه هـای این اثر 

پرداخـت.
حامـد جعفـری تهیه کننـده انیمیشـن سـینمایی 
»بچـه زرنگ« به کارگردانی مشـترک بهنـود نکویی و 
محمدجواد جنتـی در گفتگو بـا خبرنگار مهـر درباره 
این انیمیشـن گفت: مـا در گـروه هنـر پویا بـه همراه 
شـریک اصلی مـان در اثر »بچـه زرنگ« یعنـی کانون 
پرورش فکـری کـودکان و نوجوانان به عنوان بخشـی 
از بدنـه فعالان سـینمای کـودک و نوجوان در کشـور، 
همواره تـلاش می کنیـم تـا از هـر فرصـت و روزنه ای 
بـرای بهبـود وضعیـت سـینمای مهجـور و مغفـول 
کـودک و نوجوان اسـتفاده کنیـم و طبیعتاً جشـنواره 
فجر هـم یکـی از همین فرصت هاسـت. لـذا به محض 
اینکه احسـاس کردیم، این امـکان را خواهیم داشـت 
که نسـخه ای از فیلم را برای نمایش در جشـنواره فجر 
آمـاده کنیـم، در جشـنواره ثبت نـام کردیـم و حضور 
»بچـه زرنـگ« در جشـنواره فرصتـی بـود تـا فعالان، 
دسـت اندرکاران، منتقـدان، مدیـران و همـه صاحـب 
نظـران توجه شـان معطـوف بـه سـینمای کـودک و 

نوجـوان و اهمیـت و جایـگاه این پدیده شـود.
وی دربـاره اینکه »بچـه زرنگ« تنها انیمیشـن حاضر 
در بخش سـودای سـیمرغ چهـل و یکمین جشـنواره 
فیلم فجـر بود در حالی کـه در فراخـوان از لزوم حضور 
دسـت کم دو انیمیشـن گفته شـده بود، عنـوان کرد: 
قصـد مـا از حضـور در جشـنواره این بـود کـه بتوانیم 
از ایـن فرصـت اسـتفاده کـرده و توجه هـا را معطـوف 
به سـینمای کـودک و نوجـوان کنیـم و الان می توانم 
این طـور ارزیابـی کنم کـه در واقعیـت هم ایـن اتفاق 
رخ داده و توجـه بخش هـای گوناگـون فرهنـگ و هنر 
کشـور بـه سـینمای کـودک و نوجـوان و بـه ویـژه به 
انیمیشـن جلب شـده اسـت اما اینکـه عملکرد سـتاد 
جشـنواره نسـبت به رعایـت فراخوانش و مـوارد دیگر 
چطور بوده، طبعـاً موضوعی نیسـت که مـن بتوانم به 
آن پاسـخ دهـم و ایـن دسـت سـوالات را بایـد از دبیر 
محترم جشـنواره و مدیران سـتاد جشـنواره پرسـید.

ایـن تهیه کننـده دربـاره سـیمرغ بهتریـن انیمیشـن 
کـه بـه ایـن اثـر اهـدا شـد در حالـی کـه در بخـش 
انیمیشـن ها رقیبـی نداشـت، مطـرح کـرد: برداشـت 
مـن نسـبت بـه سـیمرغی کـه بـه »بچـه زرنـگ« به 
عنوان بهتریـن فیلم اهدا شـد، این اسـت کـه بالاخره 
فیلمـی در همـه بخش هایی کـه امـکان رقابت بـا آثار 
رئـال را داشـته، نامـزد شـده یعنـی رقیـب فیلم های 
رئـال بـوده و بـا آنهـا رقابـت کـرده، در مقایسـه بیـن 

فیلم هـا نیـز »بچـه زرنـگ« واجـد ویژگی هـا و نکات 
و مـواردی بـوده کـه مـورد توجـه هیـأت داوران قـرار 
گرفته و همین هم سـبب شـده اسـت تـا در قیـاس با 
سـایر آثار بخش مسـابقه »بچه زرنـگ« در بخش های 
مهم کاندیدا شـود. طبیعی اسـت که چنیـن اثری که 
کاندیدای بهترین فیلـم، بهتریـن کارگردانی، بهترین 
فیلمنامه، بهترین تدوین، بهترین موسـیقی و بهترین 
صداگـذاری بـوده بـه عنـوان بهتریـن فیلـم سـیمرغ 
جشـنواره را کسـب کنـد و طبعـاً چـون این اثـر مهم، 
یک انیمیشـن سـینمایی بوده اسـت، احتمـالاً هیأت 
داوران از ایـن فرصـت اسـتفاده کرده انـد تـا بتواند به 
نوعـی در بخش بهترین فیلم یک سـیمرغ بـه بهترین 
فیلم رئـال و یک سـیمرغ بـه بهترین فیلم انیمیشـن 
بدهد. برداشـت من از سـیمرغ »بچه زرنگ« این طور 
اسـت. این را هـم اضافه کنـم که اساسـاً این حـرف را 
کـه انیمیشـن ها باید با هـم رقابـت کننـد و فیلم های 
رئال هـم باید بـا هم رقابـت کننـد را من قبول نـدارم، 
چـرا که مشـی جشـنواره های مهـم دنیا هم ایـن طور 
نیسـت و در خیلی از جشـنواره ها یک فیلم سـینمایی 
انیمیشـن در همـه بخش هایـی کـه واجـد آنهاسـت، 
می تواند بـا آثار رئـال رقابت کنـد و اگر جایـزه ویژه ای 
هم جشـنواره ای برای انیمیشـن قائل می شـود علاوه 
بـر رقابـت عمومـی بـا سـایر آثـار اسـت. پـس »بچه 
زرنگ« در رقابت با سـایر آثار بخش سـودای سیمرغ، 
بهتریـن فیلم جشـنواره بـوده امـا سـیمرغ اعطایی به 
آن بـه جهـت آنکـه یـک انیمیشـن سـینمایی بـوده، 
عنوان بهترین فیلم انیمیشـن را به خود گرفته اسـت.

تهیه کننـده »فیلشـاه« اضافـه کـرد: »بچه زرنـگ« 
بـه دلیـل ویژگی هـای مهمـی کـه داشـت در همـه 
بخش هایی که امـکان رقابت با آثار رئال داشـت، مورد 
توجه قـرار گرفته و کاندیدا شـد. این یک خط شـکنی 
اسـت و برای مـا، خـود ایـن اتفـاق از اهمیـت ویژه ای 
برخـوردار اسـت چـرا کـه مجموعـه »هنـر پویـا« در 
هر اثرش سـعی کـرده تـا یـک گام صنعت انیمیشـن 
را بـه پیـش ببـرد و اتفـاق جدیـدی را برای سـینمای 
انیمیشن کشـور رقم بزند. در »شاهزاده روم« سینمای 
کشـور با کیفیت جدید و متفاوتی از انیمیشـن مواجه 

شـد، بـه نحـوی کـه نتوانسـت آن را نادیـده بگیـرد 
و علی رغـم همـه محدودیت هـا، توجـه ویـژه ای در 
جشنواره سـی و سـوم به »شاهزاده روم« شـد و همین 
اتفـاق، امیـدی ایجـاد کرد تـا در سـال بعـدش هفت، 
هشـت اثـر انیمیشـنی متقاضی حضـور در جشـنواره 

فجر باشـند.
جعفـری مطـرح کـرد: »فیلشـاه« تابوی حضـور یک 
انیمیشـن در بخـش مسـابقه اصلی سـودای سـیمرغ 
جشـنواره فجـر را شکسـت و علی رغـم همـه بـی 
معرفتی هـا، زمینـه توجـه بیشـتر بـه هنـر صنعـت 

انیمیشـن را فراهـم آورد و بعدتـر هـم توانسـت بـا 
جـذب بیش از یـک میلیون و دویسـت هـزار مخاطب 
در سـینماها )هنـوز هـم رکـورد جـذب مخاطبـی 
کـه در »شـاهزاده روم« و »فیلشـاه« بـه دسـت آمـد، 
شکسـته نشـده اسـت( در جمع پرمخاطب های تاریخ 
سـینمای ایران قـرار بگیـرد و مخاطبان را بـه نوعی به 
مشـتری وفادار تبدیـل کند، چیـزی که نهایتـاً توجه 
سـینماداران و فعالان سـاخت، پخش و عرضه سـینما 
بـه انیمیشـن را در پی داشـت و همیـن امـر موفقیت 
آثـار بعـدی سـینمای انیمیشـن را تسـهیل کـرده و 

بهبـود ببخشـید. در »بچـه زرنـگ« هـم توانسـتیم 
بالاخره تابـوی رقابت نکـردن آثار رئال با انیمیشـن ها 
را بشـکنیم و این موفقیـت بزرگی برای فعـالان هنر-
صنعـت انیمیشـن کشـور اسـت. لـذا بایـد موفقیـت 
»بچـه زرنـگ« را به همـه سـینمای ایـران و بـه ویژه 
فعـالان هنـر صنعـت انیمیشـن تبریـک گفـت امـا 
اینکه آیـا انتظار سـیمرغ در ایـن بخش ها را داشـتیم 
یـا نـه بایـد بگویـم کـه بـه نظـرم حداقـل در بخـش 
موسـیقی، صداگـذاری و تدویـن مـا واقعـاً شایسـته 
دریافـت سـیمرغ بودیـم چراکـه بالاخـره زحمتی که 
مصـروف صداگذاری، سـاخت موسـیقی و تدوین یک 
اثـر انیمیشـنی می شـود چندیـن برابـر یک اثـر رئال 
اسـت. مثـلًا مـا در انیمیشـن پنـج شـش بـار اثرمان 
تدوین می شـود و هر بـار هـم چیزهایی بـه روایت کار 
اضافـه و یـا از آن کـم می شـود، خـوب طبیعی اسـت 
این مراحـل سـخت و پیچیـده باید مـورد توجـه قرار 
می گرفـت، البتـه به قـول حافـظ »کـه دراز اسـت ره 
مقصـد و مـن نوسـفرم« ان شـاءالله در اثر بعـدی هنر 
پویـا سـیمرغ بخش هـای مختلـف را هـم دریافـت 

خواهیـم کـرد.
وی در بخش دیگـر از صحبت هایش دربـاره مجموعه 
هنر پویا توضیـح داد: »هنـر پویا« الان یـک مجموعه 
نسـبتاً قدیمـی در کشـور محسـوب می شـود کـه بـا 
سـابقه ای 15-16 ساله مسـیر خودش را پیش می برد 
و همیـن الان هـم مشـغول سـاخت آثـار جدیدترش 
اسـت. مـن ایـن طـور فکـر می کنـم کـه چیـزی کـه 
شـاید یک کمپانی انیمیشن سـازی را از بقیـه متمایز 
می کنـد، داشـتن شـناخت دقیـق از مسـیر پیـش رو 
و مشـکلات و ضعف هـا و موانـع در طـول مسـیر، در 
کنـار برنامه ریـزی و تـلاش عالمانـه و عاقلانـه بـرای 

دسـت یابی بـه اهـداف و ماموریت هاسـت. 

هر 
س: م

عک

هنوز مرگ حسن ناهید را باور نکرده ایم
مراسـم تشـییع پیکر زنده یاد حسـن ناهیـد نوازنـده پیشکسـوت عرصه نی 
نـوازی صبـح روز دوشـنبه اول اسـفند مـاه از تـالار وحـدت به سـمت قطعه 

هنرمنـدان بهشـت زهـرا )س( برگزار شـد.
به گزارش مهـر، پیکر زنده یاد حسـن ناهیـد از نوازندگان پیشـگام عرصه نی 
نوازی روز دوشنبه اول اسـفند ماه با برگزاری مراسـمی در تالار وحدت تهران 

به سـمت قطعه هنرمندان بهشـت زهرا )س( تشییع شد.
محمد اسـماعیلی نوازنـده پیشـگام تنبک نـوازی در ابتـدای ایـن برنامه که 
با اجـرای سـید عبـاس سـجادی در محوطـه پهنـه فرهنـگ و هنـر رودکی 
برگزارشـد، با ابراز تاسـف از درگذشـت اسـتاد حسـن ناهید بیان کرد: چهل 
سال سـابقه آشـنایی با حسـن ناهید را داشـتم. او هنرمندی نمونه در عرصه 
اخلاق و ادب بـود کـه همـواره از او آموختـه ام. ایـن هنرمند مـرد درجه یک 
موسـیقی ایرانی بود که به خوبی یادم هسـت اسـتاد فرامرز پایور به او احترام 

زیادی می گذاشـت.داود گنجـه ای عضو شـورای عالی خانه موسـیقی هم در 
بخش دیگـری از این برنامه ضمن گرامیداشـت یـاد و خاطره مرحوم حسـن 
ناهید بیـان کرد: اگـر بخواهم دربـاره آقای ناهیـد صحبت کنـم دیگر حرفی 
ندارم چون دوسـتان به اندازه کافـی درباره این هنرمند عزیـز صحبت کردند.
وی افزود: حسـن ناهید یکی از نزدیکترین دوسـتان من در عرصه موسـیقی 
بـود و امروز کسـانی که به مراسـم تشـییع ایـن مرد بـزرگ موسـیقی آمدند 
همگی اندازه یک میلیون نفر جمعیت هسـتند. اما صحبت مـن در این جمع 
درباره حسن ناهید چنین اسـت که وی به من درسـت محبت داد و امیدوارم 
مسـئولان حـرف مـرا بشـنوند و بدانند کـه با محبـت خارهـا گل می شـود. 
خصیصـه ای کـه در وجود حسـن ناهید وجـود داشـت. او هنرمنـدی بود که 
هیچکس از این هنرمند دلخـور نبود و این نعمت بزرگی اسـت کـه می تواند 

برای یک هنرمند سـاخته شـود.

در میـان فیلم هایـی که هر سـال در جشـنواره 
فجـر رونمایـی می شـوند معمـولا آن هایی که 
جایـزه بیشـتری گرفته انـد یـا مـردم بیشـتر 
دوسـت داشـتند، در اولویـت اکـران نـوروزی 
قرار می گرفتند اما امسـال شـرایط از هر سـال 
دیگـری متفـاوت تر اسـت چـرا که بخشـی از 
فیلم هـای قابـل توجـه جشـنواره چهل ویکـم 
بخاطـر رکـورد گیشـه در ماه هـای گذشـته به 
نظـر می رسـد، کمتـر تمایلـی بـه اکـران در 
ایـام نـوروز که بـا مـاه رمضان هـم تلاقـی پیدا 
کرده، دارنـد؛ از آن طـرف انبوهـی از فیلم های 
به نمایـش درنیامـده هم وجـود دارد کـه البته 
معلوم نیسـت آیـا در ریـل جدید سـینما برای 

اکـران جـا می گیرنـد یـا خیر!؟
به گـزارش ایسـنا، در سـال های پیـش از کرونا 
که شـرایط عادی بر جریـان اکران حاکـم بود، 
پـس از پایـان جشـنواره فجر تـب و تـاب برای 
انتخـاب فیلم های اکـران نوروزی زیاد می شـد 
و گاهـی کار بـه حاشـیه های پشـت پـرده هم 
می کشـید چرا کـه برخـی مدعی بودند شـیوه 
عادلانـه ای بـرای انتخـاب فیلم هـا در بهتریـن 
و پرمخاطب تریـن نوبـت اکـران سـال وجـود 
نـدارد. امـا حـالا دیگـر خبـری از آن دعواهـا 
نیسـت و بعد از دو، سـه سـال سـخت کرونایی 
کـه مخاطـب را از سـینما دور کـرد و بعـد هم 
طبـق اذعـان کارشناسـان شـرایط اجتماعـی 
اخیر در جامعه دوری بیشـتر مردم را از سـینما 
به دنبال داشـت و باعث شـد تـا اکران نـوروز با 

پیچیدگی هـای بیشـتری مواجـه شـود.
هفتـه گذشـته دبیـر شـورای صنفـی نمایـش 
)همایـون اسـعدیان( اعـلام کـرد کـه تـا آن 
زمـان هیـچ فیلمـی متقاضی اکـران نـوروزی 
نبوده و پیگیری های ایسـنا از برخـی صاحبان 
فیلم هـای شـرکت کننده در جشـنواره فجـر 
امسـال هم نشـان می دهـد بعضـی فیلم هایی 
که شـاید به خاطر حضور بازیگران مطرحشـان 
مخاطـب بیشـتری را بـه سـینما بکشـانند تـا 

چنـد مـاه آینـده هیـچ برنامـه ای بـرای اکران 
ندارنـد. در کنـار این هـا بایـد یـادآوری کـرد 
که عـلاوه بـر 24 فیلمی کـه در بخش سـودای 
سـیمرغ جشـنواره امسـال بودنـد و بقیـه 
فیلم هایـی کـه در جشـنواره نبودنـد، مثـل 
فیلم های کیانـوش عیـاری یا پرویز شـهبازی، 
تعداد قابـل توجهـی از فیلم هـای دو دوره قبل 
جشـنواره فجر نیز هنوز به اکـران در نیامده اند. 
البتـه بـه ایـن فیلمها بایـد آثـار دیگـری را هم 
اضافـه کـرد کـه در چند سـال اخیـر بـه بهانه 
جشـنواره یا حتی اکران عمومـی در پیچ و خم 
ممیـزی گیـر افتاده انـد و هنـوز مشـکل آن ها 

حل نشـده اسـت
بـه بهانه نزدیـک شـدن به اکـران نـوروزی که 
معمـولاً از نیمـه دوم اسـفند آغـاز می شـد، 
اسـامی بعضـی فیلم هایی کـه از دو جشـنواره 
گذشـته تا کنـون به اکـران عمومی نرسـیدند، 
مـرور می کنیـم  البتـه ایـن اسـامی، جـدا از 
حدود 300 فیلمی هسـتند که بارها مسئولان 
سـینمایی از آن هـا به عنـوان فیلم های پشـت 

خـط اکـران یـاد کرده انـد.
در دو سـال گذشـته، فیلم هـای »بـرف آخـر« 

به کارگردانی امیرحسین عسـگری، »2888« 
بـه کارگردانـی کیـوان علی محمـدی، »بـی 
رویـا« بـه کارگردانـی آریـن وزیردفتـری، 
»بی مـادر«  بـه کارگردانـی مرتضـی فاطمی، 
»خائـن کشـی« بـه کارگردانـی مسـعود 
کیمیایـی، »درب« بـه کارگردانـی هـادی 
محقـق، »دسـته دختـران« بـه کارگردانـی 
منیـر قیـدی، »شـهرک« بـه کارگردانـی علی 
حضرتـی، »ضـد« بـه کارگردانـی امیر عبـاس 
رفیعـی، »لایه هـای دروغ« بـه کارگردانـی 
رامین سـهراب، »نگهبان شـب« به کارگردانی 
رضـا میرکریمـی، »روشـن« بـه کارگردانـی 
روح الله حجازی، »سـتاره بازی« به کارگردانی 
هاتف علیمردانی، »شیشـلیک« به کارگردانی 
بـه  مهدویـان، »گیجـگاه«  محمدحسـین 
کارگردانـی عـادل تبریـزی، »مامـان« بـه 
»مصلحـت«  انیسـی،  آرش  کارگردانـی 
بـه کارگردانـی، »روزی روزگاری آبـادان« 
بـه کارگردانـی حمیدرضـا آذرنـگ و »خـط 
فرضـی« بـه کارگردانـی فرنـوش صمـدی در 
جشـنواره های سـی ونهم و چهلـم فیلـم فجـر 
نمایـش داده شـدند اما هنـوز اکران نشـده اند.

رئیس سـازمان تنظیم مقررات صوت و تصویر 
فراگیـر در فضـای مجازی )سـاترا( بـا تاکید بر 
این که راجع به محتـوا و ابعاد مختلف سـریال 
سـقوط نکاتی داریـم گفـت: آن چه کـه باعث 
عدم انتشـار یک محتوا می شـود لزومـا متن و 
زیرمتن نیسـت و مسـاله گاهی بـه فرامتن هم 

مربوط می شـود.
بـه گـزارش خبرنـگار فرهنگـی ایرنا، نشسـت 
خبری نخستین نمایشـگاه رسـانه های صوت 
و تصویـر فراگیر ایـران »رصتا« امروز دوشـنبه 
اول اسـفندماه با حضور سـعید مقیسـه رییس 

سـاترا برگزار شـد.
مقیسـه در ایـن نشسـت خبـری بـه تشـریح 
جزییـات و اهـداف برگـزاری اولین نمایشـگاه 
»رصتـا« پرداخـت و همچنیـن بـه سـوالات 
خبرنـگاران دربـاره برخی سـریال های شـبکه 

نمایـش خانگـی پاسـخ گفـت.

همه لایه های تخلف را در 
رسانه ها باز نمی کنيم

رییـس سـاترا در پاسـخ بـه سـوالی دربـاره 
سـریال »سـقوط« اظهـار داشـت: زیرمتـن به 
تولیدکنندگان محتـوا مربوط اسـت و فرامتن 
به مخاطب و شـرایط انتشـار و بسـتر انتشـار و 
مباحـث جانبی زمـان پخش مرتبط می شـود. 
لـذا ممکـن اسـت یـک محتوایـی الان قابـل 
پخـش باشـد و یـک مـاه دیگـر قابـل پخـش 
نباشـد. ابعـاد تنظیم گـری منحصـر در محتوا 
و عوامـل تولید و طی کـردن فرایندها نیسـت. 
این کـه همه لایه هـای تخلـف را در رسـانه ها 
بـاز کنیـم کار خوبی نیسـت. یـک سـری ادعا 
توسـط ما وجود دارد که باید اثبات و بررسـی و 

رسـیدگی و بعـدا اعلام شـود.
وی در پاسـخ به سـوالی درباره جایـگاه قانونی 
سـاترا و پرسـش نماینـدگان مجلـس توضیح 
داد: سـوال حق نمایندگان مجلس اسـت و این 
سوال به معنای شـبهه قانونی نیست. نهادهای 
مختلـف دربـاره تـرک فعـل از مـا سـوال مـی 
پرسـند. مثلا معاون حقوقی ریاست جمهوری 
گفتند شـما مامـور بودید ایـن کارهـا را بکنید 
و چـرا انجـام ندادیـد؟ بنابراین اصـل ماموریت 

سـاترا محرز اسـت.

ساترا ضابط قضایی نيست
مقیسـه در پاسـخ بـه سـوالی دربـاره مخالفت 
سـاترا بـا انتشـار سـریال »سـقوط« و تبرئـه 
فیلیمـو گفـت: سـاترا ضابـط قضایی نیسـت. 
وظیفه مـا کشـف و اعـلام و پیگیـری تخلف و 
در ابعاد حمایتی ایجـاد مقـررات و فرایندهای 
آسـان اسـت تـا رقابـت عادلانـه و سـالم بیـن 
فعـالان صنعت برقـرار بشـود. همـه محتوایی 
کـه در رسـانه هـای صـوت و تصویـر فراگیـر 

منتشـر مـی شـود، مثـل صداوسـیما ممیزی 
پیشینی ندارد. برخی از رسـانه ها ممکن است 
فرایندهای قانونـی را طی نکننـد. اقداماتی که 
سـاترا می کند در قانون تعیین شـده و سـلیقه 
ای نیسـت. این طور نیسـت که یک نفـر را بعد 
از تخلف اعـدام کنیم. راهـکار قانونـی اش این 
اسـت که بـه مراجـع مربوطه اعـلام کنیـم. تا 
وقتـی دادرسـی به نتیجه برسـد مراحلـی باید 
طـی بشـود کـه الان همـه مراحل طی نشـده 
اسـت. یک تخلف دارای ابعاد مختلف محتوایی 
و فراینـدی اسـت و هـر تخلـف هـم مسـئول 

خـودش را دارد.

نمایشگاهی برای رسانه های صوت و 
تصویر و پيام رسان ها

مقیسـه بـا اعـلام ایـن خبـر کـه بـرای اولیـن 
بـار نمایشـگاهی بـا نـام رصتـا بـا عنـوان 
رسـانه های صـوت و تصویـر ایـران برگـزار 
می شـود افـزود: ایـن رویـداد در محـل دائمی 
نمایشـگاه های بین المللـی تهـران و از تاریـخ 
11 تا 14 اسـفند سـال جـاری برگـزار خواهد 
شـد. شـرکت کنندگان در نمایشـگاه شـامل 
بخش هـای مختلـف سـاترا و سـکوهای دارای 
مجـوز سـاترا می شـوند کـه تاکنـون 33۷ 
رسـانه مجـوز فعالیـت گرفته انـد. همچنیـن 
بخش هـای مختلفـی از سـازمان صداوسـیما، 
واحدهـای تولیـدی شـبکه ها و واحدهـای 
مسـتقل تولیـدی، بخـش معاونـت فضـای 
مجـازی صداوسـیما و بخش هایـی از معاونـت 
توسعه و فناوری سـازمان هم در این نمایشگاه 
حضـور دارنـد. در کنار فعـالان صنعـت صوت 
و تصویـر، اپراتورهـای مخابراتـی، مراکـز داده 
و پیام رسـان ها هـم بـه ایـن رویـداد دعـوت 

ند. شـده ا
وی با اشـاره به بخش های متنوع سـاترا در این 
نمایشـگاه تاکید کرد: بخشـی از نمایشـگاه به 
معرفی سـاترا، اساسنامه سـاترا و سـامانه های 
مرتبط اختصـاص دارد. موضوع تنظیم گری در 
جهان با تمرکز بـر فعالیت پژوهشـکده فضای 
مجازی سـاترا در کنـار دانشـگاه صداوسـیما، 
معاونـت فضـای مجـازی و مرکـز تحقیقـات 

سـازمان هم در این نمایشـگاه مطرح می شود. 
تشـریح فرآیند صـدور مجـوز رسـانه و ارزیابی 
رسـانه ها هـم بخشـی از این نمایشـگاه اسـت. 
آمارهای مجوزگیرندگان، شناسـنامه آن ها در 

آنجا مشـخص خواهد شـد.

نمایش صحنه های مميزی شده سریال ها
مقیسـه افـزود: برنامه هایـی مربـوط بـه 
توانمندسـازی رسـانه ها در ایـن فضـا عرضـه 
می شـود. بخـش دیگـری کـه در این قسـمت 
مربـوط بـه ساتراسـت، مباحـث مربـوط بـه 
تنظیم گـری حقوقـی اسـت. مشـاوره هایی 
مربـوط بـه حقـوق مالکیـت فکری، فهرسـت 
مقرراتی که سـاترا تنظیـم کرده، حقـوق عامه 
و کتاب هـای مرتبـط بـا تنظیم گـری حقوقی 
عرضـه می شـود. بخـش دیگـری هـم بـرای 
تنظیم گـری محتوایـی داریـم، ممیزی هایـی 
کـه اعمـال شـده، آنچـه کـه بـا مجـوز سـاترا 
پخش شـده، نظارت هایـی کـه انجـام شـده 
در اینجـا مـورد بحـث قـرار می گیـرد. همـه 
فرآیندهـای نظارتـی و عرضـه مجـوز در ایـن 
نمایشـگاه بـرای مـردم و مخاطبـان تشـریح 
می شـود. وی بـا اعـلام اینکـه بخش هایـی از 
سـریال هایی کـه با نظـر سـاترا ممیزی شـده 
است در بخشی از نمایشـگاه به صورت محدود 
نمایـش داده می شـود، اضافـه کـرد: برخـی 
مسـئولان لازم اسـت ببینند چه بخش هایی از 

یـک سـریال ممیـزی شـده اسـت.
مقیسـه دربـاره تعـداد پلتفرم هـای حاضـر در 
نمایشـگاه بیـان کـرد: 96 پلتفـرم ثبـت نـام 
رسـمی داشـته اند کـه البتـه فرصت ثبـت نام 

هنـوز باقـی مانده اسـت.
وی نمایشـگاه را فرصتـی بـرای توسـعه 
رسـانه های مربوطـه، برقـراری ارتبـاط بـا 
متخصصـان حـوزه، شناسـایی ظرفیت هـای 
بالقـوه خوانـد و افـزود: بعـد از ایـن جشـنواره 
فراینـد محتوایـی و بررسـی آثـار هـم آغـاز 
می شـود و در سـال های آینـده از فعـالان 
صنعـت، آثـار و رسـانه های برگزیده هـم اعلام 
می شود و جشـنواره ای از آثار برگزیده خواهیم 

داشـت.

راجع به محتوای سریال »سقوط« نکاتی داریمچند فيلم جشنواره فجر پشت خط اکران هستند؟
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کاغذ فرهنگ و هنر

حامـد جعفـری تهيه کننـده انيميشـن سـينمایی »بچـه زرنگ« کـه موفق به شـکار سـيمرغ 
بهتریـن انيميشـن از چهل ویکميـن جشـنواره فيلـم فجـر شـد بـه ارائـه توضيحاتـی درباره 

دسـتاوردها و برنامه هـای ایـن اثـر پرداخـت.
»فيلشـاه« تابوی حضور یک انيميشـن در بخش مسـابقه اصلی سودای سيمرغ جشـنواره فجر 
را شکسـت و علی رغـم همه بـی معرفتی هـا، زمينـه توجه بيشـتر به هنـر صنعت انيميشـن را 

فراهم آورد 
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فریسات:

به دنبال شکست 
مس کرمان و صعود در 

جام حذفی هستيم
سـرمربی تیـم فوتبـال اسـتقلال ملاثانـی 
گفـت: مس کرمـان یـک تیـم لیـگ برتری 
اسـت ولـی مـا بـا تمـام قـدرت مقابـل این 
تیم حاضـر می شـویم و می خواهیم دسـت 

پر خـارج شـویم.
بـه گـزارش کاغـذ وطن بـه نقـل از ایسـنا، 
عزیـز فریسـات در نشسـت خبـری پیـش 
از بـازی بـا مس کرمـان در جـام حذفـی، 
اظهـار کـرد: خـدا را شـکر می کنـم کـه 
بازیکنان ما روز بـه روز بهتر می شـوند. تیم 
مـا متشـکل از بازیکنـان جـوان و باتجربـه 
اسـت امـا واقعیـت ایـن اسـت که شـرایط 
تیـم مـا پـس از جدایـی 13 بازیکـن تغییر 
کرد و دچار مشـکلاتی شـدیم. بـه هر حال 
اگـر بزرگ تریـن تیـم لیـگ برتـری هـم 
باشـی، وقتی این تعداد بازیکن جدا شـوند، 

طبیعتـاً شـرایط سـخت خواهد شـد.
وی ادامـه داد: از آنجـا کـه تیـم ما شـرایط 
مالی اش مثل سـایر تیم هـا نیسـت و مانند 
آن هـا هزینـه نکرده ایـم، مشـکلات مالـی 
دامن گیرمـان شـده اسـت. هـر چنـد کـه 
بایـد از آقـای علاق بنـد مدیرعامل باشـگاه 
که با تمـام وجـود و یک تنـه به دنبـال حل 
مشـکلات مالـی تیم اسـت، قدردانـی کنم. 
با این تفاسـیر تلاش مـا این بوده اسـت که 

شـرایط را مدیریـت کنیم.
سـرمربی تیـم فوتبـال اسـتقلال ملاثانـی 
گفت: مـا همچنـان به دنبـال این هسـتیم 
که مشـکلات مالـی تیم حـل شـود و آقای 
علاقبنـد نیـز بسـیار پیگیـر اسـت کـه این 
مشـکلات حل شـود ولـی ایـن انتظـار را از 
مسـئولان داریـم کـه بـه کمـک اسـتقلال 
ملاثانی بیایند. ملاثانـی یک منطقه محروم 
اسـت و انتظار داریم که دسـت جوانان تیم 
ما را بگیرند. امیدوارم شـرایطی فراهم شود 
که یک فوتبالیسـت بتوانـد از طریق همین 
فوتبال امـورات خـود را بگذراند. در اسـتان 
خوزسـتان شـرکت های زیـادی داریـم که 
می تواننـد 10 تیم مثـل اسـتقلال ملاثانی 
را اداره کننـد و احتیاج داریم که مسـئولان 
به کمـک ورزش و جوانان بیایند تـا جوانان 
به سـمت دیگری نروند. صد درصـد جوانی 
کـه بیـکار باشـد و نتوانـد امـورات زندگـی 
خـود را بگذرانـد بـه سـمت راه هـای دیگر 
منحرف می شـود. خواهش من از مسئولان 
اسـتان از جمله نماینـدگان و اسـتاندار این 
اسـت کـه از شـرکت ها بخواهنـد در بحـث 

اسپانسـری بـه تیم هـا کمـک کنند.

حلالی:

 افُت پرسپوليس نتيجه 
عدم تمرکز کادر فنی و 

بازیکنان است
بازیکـن پیشـین تیـم فوتبال پرسـپولیس 
اُفـت چنـد هفتـه اخیـر  اعتقـاد دارد 
سرخپوشـان بـه دلیـل عـدم تمرکـز کادر 

فنـی و بازیکنـان ایـن تیـم بـوده اسـت.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از 
تسـنیم، اسـماعیل حلالـی  درباره شـرایط 
پرسـپولیس پس از شکسـت مقابـل هوادار 
اظهـار داشـت: پرسـپولیس مقابـل تیـم 
سـاکت الهامـی اصـلًا روز خوبـی نداشـت 
و شـاگردان گل محمـدی نتوانسـتند یـک 
موقعیـت صددرصـد گل هـم روی دروازه 
هـوادار ایجـاد کننـد. هـوادار در بازی هـای 
قبلـش هـم بـه همین شـکل بـازی کـرده 
بود و مقابل پرسـپولیس هم بـه نوعی بازی 
کـرد تـا از تـک موقعیت هایـش بهتریـن 
اسـتفاده را ببرد. پرسپولیسـی ها به گونه ای 
بـازی کردنـد کـه حریفـش می خواسـت و 
فقط توانسـتند 2 الـی 3 موقعیـت 60، ۷0 

درصـدی گل ایجـاد کننـد.
وی ادامـه داد: نکتـه حائز اهمیـت در بازی 
پرسـپولیس مقابـل هـوادار ایـن بـود کـه 
بازیکنان خیلـی به بازی سـرعت نمی دادند 
و خیلـی کنـد بـه تـوپ ضربـه می زدنـد. 
بازیکنـان هـوادار هـم از جلـوی دروازه 
پرسـپولیس اقـدام بـه پـرس می کردند که 
همیـن سیسـتم بـازی آنهـا پرسـپولیس 
را بـا مشـکل روبـه رو کـرده و باعـث شـده 
بود کـه بازیکنـان پرسـپولیس شـتاب زده 
به تـوپ ضربـه بزننـد و درصـد اشـتباه هم 
بالا رفته بـود. بازیکن پیشـین تیـم فوتبال 
پرسپولیس درباره اینکه شـیوه بازی هوادار 
باعث شـد که فرجی به اشـتباه پـاس منجر 
بـه گل شـاگردان الهامـی را بدهـد، گفـت: 
پرسـپولیس در سـرعت بخشـیدن به بازی 
با مشـکل روبه روسـت. فرجـی در لحظه به 
ثمر رسـیدن گل هوادار، بدتریـن تصمیم را 
گرفت، کاری که بارها از سـوی سرخپوشان 
تکرار شـده بـود، بـه هر حـال وقتـی تیمی 
زیاد پاس بـه عقـب می دهد، سـرعت بازی 
گرفته می شـود و اشـتباه هم پیش می آید. 
در لحظه ای کـه فرجی رو بـه دروازه خودی 
پـاس داد، می توانسـت در بدتریـن حالـت 
تـوپ را به بیرون بزنـد و کار اشـتباهی کرد.
»پرسـپولیس در چنـد بـازی گذشـته 
وارد حاشـیه شـد و ضـرر کـرد.«، حلالـی 
بـا بیـان ایـن جملـه تصریـح کـرد: کادر 
فنـی و بازیکنـان پرسـپولیس باید بیشـتر 
تمرکزشـان را حفـظ کنند. شـکی نیسـت 
کـه پرسـپولیس در چند بـازی گذشـته از 
اشـتباهات داوری متضـرر شـده اسـت، اما 
اعتـراض و صحبـت بیـش از حـد دربـاره 
داوری و مسـائل حاشـیه ای بیشـتر از همه 

بـه خـود تیـم ضربـه می زنـد.

حضور 2 پينگ پنگ باز
 ایران در مسابقات

 2 ميليون دلاری سنگاپور 
بـر اسـاس اعـلام فدراسـیون جهانـی تنیـس روی میـز و بـا توجه به 
رنکینگ نوشـاد عالمیان و امیرحسـین هدایی، حضور ایـن 2 بازیکن 

در مسـابقات معتبر »گرند اسـمش« سـنگاپور قطعی شـده اسـت.
به گـزارش کاغـذ وطن بـه نقـل از مهـر، رقابت هـای گرند اسـمش از 
رویدادهـای معتبـر مصـوب در تقویـم فدراسـیون جهانی اسـت که 
بـا بالاتریـن جایزه نقـدی نسـبت بـه دیگـر رویدادهـای ایـن تقویم 
بـه میزبانـی سـنگاپور برگـزار مـی شـود. بـه دلیل بـالا بودن سـطح 
مسـابقات، حضور بازیکنان کشـورهای مختلف در آن صرفا بر اساس 
رنکینگ جهانی میسـر می شـود. بـر همین اسـاس نوشـاد عالمیان، 
نیمـا عالمیـان، امیرحسـین هدایـی و امین احمدیـان چهـار بازیکن 
کشـورمان بودند که با اعـلام فدراسـیون جهانی در پروسـه حضور در 
این رقابت ها قـرار گرفتنـد امـا در نهایت رنکینـگِ نوشـاد عالمیان و 
امیرحسـین هدایی فقط این 2 بازیکن را وارد فهرست اصلی مسابقات 
کرد. البتـه نیما عالمیـان و امیـن احمدیـان در فهرسـت رزروی های 
مسـابقات گرنداسـمش قرار دارند تا در صورت انصـراف بازیکنی، وارد 
جدول شـوند. رقابت های تنیس روی میز گرند اسـمش طی روزهای 
16 تـا 28 اسـفندماه )۷ تـا 19 مـارس( بـا حضـور 128 بازیکـن بـه 
میزبانی سـنگاپور برگزار می شـود. این رقابت ها 2 میلیون دلار جایزه 
نقدی دارد ضمن اینکه از امتیـاز بالایی هم برخوردار اسـت طوری که 
قهرمـان مسـابقات صاحب 2 هـزار امتیـاز خواهـد شـد و از همین رو 
مسابقات گرنداسمش به مسـابقات 2 هزار امتیازی هم معروف است. 
براسـاس آخرین رده بندی منتشـر شـده از سوی فدراسـیون جهانی 
تنیس روی میز، نوشـاد عالمیان و امیرحسـین هدایـی 2 بازیکن برتر 
تنیس روی میز ایران هسـتند که بـه ترتیـب در رده هـای 81 و 13۷ 
قرار دارنـد. در این رده بنـدی نیما عالمیان و امیـن احمدیان به ترتیب 

صاحب جایگاه هـای 155 و 191 هسـتند.
 

ميرزازاده به تورنمنت 
رنکينگ مصر نمی رود

بـا تصمیـم کادر فنی تیـم ملی کشـتی فرنگـی، امیـن میـرزازاده به 
رقابت هـای رنکینـگ مصـر اعـزام نمی شـود.

به گزارش کاغـذ وطن بـه نقـل از ایسـنا، دومین تورنمنـت رنکینگ 
اتحادیه جهانی کشـتی در سـال 2023 از 4 تا ۷ اسفند در کشور مصر 
برگزار می شـود. در شـرایطی کـه پیـش از این قـرار بـود، محمدرضا 
گرایـی، میثم دلخانـی، محمدهادی سـاروی و امیـن میـرزازاده عازم 
این مسـابقات شـوند، با تصمیـم کادر فنی تیم ملـی امین میـرزازاده 
نماینـده سـنگین وزن ایـران و دارنـده مـدال نقـره 2022 جهـان به 
تورنمنت مصر اعزام نمی شـود.  کادر فنی تیم ملی بنـا دارد میرزازاده 
را به رقابت های قهرمانی آسـیا اعزام کند. همچنین محمدرضا گرایی 
دارنـده مدال های طلای جهـان و المپیک نیـز در جریـان تمرینات از 
ناحیه چشـم دچـار آسـیب دیدگی شـده و بـه احتمـال زیـاد وی نیز 
به همیـن دلیل به ایـن مسـابقات اعزام نشـود. البتـه غیبـت او از این 

مسـابقات قطعی نشـده است.

خبر شرایط بغرنج شطرنج؛

 رییس مستعفی، تعطیلی تیم های ملی و بدهی میلیاردی!
گزارش

ایسنا
رییس فدراسـیون شـطرنج در حالی اسـتعفا کـرده که 

ایـن فدراسـیون درگیر مشـکلات زیادی اسـت.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایسـنا، در آسـتانه 
بازی هـای آسـیایی هانگـژو شـطرنج ایـران شـرایط 
بغرنجی را پشـت سـر می گذارد. مدت های زیادی است 
کـه اردوی تیم هـای ملـی تعطیـل اسـت، مدیـر فنـی 
تیم هـای ملی ظاهـرا اسـتعفا کـرده، اسـتادبزرگ های 
این رشـته به دیگر کشـورها کوچ کرده اند و فدراسـیون 

درگیـر بدهی هـای متعـددی اسـت. 
استعفای رئیس فدراسـیون هم در این شرایط وضعیت 
را بحرانی تـر کـرده اسـت. هـر چنـد کـه وزارت ورزش 
از اسـتعفای حسـن تامینـی ابـراز بی اطلاعـی کـرده 
امـا او در گروهـی کـه منتسـب بـه هیات های اسـتانی 
اسـت اسـتعفای خود را مطـرح کـرده و دلیـل آن را نیز 

مشـکلات شـخصی عنـوان کرده اسـت. 
بازی هـای آسـیایی هانگـژو بـرای شـطرنج بازان از 
جمله مهمتریـن مسـابقات بین المللی اسـت و حالا که 
مـدت زیادی تـا ایـن مسـابقات نمانـده انتظـار می رود 
کـه ملی پوشـان ایـن رشـته همانند سـایر رشـته ها در 
اردوهـای تیـم ملی باشـند اما ایـن اردوها مـدت خیلی 
زیادی اسـت کـه تعطیـل شـده و شـطرنج بازان مجبور 
شـده اند با هزینه شـخصی مربی بگیرند و در مسـابقات 

بیـن المللـی شـرکت کننـد. در همیـن شـرایط ظاهرا 
پوررمضانعلـی مدیـر تیم های ملـی نیز اسـتعفای خود 

را اعلام کـرده اسـت.
بـا مشـکلات پیـش آمـده در سـال های اخیـر بـرای 
شـطرنج ایـران برخـی از سـتاره های ایـن رشـته بـه 
کشـورهای دیگـر کـوچ کرده اند و فدراسـیون شـطرنج 
ایـران باید به دنبـال پرورش اسـتاد بزرگ هـای دیگری 
باشـد اما با وجود تعطیلی اردوها و نبود فضای مناسـب 
شـرایط سـختی در انتظار تیم ملـی ایـران در بازی های 

آسـیایی خواهـد بود.
هرچنـد حسـن تامینـی اعـلام کـرده کـه فدراسـیون 
شـطرنج بدهـی نـدارد و در ایـن شـرایط قصـد دارد 
فدراسـیون را تـرک کنـد امـا شـنیده می شـود ایـن 
فدراسـیون درگیـر بدهی های میلیـاردی اسـت. گفته 
می شـود یـک میلیـارد و ششـصد میلیـون بدهـی بـه 
اداره بـرق و 1۷ میلیـارد بدهی مالیاتی بخـش عمده ای 
از بدهی هـای ایـن فدراسـیون به شـمار مـی رود و باید 
دید ایـن ارقـام اعـلام شـده تا چـه حد درسـت اسـت. 
همچنیـن فدراسـیون شـطرنج از گذشـته ۷0 هـزار 
یورو )حـدود 3.5 میلیارد تومـان( بدهی به فدراسـیون 
جهانی داشـته که مشـخص نیسـت که تسـویه حساب 

با فیـده انجـام شـده یـا خیر.
شـنیده می شـود 5 میلیـارد از محـل بودجـه ایـن 
فدراسـیون )مجمـوع بودجـه 6 میلیـارد( نیـز هزینـه 
شـده اسـت و گفتـه می شـود از ایـن مبلـغ بودجـه 

هیـچ عـددی بـه هیات هـای اسـتانی هـم پرداخـت 
نشـده اسـت.

در ایـن اواخـر خانـواده شـطرنج بازان رده هـای سـنی 
نسـبت به پرداخـت هزینه هـای هنگفت به فدراسـیون 
جهـت اعـزام فرزندانشـان بـه مسـابقات بین المللـی 
اعتـراض کردنـد.  گویا ایـن مبالغ کـه به صـورت ارزی 
و ریالـی از خانواده هـا دریافت شـده علی الحسـاب بوده 
امـا در پایان مسـابقات هیـچ مبلغ مـازاد بـه خانواده ها 

عودت داده نشـده اسـت. 
حال بایـد دیـد وزارت ورزش و جوانان در این شـرایط 
بغرنج چـه تدبیـری خواهد اندیشـید و آیا با اسـتعفای 
تامینـی موافقت می کنـد؟ در این شـرایط سرپرسـت 
منتخـب بایـد در کنـار بدهی هـای میلیـاردی هر چه 
سـریعتر تیـم ملـی را آمـاده بازی هـای آسـیایی کند 
و بـا جـذب مربـی خارجـی شـرایط مناسـبی را بـرای 

ملی پوشـان فراهـم آورد.

سنا
: ای

س
عک

رضایی:

یخچالی و جمشیدی برگ برنده بسکتبال ایران در پنجره جام جهانی هستند
کارشـناس بسـکتبال کشـورمان با اشـاره به 
نقـش موثـر و عملکرد خـوب بهنـام یخچالی 
و محمـد جمشـیدی گفـت: حضـور ایـن 2 
نـد بـرگ  ملی پـوش در کنـار هـم می توا
برنـده مـا در 2 دیـدار آتـی در پنجـره پایانی 

جام جهانـی باشـد.
به گـزارش کاغذ وطن بـه نقل از ایرنـا، رامین 
رضایی در ادامه بررسـی عملکرد ملی پوشـان 
بسـکتبال ایـران در آسـتانه پنجـره ششـم 
جهانـی، افـزود: محمـد جمشـیدی و بهنـام 
یخچالـی 2 بازیکـن و زوج تاثیرگـذار و البتـه 
امتیـازآور تیم ملـی ایـران و حتی مسـابقات 
انتخابی قاره آسـیا محسوب می شـوند. این 2 
بازیکـن همـواره در لحظات سـخت به کمک 
تیـم ایـران آمـده و در واقـع آنهـا می تواننـد 
شـرایط بـازی را بـر اسـاس عملکرد خـود به 
شـکلی رقـم بزننـد کـه باعـث پیـروزی تیـم 

ملـی ایران شـوند.
وی ادامـه داد:  بهنـام یخچالـی از جملـه 
شـوتینگ گاردهایی اسـت که به دلیل دست 
بـه تـوپ و قـدرت دریبلینـگ فوق العـاده، 

قابلیـت بـازی در پسـت پوینـت گارد را هـم 
دارد. وی در پرتاب هـای 3 امتیـازی عملکـرد 
مناسـبی از خـود نشـان داده و سـرعت خوب 
او در انتقـال از دفـاع بـه حملـه بـدون شـک 
تیم هـای ژاپـن و چیـن را اذیت خواهـد کرد. 
ایـن بازیکـن ملی پـوش بسـکتبال ایـران بـه 
خوبـی دفـاع تیم هـا را ارزیابی کـرده )قدرت 
دفـاع خوانـی خـوب( فضـا را بـرای دریافـت 

پـاس از سـایر بازیکنـان مهیـا می سـازد.
او تصریـح کـرد: بهنـام برخـلاف بسـیاری از 
بازیکنـان ابتـدا بـه بازیکـن مدافع مسـتقیم 
خود نزدیک شـده و بـا Timing مناسـب و 
اسـتفاده از انـواع برش هـا، خـود را در فضای 
مناسـب شـوت و یا نفوذ قـرار می دهـد. یکی 
از شـاخصه های روانـی بهنـام ایجـاد تعـادل 
بین تصمیمـات در شـرایط مختلف اسـت. از 
نقطه نظر دفاعـی، بهنام توانایـی اجرای موثر 
چرخش هـای دفاعـی را دارد. بازیکنـی کـه 
توانایـی دفـاع پسـت 1، 2 و 3 را نیـز در خود 
می بینـد. رضایـی تصریـح کـرد: بـا توجـه به 
این موضـوع که تیـم ژاپـن غالب شـوت های 

خـود را در زاویـه 45 درجـه رها می کنـد، در 
صورتی که تیـم ملـی در زمان هایـی از بازی، 
دفـاع منطقـه ای را اتخـاذ کنـد، می توانـد از 
قابلیت هـای دفاعـی بهنـام اسـتفاده کنـد. 
بهنـام می توانـد بـا ایجـاد فشـار روی پوینت 
گارد تیم هـای ژاپـن و چیـن فضـا و زمـان 
را از آنهـا بگیـرد. شـاید بتـوان بهنـام را یـک 

Combo Guard دانسـت.
ایـن کارشـناس بسـکتبال کشـورمان در 
خصـوص محمـد جمشـیدی گفـت: او بـه 
عنـوان اسـمال فـوروارد تیـم ملـی، بازیکنی 
اسـت کـه 49.6 درصـد امتیـازات تیـم ملـی 
ایـران در پنجـره دوم انتخابی جـام جهانی را 
به نام خود ثبت کرده اسـت. هوش بسـکتبال 
و مهارت هـای فیزیکـی وی را بایـد جـدا از 
سـبک رهبری وی در زمین دانست. وی یکی 
از بازیکنـان امتیـازآور تیـم ملـی محسـوب 
می شـود. سـبک رهبـری محمـد بـه او ایـن 
امـکان را می دهـد تـا موقعیت های حسـاس 
و دشـوار را بـه انگیزه بـرای هـم تیمی هایش 

تبدیـل کنـد.

وی ادامـه داد: محمـد از شـوت های میدرنـج 
در تمـام مناطـق به خوبـی اسـتفاده می کند. 
وی در حـال حاضر نیز یکـی از امتیازآورترین 
بازیکن هـای سـوپرلیگ ایـران اسـت. وی 
نقـش خـود را بـه عنـوان اسـمال فـوروارد 
یعنـی امتیازگیـری بـه خوبی عمـل می کند. 
شـاید سـبک بـازی وی بـه شـکلی اسـت که 
نیازی بـه فیزیـک بدنی بـالا نـدارد. بـازی او 
بیشـتر بر پایه ظرافت اسـت تا فیزیـک بدنی 
پرعضلـه. حرکـت پـا، تعـادل، شـتاب اولیه و 
قـدرت ذهنـی بـالا شـوت زنی وی را بـه یکی 
از بازیکنـان امتیـازآور تبدیـل کـرده اسـت. 
حرکـت پاهـای او شـش الـی نـه سـانتی متر 
اضافـی را کـه بـرای شـوت نیـاز دارد بـه او 

می دهـد.
او یـادآور شـد: نبایـد از ایـن موضـوع غافـل 
شـویم که در بسـکتبال مـدرن نقش اسـمال 
فرواردها بازی به بـازی و تیم بـه تیم متفاوت 
اسـت. وی مهارت ویژه ای در فضاسـازی برای 
خـود بـه صـورت فـردی و یـا اسـتفاده از هم 
تیمی هـای خـود در بازی هـای پیک انـدرول 

جهـت شـوت زنـی دارد. امیدواریـم بـا 
درخشـش خـوب محمـد و بهنـام در 2 بازی 
پیش رو، از سـد هـر 2 تیم بـدون توجـه به اما 

و اگرهـا بگذریـم.
تیم ملی بسـکتبال ایـران روز چهارشـنبه 26 
بهمن ماه راهی توکیو شـد، شـاگردان سـعید 

ارمغانـی چهـارم اسـفند در شـهر تاکاسـاکی 
از سـاعت 9:30 بـه مصـاف تیـم ملـی ژاپـن 
مـی رود و دیـدار بعـدی آنهـا مقابـل چیـن 
خواهـد بـود کـه در صـورت برتـری در یکـی 
از ایـن دیدارهـا، تیـم ملـی بسـکتبال ایـران 
سـهمیه جام جهانـی را کسـب خواهـد کرد.
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سـرمربی اسـتقلال بابـت اظهـارات خـود در نشسـت خبری 
پس از دیـدار بـا پیـکان، از مـردم ایـران عذرخواهـی کرد.

به گزارش  کاغـذ وطن بـه نقل از تسـنیم، ریکاردو سـاپینتو، 
درخصـوص صحبت هـای اخیر خـود اظهـار نظر کـرد که به 

شـرح زیر اسـت:
» احتـرام همـواره اولویت من اسـت؛ هر جـا که مـی روم و هر 
بار که می خواهم بـا همـه اطرافیانم گفت وگو کنـم. همانطور 
که من همیشـه همین کار را با کسـانی کـه هر روز بـا من کار 
می کنند، انجـام می دهم. احتـرام همان چیزی اسـت که من 

همیشـه گفته ام و بر آن اصرار داشـته ام.
آنچه تاکنون اینجـا در فوتبال دیـده ام، رفتار گـرم و صمیمی 
اسـت و بـه همیـن دلیـل همیشـه بـر رابطـه خـوب، احترام 
و صمیمیـت تأکیـد می کنـم. بایـد بگویـم کـه مـن هرگـز 
نخواسـته ام بـه کسـی بی احترامـی کنـم؛ حتـی بعـد از 
بی احترامی هایـی کـه در زمان هـای مختلـف بـه مـن شـد.
بـه عنـوان مثـال، در بـازی بـا پیـکان همـواره آرام و متمرکز 
بودم و هیچ مشـکلی با نیمکـت و مربیان رقیب نداشـتم و در 
کنفرانـس مطبوعاتی هم در مورد سـخنانم و کلماتـم به طور 
کامل توضیـح دادم، اما فکـر می کنم معنـای آنچـه گفتم، به 
طـور کامـل منتقل نشـده اسـت. من بـه طـور کلـی در مورد 
برخـی از کمـک مربیـان صحبـت کـردم و در مـورد برخی از 

رفتارهـا به صورت کلـی توضیـح دادم.
من هرگز به کسـی توهیـن و بی احترامی نکـرده ام و منظورم 
رفتاری بـوده کـه مبتنـی بـر منطـق و تفکـر نباشـد. و البته 

بـه دلیـل تفاوت هـای فرهنگـی، نیـت مـن بـه درسـتی بـه 
رسـانه ها و هـواداران فوتبـال منتقـل نشـد. در فرهنگ هـای 
مـا تفاوت هایـی وجـود دارد. بـرای مثـال در کشـور مـن این 
غیرممکن اسـت کـه مربیـان حریف بـه منطقه فنـی مربیان 
دیگـر بیاینـد. هر کـس بـه طـرف مقابـل بـرود، فـوراً اخراج 
خواهـد شـد و مهـم نیسـت دلیـل ایـن کار چـه باشـد. ایـن 
نمونـه ای بـرای تفاوت هـای فرهنگـی اسـت و امیـدوارم اگر 

ناخواسـته باعـث ناراحتـی و دلخوری مـردم شـده ام، دیگر 
ایـن دلخـوری وجـود نداشـته باشـد و از مـردم عذرخواهـی 
می کنـم. نکتـه ایـن اسـت کـه هـر بـار بـرای مـا مشـکل به 
وجـود می آیـد، بعـد از برد ماسـت و مشـکلاتی اسـت کـه از 
سـوی سـایر مربیان بـه وجـود می آید. ایـن بـرای اولیـن بار 
هم اتفـاق نیفتـاده؛ مـا تجربیـات زیـادی در این مـورد داریم 
و هر بـار مربیـان رقیب مـا شـروع به ایجـاد مشـکل کرده اند.

مسابقات جهانی مسـتریونیورس با حضور ورزشکارانی از 
کشورهای نیوزلند، استرالیا، فرانسـه، قزاقستان، اسپانیا، 
روسـیه و دیگر کشـورها به میزبانی اسـتان مازنـدران در 
شـهر رامسـر برگـزار شـد و نتایـج آن نیـز اعلام شـد. به 
گزارش کاغذ وطن به نقل از ایرنا، در روز پایانی مسـابقات 
مسـتریونیورس ایـران بـه میزبانـی اسـتان مازنـدران و 
شهرسـتان رامسـر، رقابت های قویترین مردان در دسته 
105+ و 150- کیلوگرم پیگیری شد. در پایان یک رقابت 
جذاب بین ورزشـکاران +105 کیلوگرم ایرانی و خارجی، 
رامین فرج نـژاد به عنوان قهرمانی رسـید، رضا قیطاسـی 
دوم شـد و محسـن مسـن آبادی به عنوان سـومی رسید.

رده بندی این رقابت ها به شرح زیر است:
1-  رامیـن فرج نـژاد 2-  رضـا قیطاسـی 3-  محسـن 
مسـن آبادی 4-  محمدرضـا تـازه رو 5-  نعمـت جلالـی

نفرات برتر در دسته 105 کیلوگرم به شرح زیر است :
1 - میلاد عباس آبادی 64 امتیاز

2 - عباد کهنسال 46 امتیاز
3 - عمران حیدری 42/5 امتیاز

4 - یوسف رزاقی 42 امتیاز
5 - یونس اسدی 41 امتیاز

6 - علیرضا قریشی 40 امتیاز
۷ - لیوانتی میروشنی از روسیه 34 امتیاز

8 - مرتضی رحمانی 30 امتیاز
9 - رضا عبادی 29 امتیاز

10-  ایوانی گیرلانو از روسیه 28 امتیاز
11 - بهزاد قربان زاده 21/5 امتیاز

12 - میگل گلنتی از اسپانیا 12 امتیاز
13 - حبیب مردانی 3 امتیاز

ساپينتو:

 احترام هميشه اولویت من است
رقابت های جهانی مستریونيورس؛ 

ایرانی ها قوی ترین مردان جهان شدند
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انتخاب قهرمان ایران با آرای مردمی؛ تجليل از بهترین ورزشکاران ایران
امروز نشسـت خبـری برترین هـای ورزش ایران با حضـور جمعـی از خبرنگاران 
برگزار شـد و مدیر شـبکه ورزش سـیما در خصوص انتخاب برترین هـای ورزش 

ایران توضیحاتـی را ارائـه کرد.
به گزارش کاغـذ وطن به نقـل از ایرنا، نشسـت خبری برنامـه » قهرمـان ایران« 
که قرار است به انتخاب ورزشکاران برتر سـال 1401 ورزش کشور بپردازد، صبح 

روز دوشـنبه با حضور سـینا معتضدی  مدیر شبکه ورزش سـیما برگزار شد.
معتضدی در این نشسـت خبری به تشـریح روند انتخاب ورزشـکاران برتر سال 
1401 و زمـان معرفـی آنها پرداخـت. نامزدهـای نهایـی در روز چهارشـنبه که 
قسـمت اول برنامه با اجرای جواد خیابانی به روی آنتن مـی رود، معرفی خواهند 
شـد و مردم تـا روزهای آخـر اسـفندماه فرصت انتخـاب بهترین هـا را دارنـد. در 
نهایـت در آخریـن روزهای اسـفندماه قرار اسـت در سـالن همایش هـای صدا و 

سـیما از ورزشـکاران برتر انتخاب شـده، تجلیل به عمـل بیاید.
مدیر شبکه ورزش سـیما در خصوص عناوین جوایز گفت: بعد از جلسات متعدد 
کارشناسـی، عناوین جوایز ما در 2 بخش اصلـی با جوایز مردمی شـامل برترین 
ورزشـکار مرد و زن، برترین مربـی زن و مرد، برترین صحنه ورزشـی، برترین تیم 
ورزشـی و قهرمان فردا می شـود و جوایـز فرعی نیز شـامل برتریـن داور، برترین 
فدراسیون، نشان جهان پهلوان تختی، نشـان شهید سلیمانی، شهدای ورزشکار 

و یک عمـر زندگی ورزشـی خواهد بـود و 12 عنـوان جایزه در مراسـم اختتامیه 
اهدا خواهد شـد. معتضدی در خصـوص تفاوت اساسـی برنامه قهرمـان ایران با 
دوره های گذشـته عنوان کرد: فـرق اصلی به انتخاب کننـدگان ارتبـاط دارد و 6 

جایزه اصلی توسـط مردم انتخاب خواهند شـد.
وی در مـورد فرایند رسـیدن بـه نامزدها عنوان کـرد: بعـد از انتخـاب جوایز 12 
گانه بـه فدراسـیون ها نامـه زدیم کـه رشـته های خـود را در ابتدا بررسـی کنند 
و به صورت تخصصـی نامزدهـای خـود را معرفی کردند. بعد سـراغ کارشـناس 
خبره رفتیم. بـه دنبال این بودیـم اگر قرار اسـت برتریـن تیم و مربـی را انتخاب 
کنیم این کار بـا دعوت بزرگان و در جلسـه کارشناسـی صورت و تعـداد را کمتر 
و به اصلی ها برسـیم. مرحله بعـد از 4۷0 نفر از کارشناسـان و خبرنگاران رسـانه 
و شـخصیت های ورزشـی خواسـتیم به صورت اینترنتی به ما کمـک کردند. در 
نهایت جلسـه هیئت داوری را برگزار و نامزدهایی نهایی انتخاب شـدند. جلسـه 
هیئـت داوری نیز بـا حضور خسـروی وفا رئیس کمیتـه ملی المپیـک، کارگری 
رئیس کمیتـه ملی پارالمپیـک، رغبتی بـه نمایندگـی از وزیـر ورزش و جوانان، 
فروغی و بنده از اعضای حقوقی و مجید جلالی، رضا اشـکانی، نصرالله سـجادی، 

جواد خیابانـی و عبدالحمید احمـدی از اعضای حقیقـی بودند.
وی خاطرنشـان کرد: در نهایت نامزدهای نهایی را در روز چهارشـنبه که قسمت 

اول با اجرای جـواد خیابانی بـه روی آنتن مـی رود، معرفی خواهیم کـرد و مردم 
عزیزمـان تـا روزهـای آخر اسـفندماه فرصـت انتخـاب بهترین هـا را دارنـد و در 
نهایـت در آخریـن روزهای اسـفندماه قرار اسـت در سـالن همایش هـای صدا و 

سـیما تجلیل کنیم.
مدیـر شـبکه ورزش در مـورد معیارهـا انتخـاب ورزشـکاران گفت: با جلسـه با 
مسئولان وزارت ورزش، کمیته المپیک و جلسـات تخصصی این نفرات انتخاب 
و برای فدراسـیون ها ارسـال کردیم. کسـب افتخـارات ورزشـی در سـال 1401 
اولین گزینه بود و مواردی مانند الهام بخشـی و تاثیرگذاری روی مردم به واسطه 

قهرمانی و مسـئولیت های اجتماعی نیـز از دیگر شـرایط بود.
وی در مـورد اینکه قرار اسـت توجه ویـژه به ورزشـکاران جانباز و معلول نسـبت 
به ورزشـکاران سـالم شـود، گفت: دیروز در جلسـه هیئت داوری، آیین نامه ای را 
طراحی کردیم و قرار شـد در هر کـدام از جوایز 12 گانه 1 الی 2 ورزشـکار معلول 
انتخـاب و جداگانه به آنها توجه ویژه شـده اسـت و در اختتامیه نیز بـه آنها توجه 
خواهد شـد. وی در مورد 2 نشـان تختی و شـهید سـلیمانی گفت: نشان تختی 
حوزه مسئولیت اجتماعی و فرهنگی و مرام پهلوانی است. نشان شهید سلیمانی 
نیز در مورد ورزشـکاران داخلی و خارجی اسـت کـه در مقابل ورزشـکاران رژیم 

صهیونیستی در میادین مسـابقه حاضر نشدند.
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به نسخه عملياتی برای 
اجرای سياست های 

اقتصاد مقاومتی 
نيازمندیم

رییـس مرکـز بررسـی های اسـتراتژیک 
ریاسـت جمهـوری گفـت: بایـد از نظریـه 
پـردازی در زمینـه اقتصاد مقاومتـی عبور 
کـرده و چارچوب و نسـخه عملیاتـی برای 
اجـرای ایـن سیاسـت ها در همه دسـتگاه 

هـا و وزارتخانـه هـا ارائـه دهیم.
به گـزارش کاغـذ وطـن به نقـل از ایسـنا، 
محمـد صـادق خیاطیـان در همایـش 
»اقتصـاد مقاومتی ؛ از نظر تـا عمل« اظهار 
کرد: اگـر به وفـاق خوبی در زمینـه اقتصاد 
مقاومتـی دسـت یابیـم، از تشـتت آرا در 
حوزه تصمیم گیـری و اجـرای برنامه های 

اقتصـادی جلوگیـری می شـود.
وی ادامـه داد: مـا از  فقـدان چارچـوب 
نظـری مـورد وفـاق همـه در زمینـه 
اقتصـادی رنـج مـی بریـم. سیاسـت های 
اقتصاد مقاومتـی می تواند یـک چارچوب 
مهم و سـند بالادسـتی برای وفاق و اجماع 

در زمینـه اقتصـادی باشـد.
خیاطیـان بـا بیـان اینکـه بعـد ده سـال از 
ابلاغ سیاسـت های کلی اقتصاد مقاومتی، 
هنوز بـه یک وفـاق خوبـی بـرای عملیاتی 
کـردن ایـن سیاسـت هـا نرسـیده ایـم، 
تصریح کرد: این جلسـه برای این تشـکیل 
شـد که بپذیریـم این سیاسـت هـای کلی 
اقتصاد مقاومتـی می تواند یـک چارچوب 
بـرای تصمیـم گیـری در زمینـه اقتصادی 
باشـد.  در ادامه باید آسـیب شناسـی شود 
چرا بعد ده سـال این سیاسـت هـا اجرایی 
نشـده اسـت. در زمینـه نظریـه پـردازی و 
تولیـد محتـوا و  سـاختار سـازی کـم کار 
نشـده اسـت امـا چـرا هنـوز این سیاسـت 

هـای کلـی اجرایی نشـده اسـت؟
اسـتراتژیک  تحقیقـات  مرکـز  رییـس 
ریاسـت جمهوری خاطرنشـان کـرد: عدم 
تبییـن درسـت و درک صحیح از سیاسـت 
های کلـی اقتصـاد مقاومتـی مانعـی برای 
اجرایی شـدن این سیاست ها شـده است. 
بایـد تصویـر درسـتی از سیاسـت هـای 
کلـی اقتصـاد مقاومتی ترسـیم کنیـم. در 
ادامـه بـه نقشـه راه عملیاتـی نیازمندیـم 
و از مقـام نظریـه پـردازی عبـور کـرده و 
چارچـوب و نسـخه عملیاتی بـرای اجرای 
سیاسـت های اقتصـاد مقاومتـی در همـه 
دسـتگاه هـا و وزارتخانـه هـا ارائـه دهیم.
وی در پایان با اشـاره به اهمیـت اجتماعی 
سـازی، سیاسـت هـای اقتصـاد  مقاومتی 
گفـت: گاهـی بهترین ایـده هـا و برنامه ها 
به واسـطه اینکـه خـوب تبیین نمی شـود 
و از سـویی مخالفین هم سـعی در بد جلوه 
دادن برخـی سیاسـت هـای خـوب دارند، 

بـه خوبی بـرای مردم روشـن نمی شـود.

اقدامات مرتبط با 
بازار ارز منطبق با 

احکام دائمی و قانون 
بودجه نيست

رئیس مجلس شـورای اسـلامی در پاسـخ 
به تذکـر نماینـده مـردم کرمـان و راور در 
زمینه ثبات سیاسـت  های ارزی در کشـور 
گفـت: حتمـا موضوع برگـزاری جلسـه در 
مجلـس در خصـوص موضـوع ارز دنبـال 
خواهـد شـد، چرا کـه ایـن موضـوع مهم و 

اساسـی اسـت.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایلنا، 
محمدرضـا پورابراهیمـی نماینـده مـردم 
کمیسـیون  رئیـس  و  راور  و  کرمـان 
اقتصـادی مجلـس در نشسـت علنـی روز 
گذشـته مجلـس شـورای اسـلامی طـی 
تذکری در خصوص نابسامانی در حوزه ارز 
از مجلس شـورای اسـلامی خواست به این 
موضـوع ورود جدی داشـته باشـد و گفت: 
بـه واقع ما شـاهد تکـرار اتفاقات سـال 9۷ 
در زمینـه موضوعـات ارزی هسـتیم، لـذا 
بنـده از هیـات رئیسـه مجلـس خواهـش 
می کنـم حتمـا بـا حضـور آقـای مخبـر 
معـاون اول رئیـس جمهور جلسـه ای را در 
این خصـوص برگزار کننـد تا دوسـتان در 
این جلسـه حاضر شـده و همفکری در این 
بخش صـورت گیـرد، ما هـم تاکیـد داریم 
کـه بـه دوسـتان دولـت کمـک خواهیـم 
نـد  کـرد، چـرا کـه ایـن روش نمی توا

مشـکلات را برطـرف کنـد.
محمدباقـر قالیباف رئیس مجلس شـورای 
اسـلامی در پاسـخ بـه ایـن تذکـر گفـت: 
حتمـا دوسـتان و نماینـدگان بـه خاطـر 
دارنـد در نشسـت سـه شـنبه های نظارتی 
مجلس با حضـور رئیـس کل بانک مرکزی 
و وزیر امـور اقتصـادی در چنـد هفته قبل 
و در پیـک قبلـی مربوط بـه افزایش قیمت 
ارز، موضـوع ارز مورد بررسـی قـرار گرفت.
وی افـزود: در آن جلسـه یک جمـع بندی 
انجـام شـد، امـا متاسـفانه همان طـور که 
اشـاره شـد، نـه در احـکام دائمـی و نـه در 
قانـون بودجـه اتفاقـی منطبـق بـا قانـون 
در رابطـه بـا ارز پیـش نرفته و این اشـکال 
وارد اسـت و امروز هـم یک جلسـه در این 
زمینـه انجـام خواهـد شـد و بنـده هـم در 
این جلسـه حاضـر خواهم بـود و مباحث را 

منتقـل خواهـم کرد.
رئیـس قـوه مقننـه کشـورمان ادامـه داد: 
حتما موضـوع برگزاری جلسـه در مجلس 
درخصـوص موضوع ارز دنبال خواهد شـد، 
چرا کـه این موضوع مهم و اساسـی اسـت.

تذکر نمایندگان درباره نوسانات ارز و قيمت گوشت قرمز

مجلس و دولت جلسه ای 
فوری برگزار کنند

نماینـدگان در جلسـه علنـی امـروز در تذکـرات خـود بـه موضوع 
گرانـی کالاهـای اساسـی پرداختـه و خواسـتار برگـزاری جلسـه 

مشـترک مجلـس و دولـت بـرای حـل ایـن مسـئله شـدند.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از تسـنیم رحمـت الله نـوروزی 
نماینـده مـردم علی آبـاد کتـول در مجلـس شـورای اسـلامی در 
تذکـری شـفاهی در جلسـه علنـی امـروز ضمـن تاکیـد بـر گرانی 
قیمـت گوشـت قرمـز و نوسـانات بـازار ارز، عنـوان کـرد: مـردم در 
سراسـر کشـور به مجلس به عنـوان نهـاد ناظر چشـم امیـد دارند، 
صحن غیرعلنـی برگزار کنید تا مسـئولان در آن پاسـخگو باشـند. 
وضعیت تورم و نابسـامانی بـازار روند خـود را پیش می برد و کسـی 

نیز پاسـخگو نیسـت.
در ادامـه جلسـه صدیـف بـدری نماینـده اردبیـل در تذکـری 
آیین نامـه ای بـا اسـتناد بـه بنـد )11( مـاده 22 آیین نامـه داخلـی 
مجلـس گفت: شـرایط اقتصادی کشـور، وضعیـت مناسـبی ندارد، 
قیمت اقلام اساسـی و ارز در حال افزایش اسـت و قیمت ارز نزدیک 
بـه 50 هـزار تومان شـده اسـت؛ آیـا ایـن وضعیـت در شـأن مردم 

ایـران اسـت؟
وی افـزود: با ایـن وجـود لازم اسـت مجلـس و دولـت در کنـار هم 
جلسـه ای فـوری و ضـروری برگـزار کنند تـا فکـری بـرای کنترل 

قیمت هـا شـود.
نماینـده اردبیـل اضافه کـرد: به نظـر بنده راهـکار علمی بـرای این 
وضعیت وجود دارد، از طرفی نیز قیمت خودرو و مصالح سـاختمانی 
در حـال افزایش اسـت و با ایـن وجود قیمت تمام شـده مسـکن به 
کجا خواهـد رسـید و با ایـن افزایـش قیمت هـا مسـکن نیازمندان 
چگونـه تأمیـن خواهـد شـد بنابراین لازم اسـت فکـری بـرای این 

وضعیـت صـورت گیرد.
بـدری بیـان کـرد: سـفره مـردم روز بـه روز در حال کوچک شـدن 
اسـت؛ کارگران، معلمان و کارکنان دولت در سـختی معیشتی قرار 
دارند؛ لازم اسـت دولـت از روش هـای علمی برای کنتـرل قیمت ها 

اسـتفاده کند تا شـرایط اقتصادی تا حـدودی بهبـود یابد.
همچنیـن سـید غنـی نظـری خانقـاه عضـو کمیسـیون اقتصادی 
مجلـس در تذکـری با اشـاره به مشـکلات معیشـتی مـردم، گفت: 
گرفتـاری هـای عمومـی مـردم روز بـه روز بیشـتر می شـود و تیم 
اقتصادی دولـت باید در ایـن زمینه توضیـح دهد و مجلـس در این 

بخـش از دولت انتظـار بهبـود شـرایط را دارد.
وی افـزود: مجلس بایـد افرادی کـه توان کار نداشـته و بـرای مردم 

گرفتـاری ایجـاد می کننـد را به صلابه بکشـند.
نظـری با بیـان اینکـه دولت بایـد برنامـه هـای عملیاتی خـود را به 
درسـتی توضیح دهد، تصریـح کرد: اینکـه در تلویزیـون می گویند 
شـرایط به اصطلاح گل و بلبل اسـت، این طور نیسـت و شـرایط در 

بیـرون به نحـو دیگـری رقـم می خورد.
نماینـده مـردم خلخـال و کوثـر در مجلـس بـا بیـان اینکـه مـا در 
دلسـوزی رئیس مجلس هیچ شـکی نداریم، گفت: ما خواسـتار این 
هسـتیم که رئیس جمهـور و تیـم اقتصادی دولـت به جد پـای کار 
بیاینـد و دربـاره برخی مسـائل در مجلـس توضیح دهیم چـرا که با 

روش فعلـی مشـکلات زیاد خواهد شـد.

خبر

کاغذ سیاست

داستان »تحقیر چینی ها« در ایران حقیقت دارد؟ 
گزارش

خبرآنلاین 

منتقدان حسـن روحانی،با روایت داستانی جعلی 
از چگونگی اسـتفاده از سـرویس بهداشتی رئیس 
جمهـور چیـن در ایـران، علـت ناتوانـی چیـن در 
عمـل بـه وعـده هایـش بعـد از خـروج آمریـکا از 
برجـام را رفتن او به توالـت ایرانی در جریان سـفر 

به ایـران عنـوان مـی کنند.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از خبرآنلایـن 
در روزهـای گذشـته و همزمـان بـا سـفر ابراهیم 
رئیسـی بـه چیـن، ادعاهایـی دربـاره تیرگـی 
روابـط ایران-چین در دولـت یازدهـم و دوازدهم 
مطـرح مـی شـود. ادعاهایـی از نحـوه اسـتقبال 
دولـت حسـن روحانـی از »شـی  جین پینـگ« و 
شـرایط پذیرایـی از او، کـه بـه گفتـه ایـن رسـانه 
هـا، نارضایتی طـرف چینی را بـه دنبال داشـت و 
عامل رویگردانـی از ایران بـود که ۷ سـال بعد، در 
بیانیه مشـترک سـران چیـن و شـورای همکاری 
خلیـج فـارس دربـاره جزایـر سـه گانه ایرانی پس 

از سـفر او بـه ریاض آشـکار شـد.
اتهام بی توجهی به سـفر شـی جین پینگ رئیس 
جمهـوری چین بـه تهـران در مـاه هـای ابتدایی 
امضـای برجام از جمله مـواردی بود کـه در برخی 
روزنامـه هـا مطـرح شـد. آن زمـان نیز ادعا شـده 
بـود کـه رئیـس جمهـور چیـن، بعـد از دیـدار بـا 
ظریـف و اقامـت در اتـاق هتلـی کـه از داشـتن 
توالت نیـز بی بهره بـود و او را ناگزیر به اسـتفاده از 
سـرویس بهداشـتی عمومی هتـل می کرد، سـفر 
3 روزه خـود را بـه 2 روز کاهـش داد و احتمـالا با 
دلخـوری تهـران را تـرک کـرد. دلخـوری ای کـه 
چه بسـا یکـی از مهم تریـن دلایـل بـرای گـردش 
روابط منطقه ای چین به سـمت عربسـتان باشـد.

ماجرای توالت رفتن رئیس جمهور چین
در زمره منتقـدان، روزنامه فرهیختـگان قرار دارد 
که بـا نـگارش داسـتانی جعلـی، توصیفـی خیال 
انگیـز از رابطـه چین و ایـران در دولـت روحانی را 

به قلـم طبـع درآورد:
»در مـاه های ابتدایـی امضای برجـام، روحانی که 
روی مـراودات اقتصـادی بـا غـرب بیـش از اندازه 
حسـاب باز کـرده بـود حتـی حاضر نشـد پـس از 
ورود شـی جین پینگ به تهـران به اسـتقبال وی 
بـرود. نهایتا رئیس جمهـور چین نیز بعـد از دیدار 
بـا ظریـف و اقامـت در اتـاق هتلـی که از داشـتن 

سـرویس بهداشـتی مناسـب نیـز بـی بهـره بـود 
و او را ناگزیـر بـه اسـتفاده از سـرویس بهداشـتی 
عمومـی هتل مـی نمـود، سـفر 3 روزه خـود را به 
2 روز کاهـش داد و احتمـالا با دلخـوری تهران را 
ترک کـرد. دلخـوری ای که چه بسـا یکـی از مهم 
ترین دلایل برای گـردش روابط منطقـه ای چین 

به سـمت عربسـتان باشـد.«
ایـن ادعـای جعلـی در آن روزهـا، از سـوی بهمن 
حسـین پور، معـاون وقـت مراسـم و تشـریفات 
دفتـر رئیس جمهـور و گـروه بررسـی سـفر آن 
موقع »شـی جین پینگ« بـه تهران، مطـرح و رد 
شـد. حسـین پور گفته بود »پیـش از انجام سـفر 
رئیس جمهـور چیـن، همچـون دیگـر سـفرهای 
رسـمی در این سـطح، هیات مقدماتـی 15 تا 20 
نفـره چینی بـه ریاسـت همتـای او به تهـران آمد 
و تمـام ملاحظـات و تشـریفات سـفر از اقامـت تا 
پذیرایـی در آن بررسـی و توافـق شـد؛ حتی هتل 
محل اقامت شـی جیـن پینـگ نیز توسـط هیات 

چینـی انتخاب شـد.«
دفتـر  تشـریفات  و  مراسـم  وقـت  معـاون 
رئیس جمهـور گفته بـود: »در جریـان اقامت هیچ 
مشـکلی پیـش نیامـد و ادعاهـا دربـاره اسـتفاده 
رئیس جمهور چین از سـرویس بهداشتی عمومی 
هتل به دلیل نامناسـب بودن سـرویس بهداشتی 
اتـاق هتـل نیـز نادرسـت اسـت؛ چـرا کـه اصول 
امنیتـی و سـختگیری تیم هـای حفاظتـی هـم 
چنیـن اجـازه ای نمی دهد کـه مهمانی در سـطح 
سران کشـورها از سرویس بهداشـتی عمومی یک 

هتـل اسـتفاده کنـد.«

چرا روحانی به استقبال 
در فرودگاه نرفت؟

حسـین پور بـا تاکید بـر اینکـه پروتکل اسـتقبال 
از رئیس جمهـور چیـن در فـرودگاه نیـز هماننـد 
سـفرهای دیگـر سـران به تهـران بـود گفـت: »از 
دوره هـای قبـل ریاسـت جمهوری، اسـتقبال 
رئیس جمهور از همتـای خود در فـرودگاه منتفی 
شـده بود که مطابـق آن یکـی از وزرا به اسـتقبال 
مهمـان مـی رود و هیـات چینـی پیـش از انجـام 
این سـفر از آن مطلع بـود. اصولا قوانین مراسـم و 
تشـریفات مدون و غیرقابل تغییر اسـت، بنابراین 
بـا تغییـر رؤسـای جمهور اصـول تشـریفات قابل 
تغییـر نیسـت و از قبل هم بـه کشـورهای مهمان 

اطـلاع داده می شـود.«

چرا سفر رئیس جمهور چین به ایران
 دو روز بود؟

حسـین پـور بـا اشـاره بـه اینکـه برنامـه سـفر 
رئیس جمهـور چیـن طبـق برنامـه زمانـی اعـلام 
شـده انجام شـد و به پایـان رسـید گفـت: »طبق 
برنامـه اعلام شـده توسـط سـخنگوی وزارت 
امـور خارجـه چین، سـفر شـی جیـن پینـگ روز 
سه شـنبه 19 ژانویـه 2016 آغـاز شـد و پـس از 
دیـدار رسـمی از عربسـتان سـعودی و مصـر، در 
پایـان سـفر 5 روزه منطقـه ای خـود راهـی ایران 
شـد و مطابـق زمان بنـدی تعیین شـده از تهـران 

بـه پکـن بازگشـت.«

دستاورد سفر رئیس جمهور چین
 به ایران چه بود؟

اتهـام زنی هـا و سـرزنش ها علیـه دولـت قبل در 
حالی ادامه دارد و بـه موضوع روابط ایـران و چین 
رسـیده اسـت که به گفتـه حسـین پور دسـتاورد 
مهـم سـفر سـال 94 پینـگ، امضـای 1۷ سـند 
همکاری میـان تهران - پکـن و تبادل نظـر درباره 
سـند جامع همکاری های 25 سـاله بود. بلافاصله 
پـس از آن، وانـگ ئـی، وزیـر امـور خارجـه چین، 
سـفر رئیس جمهـور کشـورش بـه ایـران را مفید 
ارزیابی کرد و گفت که این سـفر بـه تقویت روابط 
دوجانبه بسـیار کمـک کـرده اسـت و خبرگزاری 
رسـمی چین )شـینهوا( با پایان سـفر، آن را گامی 
بـه جلـو در مسـیر دوسـتی 2000 سـاله ایـران و 

چیـن عنـوان کرد.

چرایی عدم عمل به وعده ها
 از سوی چینی ها

مـرور وقایـع سـال 1394 نشـان مـی دهـد، 
موافقتنامه 25 سـاله ایـران و چین زمانـی منعقد 
شـد که موانـع اصلـی در سیاسـت خارجـی ایران 
برای ارتبـاط تجاری با کشـورها به واسـطه برجام 
و رفـع تحریـم هـا برداشـته شـد. دقیقا پنـج ماه 
بعد از برجـام، رئیس جمهـور چین به ایران سـفر 
کرد و بـا دورنمای زمینه سـازی ایران بـرای ورود 
چینـی ها بـه ایـران بـه منظـور سـرمایه گـذاری 
های بلنـد مدت، قـرارداد25 سـاله ایـران با چین 
بسـته شـد. اما در سـال1398 که ترامپ از برجام 
خـارج شـد، شـرکت هـای چینـی نیـز بـه دلیل 
نگرانـی از تحریم هـای آمریـکا، به تعهـدات خود 
در برابـر ایران عمـل نکـرده و حتی حسـاب های 
ذخیـره ارزی ایـران در چیـن نیـز بلوکـه شـد. از 
آن سـال تا به امـروز، کانـال مبادله ایـران و چین 
محـدود به نفـت و فرآورده های نفتی شـده اسـت 
و علیرغـم امضای سـندهای همکاری مشـترک با 
ایـران، بـه دلیـل ماهیـت هوشـمند تحریـم های 
آمریـکا علیـه هـر شـرکتی کـه بـا ایـران مبادلـه 
انجـام مـی دهـد، روابـط تجـاری ایـران و چیـن، 
محـدود بـه فـروش نفـت و تهاتـر آن بـا کالاهای 
مورد نیاز ایران شـده اسـت. موضوعی که در سـفر 
ابراهیم رئیسـی بـه چین نیز بـر آن تاکید شـده و 
دولت سـیزدهم نتوانسـته بیشـتر از قراردادی که 
دولت روحانـی با چینـی ها بعـد از برجـام منعقد 

کـرد، امتیـازی کسـب کند.
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اجرایی شدن توافقات تهران-پکن، روند را به نفع ایران تغییر می دهد
یـک اسـتاد ژئوپلیتیـک دانشـگاه خاطرنشـان کـرد:  همـه چیـز 
در خصـوص اجرایـی شـدن توافقـات بـه عمـل آمـده در جریـان 
سـفر رئیس جمهور بـه چین بـه انگیـزه جـدی و مصمم بـودن در 
پیگیـری توافقات حاصـل آمده از سـوی دولت و فعـالان اقتصادی 

بسـتگی دارد تـا بـرای کشـور ثمربخش باشـد.
بـه گـزارش کاغـذ وطـن بـه نقـل از ایسـنا، کیومـرث یـزدان پناه 
در تحلیـل خـود از ابعـاد سیاسـی و اقتصـادی سـفر رئیس جمهور 
به چیـن اظهـار داشـت: قبـل از هر چیـزی بایـد بگویم کـه جهان 
پیش رو جهان عقل اسـت و هوشـیاری و واقع بینـی. در این جهان 
متحـول شـده و پیچیـده، بـدون درک ایـن مولفه هـا نمی تـوان 
بازیگر خوبـی بود و اهـداف راهبـردی را محقـق سـاخت از این رو 
اقتضائـات جهانـی حکـم می کنـد تـا در نظـام بین الملـل امروزی 

باید بیـش از هـر زمـان دیگری واقـع بین بـود و هوشـیار.
وی تصریـح کـرد: بنابرایـن بـا در نظـر داشـتن واقعیـات جامعـه 

جهانـی، می تـوان در خصـوص اهمیـت سـفر رئیـس جمهـور 
کشـورمان بـه چیـن اظهار نظـر کـرد، هـر چنـد در اظهـار نظرها 
ملاحظاتـی وجـود دارد، ولـی ایـن سـفر می توانـد دو بازخـورد 
متفاوت در ایـن برهـه زمانی داشـته باشـد. بازخـورد اول از منظر 
روابـط دو سـطحی میـان دو کشـور بـزرگ و مهـم آسـیایی یعنی 
ایران و چین اسـت که طبیعی اسـت اگـر درک متقابل و مسـتقلی 
در نگرش هـای فـی مابیـن وجـود داشـته باشـد، می توانـد ضامن 
روابط نرمـال و بدون نوسـان میـان تهران و پکـن در ایـن دوره پر 
تلاطـم جهانـی باشـد. جهانـی کـه فعـلا اتفاقاتـش و تصمیماتش 
مطلوب حـال دو کشـور نیسـت و هر دو کشـور بـه اشـکالی تحت 
فشـار جامعـه جهانـی بـه ویـژه نظـام وابسـته بـه نظـام لیبـرال 

دموکراسـی غـرب اسـت.
ایـن اسـتاد ژئوپلیتیـک دانشـگاه همچنیـن بیـان کـرد:  اولیـن 
برداشـتی کـه می تـوان از منظـر تحلیلی به این سـفر داشـت، این 

اسـت کـه در راهبـرد قـاره ای و منطقـه ای، ایـن سـفر و توافقـات 
به عمـل آمـده، ایفـای نقـش موثـر ایـران در مسـائل اقتصـادی و 
تجـاری جهـان را بـه مرحلـه مهـم و الـزام آور برسـاند. هـر چنـد 
چینی هـا نشـان دادنـد کـه بـا گذشـته خـود نسـبت بـه ایـران 
فاصلـه گرفته انـد، اما اگـر بخواهیـم خوش بیـن باشـیم باید گفت 
توافقاتـی که فـی مابیـن حاصل شـده، در صـورت اجرایی شـدن، 

رونـد را بـه نفـع ایـران تغییـر مـی دهد.
یزدان پنـاه دربـاره این کـه آیا بـا توجه بـه موضع گیری هـای چین 
می تـوان امیـدوار بـود همکاری هـای اقتصـادی دو کشـور نتایـج 
ملموسـی بـر اقتصـاد کشـور داشـته باشـد؟ گفـت: همه چیـز در 
خصـوص اجرایی شـدن توافقـات به عمـل آمده بـه انگیـزه جدی 
و مصمـم بـودن در پیگیـری توافقات حاصـل آمده از سـوی دولت 
و فعـالان اقتصادی بسـتگی دارد تـا برای کشـور ثمربخش باشـد.

وی ادامه داد:  سـطح راهبردی از ارتباطات ترکیبی میان دو کشـور، 

نیاز به اصلاح اساسـی در نگرش هـای دو طـرف دارد. در حال حاضر 
چین و ایـران در دو سـوی متفاوت آسـیایی با چالش هـا و موانعی از 
نوع بین المللـی مواجهند که این موانـع باعث فاصله شـده و موجب 
شـده، آثار سـویی در روابط دو کشـور پدیدار شـود. وضعیـت فعلی 

نگـران کننده اسـت مخصوصا بـرای ایران.
این کارشـناس معتقد اسـت: مذاکرات صرف و امضـای توافق روی 
کاغـذ خیلـی چنگی بـه دل نمـی زنـد و راه را بـرای همـوار کردن 
بسـترهای راهبـردی روابـط دوجانبـه همـوار نمی کنـد که بشـود 
مباحـث مورد علاقـه دو طرف، بـه ویـژه در حوزه هـای اقتصادی و 

تجـاری را دنبـال در میـدان تحول خواهـی دید.
بـه اعتقـاد وی، در هـر صـورت بایـد بپذیریـم کـه چیـن آن برادر 
مهربانی نیسـت که از سـهم خـودش بگذرد و بـرای ایـران معجزه 
بکند. اگـر آنهـا بفهمند ما در شـرایط سـخت به آن هـا رو کرده ایم 

این بـرای ایـران خوشـایند نخواهـد بود.

نماینده مردم فریدن در مجلس شورای اسلامی 
گفت: توزیع کالاهای اساسـی مردم بـا کالابرگ 
اقتصادی به جـای یارانه نقـدی، موجب حمایت 
از تولیـدات کشـاورزی و داخلی و حذف واسـطه 

 ها و دلالان می  شـود.
به گـزارش کاغذ وطن به نقل از ایسـنا، حسـین 
محمدصالحـی در نطـق میـان دسـتور خـود 
در جلسـه علنـی روز گذشـته مجلـس شـورای 
اسلامی ضمن نشـان دادن کلیپی از وضعیت راه 
های شهرسـتان ها و روسـتاهای حوزه انتخابیه 
اش پس از بـارش بـرف اخیر بیـان کـرد: پس از 
بـارش هـای سـنگین بـرف در شهرسـتان های 
فریدن، فریدونشـهر، چادگان و بوئین میاندشت 
ضمن تشکر از حمایت های سـتاد بحران کشور 
و مسـاعدت هـای نیروهـای هوانیـروز ارتـش 
جمهـوری اسـلامی، متاسـفانه بیـش از 20 روز 
اسـت که زندگـی مردم بـا حجم بسـیار بـرف با 

مشـکل مواجه اسـت.
وی افزود: تجهیزات قدیمی و فرسـوده راهداری 
عمدتا پـس از جنگ جهانـی دوم به روزرسـانی 
نشـده اسـت و همچنـان کـه در تصاویـر پخش 
شـده می بینید بسـیاری از روسـتاهای پشتکوه 
دوم همچنـان در محاصـره بـرف ناتـوان شـده 
انـد. اینجـا اسـتان برخـوردار اصفهـان اسـت و 
اصفهـان تنهـا چهاربـاغ و هتل عباسـی نیسـت 
و روسـتاهای آن را بایـد دیـد کـه ارتفـاع بـرف 
در گردنه کلوسـه بـه بیـش از 9 متر می رسـد و 
گروه هـای مختلف در اسـتان تاکنـون موفق به 
گشایش مسـیر نشـده اند. نماینده مردم فریدن 
در مجلس شـورای اسـلامی تاکید کرد: ضرورت 
دارد در جهت تجهیزات راهداری ها، دهیاری ها 
و شـهرداری های حوزه انتخابیه از سـوی وزارت 
راه و کشـور به صورت ویـژه توجه شـود. با وجود 

گسـتردگی منطقه سردسـیر و قرار داشـتن در 
مسـیر اصلی چنـد اسـتان، ایجـاد پایـگاه امداد 

رسـانی هوایی، ضـرورت دو چنـدان دارد.
محمـد صالحـی بـا بیـان اینکـه حـال عمومی 
کشـاورزان در ایـام سـخت معاش خوب نیسـت 
و گهـگاه مسـئولان محتـرم تـه مانـده آرامش و 
اعصـاب کشـاورزان را شـخم می زننـد، عنـوان 
کرد: از صـادرات محصولات مازاد سـیب زمینی 
جلوگیـری می کننـد یـا بـا اعمـال تعرفه هـای 
سـنگین حاصل تلاش کشـاورزان را بر باد   دهند 
و می  خواهند اسب سـرکش گرانی را با دسترنج 

برزیگـران درمانـده مهـار کنند.
وی افـزود: وزارت جهاد کشـاورزی بـدون اطلاع 
قبلی فی  الفور صادرات سـیب زمینـی را متوقف 
کـرد، امـا بـرای آغـاز صـادرات سـیب  زمینـی 
بیش از 20 روز اسـت که مکاتبـات آن در وزارت 
صمـت در صنـدوق بی سـرانجامی مانده اسـت. 
نهاده  هـای دامی، کود شـیمیایی و سـموم دفع 
آفات نباتی بـه مـرور از چرخه تولید کشـاورزی 
و دامـداری حـذف شـد، لااقـل چـوب حـراج بر 
آبگینه تولیداتشـان نزنیـد که از سـینه مجروح 
شـدن آه سـرد و از زمین  هایشان جز شـراره درد 

بر نمـی  خیـزد. عضـو کمیسـیون امـور داخلی 
کشـور و شـوراها در ادامـه خطـاب بـه رئیـس 
جمهـور گفـت: چابـک  سـازی در نظـام اداری 
اسـتان اصفهان چنـدان معنـا و مفهومـی ندارد 
و بسـیاری از ادارات شهرسـتان  هـای فریـدن، 
فریدونشـهر و چـادگان و بوییـن و میاندشـت با 
کمبود شـدید نیـروی انسـانی مواجهنـد و هیچ 

کـس در ایـن زمینه پاسـخگو نیسـت.
محمـد صالحـی افـزود: اسـتخوان  هـای مـردم 
محـروم و بـی بضاعـت در لابـلای چـرخ دنـده  
های اقتصادی در حال خُرد شـدن اسـت و فریاد 
رسـی ندارنـد، اگـر برخـی مسـئولان اقتصادی 
تدبیر نکننـد اوضاع بهبـود می  یابد کـه معمولا 
تصمیمات آنهـا التهابات بازار را بیشـتر می  کند.
محمـد صالحی در تذکـری خطاب بـه وزیر نیرو 
خاطرنشـان کـرد: آقـای محرابیـان، ایـن حوزه 
انتخابیـه از زمسـتان جـز سـرما و یخبنـدان و 
ویرانـی معابر نصیبی نـدارد در تامین آب شـرب 
و احـداث سـد ذخیـره آب شـرب مردم دسـتور 
دهید از مکاتبات بـی حاصل بکاهنـد. این مردم 
به تدابیـر سـازنده و تصمیمات جدی نیـاز دارند 
و از دیـوان  سـالاری ناکارآمد خسـته شـده  اند.

نماینده مـردم چابهار با اسـتقبال از صحبت های 
اخیر نماینـده ولـی فقیه در اسـتان سیسـتان و 
بلوچسـتان گفـت: آنچه کـه آیـت الله محامی در 
فرمایشات شـان تصدیـق کردنـد در واقـع حرف 
دلسـوزان اسـتان بود، این کـه هیچ تجزیه طلبی 
در اسـتان وجـود ندارد و متاسـفانه سـعی شـده 
اسـت در ایـن حادثه صورت سـوال ها پاک شـود 

و مـا امیدواریـم دلجویـی واقعی صـورت گیرد.
معین الدیـن سـعیدی دربـاره وضعیـت اسـتان 
سیسـتان و بلوچسـتان در پی اتفاقـات اخیر این 
اسـتان گفت: پیرو اتفاقات تلخی کـه در جمعه 8 
مهرماه در سیستان و بلوچسـتان افتاد متاسفانه 
شـاهد برخـی از اتهام زنی هـا بـه مـردم اسـتان 
بودیم در روزهای گذشـته نماینده ولـی فقیه در 
اسـتان، آیت الله محامـی مصاحبه ای داشـتند و 
نکاتی را عنوان کردند که نشـان مـی داد آنچه که 
دلسـوزان اسـتان مطرح کردند واقعیت داشـت، 
این که مطلقـاً در اتفاقـات زاهدان اثـری از معاند، 

برانـداز و تجزیه طلـب وجود نـدارد.
نماینـده مـردم چابهـار در مجلـس شـورای 
اسـلامی با بیـان این کـه ما در اسـتان سیسـتان 
و بلوچسـتان چیـزی بـه عنـوان تجزیه طلـب 
نداریـم، تاکیـد کـرد: ایـن انگ هایی که توسـط 
برخی به مردم اسـتان زده شـد واقعاً جفا در حق 
مردم سیستان و بلوچستان اسـت. همان طور که 
آیت الله محامی عنوان کردند متاسـفانه بسیاری 
تلاش داشـتند صورت سـوال را که جمع کثیری 
از نمازگـزاران بی گنـاه در آن حادثـه به شـهادت 

رسـیده اند، پـاک کننـد.
وی خاطرنشـان کرد: در حـال حاضر بـا توجه به 
شـرایط ویژه اسـتان چندین انتظار وجـود دارد، 
نخسـت این کـه از مـردم انتظـار مـی رود نهایت 
تلاش خودشان را داشته باشـند تا خدایی نکرده 

شـرایط ناامـن نشـود و توجه داشـته باشـند هر 
توسـعه ای در بسـتر امنیت اتفاق می افتد و قطعاً 
بایـد مطالبـات بـه حق شـان را از مسـیر قانونی 
پیگیری کننـد. انتظار بعـدی از نیروهای دسـت 
انـدرکار اسـت این کـه بدانند مشـکلات اسـتان 
راهکار امنیتی ندارد بلکه بایـد مطالبات و صدای 

اعتراض مـردم را بشـنوند.
سـعیدی یـادآور شـد: شـخصیتی ماننـد مولانا 
عبدالحمید از همان روز حادثه، مردم را به آرامش 
و پیگیری امـور از مجـاری قانونی دعـوت کردند 
امـا چـون پاسـخ مناسـبی آن زمـان بـه ایشـان 
داده نشـد، مواضع شـان را در هفته هـای بعـد 
سـخت تر کردند. قطعا هـر کنش گـری می تواند 
به بسـیاری از مواضع ایشان نقد داشـته باشد و یا 
آن را مورد آسیب شناسـی قـرار دهد امـا بدیهی 
اسـت که ایشـان جایگاهی بی بدیل در دل مردم 
اسـتان دارند و قطعا باید به  ملاحظات ایشـان در 
راستای گذر از شـرایط فعلی اسـتان توجه شود. 
وی تاکیـد کـرد: از سـوی دیگـر همه بایـد ندای 
مردم اسـتان سیسـتان و بلوچسـتان را بشنویم 
و تـلاش کنیم این شـکافی کـه متاسـفانه ایجاد 

شـده اسـت، تبدیل به یک گسـل نشـود.

ایـن نماینده مجلـس با اشـاره به سـفر هیئتی از 
سـوی مقام معظم رهبری بـرای بررسـی حادثه 
رخ داده در اسـتان سیسـتان و بلوچسـتان بیـان 
کـرد: موضوعاتـی در سـفر نماینـدگان رهبـری 
بـه اسـتان مطرح شـد کـه بایـد بـه آن هـا جامه 
عمـل پوشـانده شـود و اجرایی شـوند کـه یکی 
از ایـن موضوعـات و مهم تریـن آن هـا محاکمـه 
شـفاف عاملیـن و آمـران آن حادثه تلخ و شـهید 
تلقـی شـدن قربانی هـای بی گنـاه آن اسـت که 
ان شـاءالله این موارد که در دسـتور کار قـرار دارد، 

هرچـه سـریعتر اجرایی شـود.
وی با بیان این که اسـتان سیسـتان و بلوچستان 
همواره به عنوان بهترین نمونه وحدت در کشـور 
مطرح بوده اسـت، یادآور شـد: مردم سیسـتان و 
بلوچسـتان هرگز اجازه تفرقه افکنی به دشمنان 

کشـور و دشـمنان نظام را نداده و نمی دهند.
سـعیدی تاکید کرد: در حال حاضر مردم اسـتان 
با حفـظ وحـدت بایـد تمـام تلاش شـان را برای 
توسعه اسـتان داشـته باشـند، آن  هم توسعه ای 
که مبتنـی بر حقـوق مـردم باشـد، امنیتـی که 
مبنایش متضمن حقوق مردم باشـد و ان شـاالله 

امیدواریـم این اتفـاق بیفتد.

استفاده از کالابرگ اقتصادی موجب حذف دلالان می شود
هيچ توسعه ای در بستر ناامنی شکل نخواهد گرفت

در اتفاقات زاهدان اثری از معاند، برانداز و تجزیه طلب وجود ندارد
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عکس نوشت

ورود 400 تنُ مرغ 
منجمد به بازار کرمان

بـه منظـور تنظیـم بـازار، 400 تـُن مرغ 
منجمـد در بـازار کرمان توزیع می شـود. 
معاون امـور بازرگانی و توسـعه و تجارت 
سـازمان صمت اسـتان کرمان در سـتاد 
تنظیـم بـازار گفـت: مهم تریـن موضوع 
سـتاد، تامیـن مـرغ و گوشـت گـرم و 
منجمد است که مقرر شـد 400 تن مرغ 
منجمـد از محل ذخایـر روانه بازار شـود. 
قـوام افـزود: در صورت نیـاز، فرمانـداران 
شهرسـتان ها نسـبت بـه حمـل و توزیع 
گوشـت و مـرغ در شهرسـتان بـا توجـه 
به نیـازی کـه دارند اقـدام کننـد. او بیان 
کـرد:در خصـوص گوشـت قرمـز نیـز با 
توجه بـه افزایـش قیمتـی که داشـتیم، 
قیمت گوشـت گرم قرمز هر کیلـو 310 
هزار تومان تعیین شـده و گوسـاله 290 
هزارتومـان کـه واحد هـای صنفـی باید 
این قیمـت را رعایـت کنند. معـاون امور 
بازرگانـی و توسـعه و تجـارت سـازمان 
صمت اسـتان کرمان افـزود:در خصوص 
میـزان ذخیـره سـازی گوشـت و مـرغ 
منجمد هم هیـچ نگرانی برای شـب عید 
و ماه مبـارک رمضـان نداریم و بـه میزان 
کافـی در سـردخانه های اسـتان ذخیره 
شـده و درباره نهاده های دامـی هم نظیر 
کنجالـه سـویا و ذرت هم میـزان ذخایـر 

قابل توجـه اسـت و مشـکلی نداریم.

با حضور کارشناسـان شـرکت ایمیدرو بـه منظور 
بـرآورد هزینـه احداث جـاده بهـرام آباد بـه معدن 
مـس قلعه ریگـی مطـاع در بخـش بلـوک از توابع 

شهرسـتان جیرفـت از این جـاده بازدید شـد.
به گـزارش روابط عمومـی اداره کل صنعت، معدن 
و تجـارت جنـوب کرمـان، با حضـور کارشناسـان 
شـرکت ایمیدرو به منظور بـرآورد هزینـه احداث 
جاده بهرام آبـاد به معـدن مس قلعـه ریگی مطاع 
در بخش بلـوک از توابع شهرسـتان جیرفت از این 

جاده بازدید شـد.
لازم بـه ذکـر اسـت احـداث جـاده دسترسـی 
بـه معـدن مـس قلعـه ریگـی مطاع بـه طـول 25 
کیلومتـر، پـس از رایزنـی مهنـدس مروجـی فرد 
مدیـرکل صنعت، معـدن و تجارت جنـوب کرمان 
با مدیرعامل شـرکت ایمیدرو، توسـط این شرکت 
بـزرگ احـداث خواهـد شـد تا ضمـن سـهولت به 
دسترسـی بـه ایـن معـدن، سـاکنان روسـتاهای 

اطـراف از آن نیـز بهـره منـد گردند.

مدیـر کل مدیریـت بحران اسـتان کرمـان از 
کسـب رتبـه برتـر اداره کل مدیریـت بحران 
اسـتان کرمان در اولین رویـداد ملی مدیریت 

بحران قـوی 1401خبـر داد
حمیـد سـالخورده  گفـت: اداره کل مدیریت 
بحران اسـتان در اولین رویـداد ملی مدیریت 
بحـران ایـران قـوی 1401، به عنوان اسـتان 
برتـر انتخـاب گردیـد. سـالخورده ادامـه داد: 
ایـن رویـداد بـر مبنـای تعیـن شـاخص ها، 
ظرفیت هـا و توانمندی هـای هـر اسـتان در 
جهت آمادگـی، پاسـخ و مقابله بـا مخاطرات 
و بلایـای طبیعـی برگـزار گردیـد که اسـتان 
کرمان موفـق به رتبـه برتر شـد.  در حاشـیه 
برگـزاری ایـن رویـداد نمایشـگاه تولیـدات 

دانـش بنیـان و ظرفیـت هـای اسـتانهای 
مختلـف کشـور  بـرای مبـارزه بـا حـوادث 
طبیعـی در معـرض نمایش قـرار گرفـت. در 
پایان ایـن رویداد مدیـرکل مدیریـت بحران 
اسـتان کرمـان مـورد تقدیـر دبیـر شـورای 
عالـی مدیریـت بحـران کشـور قـرار گرفـت. 
دکتـر محمـد حسـین نامـی دبیـر شـورای 
عالی مدیریت بحران کشـور و رئیـس رویداد 
و رئیس سـازمان مدیریت بحران کشـور طی 
نامه ای ضمـن اعلام اسـتان کرمـان به عنوان 
اسـتان برتر در رویـداد ملی مدیریـت بحران 
ایران قـوی 1401 از حمید سـالخورده مدیر 
کل بحران اسـتانداری کرمان و همکارانشـان 

تقدیـر و تشـکر کرد.

زنگ خطر برای ایران زمین!
تالاب »آلاگل« درمعرض نابودی

مجموعـه تالاب هـای »آلمـاگل«، »آجـی گل« 
و »آلاگل« سـه تـالاب بین المللـی در شـمال 
گنبـدکاووس در اسـتان گلسـتان و با وسـعت سـه 
هزار و 2۷ هکتـار، محـل زمسـتان گذرانی پرندگان 
آبزی و کنارآبزی اسـت که از شـمال سـیبری به این 
تالاب هـا مهاجـرت می کننـد. تـالاب بین المللـی 
آلاگل در بهمـن 1401 به طور کلی خشـک شـده و 

عـاری از هـر گونـه آب، پرنـده و آبزی اسـت. 
تالاب »آلاگل« به عنـوان بزرگترین دریاچه اسـتان 
گلسـتان و یک تالاب آب شـور بوده کـه تغییر رژیم 
آبـی رودخانه »اتـرک« به عنـوان تنها منبـع تغذیه 
تالاب هـا و سـاخت سـد در اسـتان های همجـوار، 
حیات این اکوسیسـتم منحصر به فـرد را در معرض 

تهدیـد و نابودی کامـل قرار داده اسـت.
عکاس:محمد نسایی

با پيگيری مدیرکل صنعت، معدن و تجارت جنوب کرمان محقق شد؛
جاده بهرام آباد بلوک به معدن مس قلعه ریگی احداث خواهد شد

کسب رتبه برتر اداره کل مدیریت بحران استان کرمان

شهردار زرند خبر داد:

بهسازی بوستان اندیشه با مساحت 
2800 مترمربع

شـهردار زرنـد با بیـان اینکه بوسـتان اندیشـه بـا مسـاحت 2800 مترمربـع در حال 
بهسـازی اسـت، گفت: به منظور انجام عملیات آسـفالت معابر خیابان شـهید جوکار 
11 و عطـاالله اسـلامی 5 با مسـاحت 10 هـزار مترمربع، بیـش از 40 میلیـارد تومان 

هزینه شـده اسـت.
علـی ضیاءالدینی با بیان اینکـه یکی از اهداف مجموعه مدیریت شـهری سـاماندهی 
بوسـتان های محله ای اسـت، اظهار کرد: سـاماندهی و احداث بوسـتان های محله ای 
در مناطق کم برخوردار از اولویت های شـهرداری اسـت. او احداث این پارک و توسعه 
هرچه بیشـتر فضای سـبز شـهر را در راسـتای بهبـود نمای بصری شـهر و اسـتفاده 
شـهروندان از خدمـات رفاهی دانسـت و افزود: بوسـتان اندیشـه به مسـاحت 2800 
مترمربـع در حـال بهسـازی اسـت. شـهردار زرند خاطرنشـان کـرد: عملیـات فنی و 
عمرانـی ایـن بوسـتان شـامل خاک بـرداری، جدول گـذاری، محوطه سـازی، ایجـاد 
فضاهای اسـتراحت، نصب نشـیمنگاه و ایجاد سیسـتم روشـنایی زیبا اسـت، تلاش 
داریـم تـا پایـان سـال ایـن بوسـتان بـه بهره بـرداری برسـد. ضیاء الدینی از کاشـت 
گل هـای فصلـی در فضاهای سـبز شـهر خبـر داد و اضافـه کرد: بـا توجه بـه اهمیت 
وجود گل هـای فصلی بـرای زیباسـازی منظر شـهر و ایجاد روحیه نشـاط و شـادابی 

در شـهروندان، ایـن طرح بـا جدیـت در حال انجام اسـت.
وی تاکیـد کـرد: بیـش از 40 هـزار گلـدان گل در بلوارهـا، میدان هـا، رفیوژهـا، 
تقاطع های هندسـی و پارک های سـطح شـهر نصب خواهد شـد تا زیبایـی فضاهای 
سـبز شـهر دوچندان شـود و بلوار جانبازان، میدان های 22 بهمن، 15 خـرداد، معلم 

و هفتم تیـر در دسـتور کار برای کشـت گل هـای فصلی قـرار دارد.
شـهردار زرند از پایـان عملیات آسـفالت دو معابـر منطقـه اکبرآباد خبـر داد و گفت: 
یکی از اهـداف و برنامه های شـهرداری سـاماندهی معابر خاکی سـطح شـهر اسـت، 
این شـهرداری در راسـتای تـداوم سیاسـت های عمرانـی و جهت خدمت رسـانی به 
شـهروندان با هدف بهسـازی معابـر و بهبود عبـور و مرور شـهری، تمام تـوان خود را 
به کار گرفته و تاکنون بیش از 60 هـزار مترمربع از معابر خاکی را سـاماندهی و آماده 
آسـفالت کرده اسـت. ضیاء الدینی با بیان اینکه طی روزهای آینده عملیات آسـفالت 
تعداد دیگری از کوچه هـا و معابر انجام خواهد شـد، گفـت: به منظور انجـام عملیات 
آسـفالت معابر خیابان شـهید جـوکار 11 و عطـاالله اسـلامی 5 با مسـاحت 10 هزار 
مترمربع بیش از 40 میلیارد تومان هزینه شـده اسـت. او ضمن قدردانی از همکاری و 
تعامل سازنده شـهروندان با شـهرداری، افزود: مجموعه شـهرداری و شورای اسلامی 
شـهر زرند تلاش دارد تا در آینده ای نزدیک با راه اندازی کارخانه آسـفالت و بهسـازی 

معابر خاکی جهـش بزرگی در آسـفالت معابر به وجـود آورد.

خبر

معاون امـور بازرگانـی و توسـعه و تجارت سـازمان صمت 
اسـتان کرمان گفـت: قیمت گوشـت گوسـفند هـر کیلو 
310 هـزار تومـان و گوسـاله 290 هـزار تومـان تعییـن 

شـده است.
قـوام در سـتاد تنظیـم بـازار، گفـت: مهم تریـن موضـوع 
سـتاد، تامین مـرغ و گوشـت گـرم و منجمد اسـت که  به 
منظور تنظیـم بـازار مقرر شـد 400 تـن مـرغ منجمد از 

محل ذخایـر روانـه بـازار کرمان شـود.
او افزود: در صورت نیـاز، فرمانداران شهرسـتان ها با توجه 
به نیـازی کـه دارند، نسـبت بـه حمـل و توزیع گوشـت و 

مرغ در شهرسـتان اقـدام کنند.
معاون امـور بازرگانـی و توسـعه و تجارت سـازمان صمت 
اسـتان کرمان  بیان کرد: در خصوص گوشـت قرمـز نیز با 
توجه به افزایش قیمتی که داشـتیم، قیمت گوشـت گرم 

گوسـفند هر کیلو 310 هزار تومـان و گوسـاله 290 هزار 
تومان تعیین شـده اسـت که واحد هـای صنفـی باید این 

قیمت را رعایـت کنند.
او افـزود: در خصوص میزان ذخیره سـازی گوشـت و مرغ 
منجمـد هم هیـچ نگرانـی برای شـب عیـد و مـاه مبارک 

رمضان وجـود ندارد و بـه میـزان کافی در سـردخانه های 
اسـتان کرمان گوشـت ذخیره شـده است. 

 قوام بیان داشـت: دربـاره نهاده های دامی، نظیـر: کنجاله 
سـویا و ذرت هم میزان ذخایر قابل توجه اسـت و مشـکلی 

وجـود ندارد.

سرپرسـت معاونـت امـور اقتصـادی اسـتانداری کرمـان 
گفت: همزمان بـا آموزش تخصصی و کسـب مهارت های 
لازم، دولـت بـازار را بـرای افـراد مهـارت دیـده، مهیـا 

. می کنـد
سرپرسـت معاونت هماهنگی و امور اقتصادی استانداری 
کرمـان بـا همراهـی مدیـرکل صنعـت، معـدن و تجارت 
اسـتان کرمـان از مجموعه آموزشـی طلا و جواهرسـازی 

در کرمـان بازدیـد کرد. 
امیـر حسـن زاده در ایـن بازدید گفـت: با توجه بـه وجود 
منابـع عظیـم معـادن گوهرسـنگ ها و داشـتن نیـروی 
جـوان و بااسـتعداد و تحصیل کـرده و همچنیـن کمبود 

کارخانجات و کارگاه های طلاسـازی در دیار کریمان این 
مجموعه می توانـد فرصت مناسـبی بـرای ورود جوانان با 
اسـتعداد و علاقه مند و سـرمایه گذار در این حوزه باشـد.

او افـزود: ایـن مجموعـه با توجـه به تحقق شـعار امسـال 
می تواند اشـتغال زایی پایـدار با نگاه صـادرات مصنوعات 
طلا و جواهـر ایجاد کرده و سـهمی در پیشـرفت اسـتان 

کرمان داشـته باشـد.
سرپرسـت معاونت هماهنگی و امور اقتصادی استانداری 
کرمان بیان کرد: بـا ورود بخش خصوصـی، باید فضایی را 
که به سـمت ایـن حـوزه می خواهیـم ببریم، گسـترده تر 

شـود و افراد آمـوزش مهارت های لازم را کسـب کنند.
حسـن زاده تصریح کـرد: همزمـان با آمـوزش تخصصی 
و کسـب مهارت هـای لازم، دولت بـازار را برای ایـن افراد 

نیـز فراهـم و مهیـا می کند.

اعلام قيمت گوشت قرمز در کرمان

دولت، بازار را برای افراد مهارت دیده مهيا می کند

استاندار کرمان:

پيگير تامين اعتبار برای فعاليت 
صندوق پژوهش نوآوری در 

کرمان هستيم
اسـتاندار کرمـان از پیگیـری بـرای تامیـن اعتبـار بـه منظور 
فعالیـت صندوق پژوهـش نوآوری در اسـتان کرمـان خبر داد.
محمدمهـدی فـداکار در دیـدار فعـالان کسـب و کارهـای 
دیجیتـال، سـامان دادن شـرکت های دانش بنیـان و پـارک 
علـم و فنـاوری اسـتان را دو مقوله مهـم و ظرفیـت فوق العاده 
برای اسـتان دانسـت و گفت: بـرای اجرایی شـدن پـارک علم 
و فناوری اسـتان تـلاش می کنیم و تعجیـل داریم کـه هر چه 

سـریعتر کار انجام شـود.
فـداکار افـزود: ظرفیت هـای بلااسـتفاده زیـادی در اسـتان 
داریـم و بایـد این هنر را داشـته باشـیم کـه سـرمایه گذاری را 
بـا امکانـات موجـود و اسـتفاده از شـرکت ها کـه ظرفیت های 

اقتصـادی اسـتان هسـتند، آغـاز کنیم.
اسـتاندار کرمـان بـا بیـان اینکـه پیگیـر تامیـن اعتبـار برای 
فعالیت صنـدوق پژوهش نـوآوری در اسـتان هسـتیم، عنوان 
کـرد: شـکل گیری یـک مجمـع، نهادسـازی و ساختارسـازی 
مناسـب، بهتریـن راه بـرای هم افزایی و همکاری شـرکت های 
فناورانه اسـت، ضمن اینکـه حمایـت و همکاری خـود را برای 

پیشـبرد منافـع اسـتان خواهیم داشـت.
فـداکار بـه برگـزاری جلسـاتی مـداوم بـرای ارائـه راهکارها و 
گزارشـات از رونـد کارهـای انجـام شـده توسـط شـرکت ها 

تاکیـد کـرد.

دوره جامع طراحی طلا و 
جواهرات در دانشگاه تهران 

برگزار می شود.
مهلت ثبت نام: 10 اسفند 1401

این دوره شـامل 6 درس، به مدت زمان 220 سـاعت به شـرح 
زیر می باشـد:

مبانی طراحـی جواهـرات- کارگاه مـدل سـازی کامپیوتری- 
مبانی گوهرشناسـی- کارگاه خلاقیت و روند طراحی- کارگاه 

طراحی جواهـرات- آشـنایی با روش های سـاخت
در پایـان دوره گواهی بیـن المللـی دو زبانه دانشـگاه تهران به 

دانـش پذیـران دوره اعطا خواهد شـد.
لازم بـه ذکـر اسـت،برترین دانـش پذیـران دوره بـه منظـور 

اسـتخدام در ایـن حـوزه معرفـی خواهنـد شـد.
جهت مشـاوره رایـگان بـا شـماره تلفـن 09304160209 و 
یـا 021669۷8522 تمـاس حاصـل فرماییـد و همچنیـن 
می توانید بـه آیـدی تلگـرام @JEWERLY9 پیام ارسـال 

نماییـد.
بـه منظـور ثبـت نـام و کسـب اطلاعـات بیشـتر بـه نشـانی 
اینترنتـی www.concept-cda.com مراجعـه فرمایید.

مدیر باغبانی سازمان جهاد کشاورزی کرمان مطرح کرد؛

اصلاح و جوانسازی باغات نخيلات با 
جایگزینی ارقام نيمه خشک

 مدیـر باغبانی سـازمان جهاد کشـاورزی شـمال اسـتان کرمـان با اشـاره بـه عارضه 
خشـکیدگی خوشـه خرمـا در کرمـان، اصـلاح و جوانسـازی باغـات نخیـلات را از 
راهکارهـای مقابلـه با ایـن عارضه عنـوان کـرد. خاصه سـیرجانی گفـت: ادامـه روند 
خشـکیدگی خوشـه خرما به لحاظ تغییرات شـدید اقلیمـی و افزایش درجـه حرارت 
هوا در مـاه  های تیـر و مرداد در مناطق شـرقی اسـتان کرمان موجب شـده اسـت که 
روند توسـعه کشـت ارقام نیمه خشـک شـتاب گرفتـه و ضمن خـارج شـدن مناطق 
شـرقی اسـتان از تک رقمی بودن باغات، شـاهد تنوع ارقام، به سـازی باغـات و حذف 
ارقام حسـاس به عارضه خشـکیدگی باشـیم. او افـزود: از جملـه فاکتور هـای موثر در 
تولید و افزایش عملکرد در واحد سـطح باغات نخیلات اسـتان، تنوع و توسـعه کشـت 
ارقام سـازگار به منطقـه و جایگزینی ارقـام فعلی خرما بـا ارقام نیمه خشـک از جمله 
مجول و پیـارم اسـت.  مدیر باغبانی سـازمان جهاد کشـاورزی شـمال اسـتان کرمان 
بیان داشـت: سـازگاری ارقام بیان شـده بـه شـرایط فعلی منطقـه، افزایـش تولید در 
واحد سـطح، خاصیت ماندگاری و بازارپسـندی بالای محصول تولیـدی، قیمت بالای 
آن در مقایسـه با ارقام فعلی و ارزآوری، سـهولت و قابلیت صادرات ایـن ارقام از جمله 

ویژگـی  های خـاص و برتـر در مقایسـه با ارقـام فعلی می  باشـد.

خبر

معاون پژوهـش، برنامه ریـزی و توسـعه منابع آمـوزش و پرورش اسـتان 
کرمـان گفـت: بنـا بـه اعـلام سـازمان اسـناد و کتابخانـه ملـی، آموزش 
و پـرورش اسـتان بـرای سـومین سـال متوالی بـه عنـوان دسـتگاه برتر 
اجرایـی در حـوزه اجـرای قانـون اسـناد ملـی ایـران در منطقـه جنـوب 

کشـور معرفی شـد.
رضـا امیری فرد افـزود: بر اسـاس اعلام سـازمان اسـناد و کتابخانـه ملی، 
آموزش و پرورش استان کرمان به عنوان دسـتگاه برتر اجرایی در منطقه 

جنوب کشـور جهت همـکاری با این سـازمان معرفی شـد.
او بیان کـرد: با توجه به اهمیت حفظ و حراسـت از اسـناد ملی و مکاتبات 
اداری و وحـدت رویـه در انجام امور مربـوط به نگهـداری و تعیین تکلیف 

اسـناد راکـد و اوراق امحایی فاقـد ارزش نگهـداری ، از سـال 1395 اداره 
راهبـری مکاتبـات و اسـناد اداره کل آمـوزش و پـرورش به عنـوان رابط 
اجرایی مقررات موجود در زمینـه تعیین تکلیف اسـناد و مکاتبات اداری 

معرفی شـد.
امیری فرد افزود: در راسـتای اجـرای قانون اسـناد ملی ایـران در آموزش 
و پرورش اسـتان تاکنـون بازدید از حـوزه هـای اسـنادی ادارات آموزش 
و پـرورش شهرسـتان ها و مناطـق اسـتان، انتخـاب رابطـان اسـنادی و 
برگـزاری بیـش از 120 جلسـه آموزشـی و توجیهـی در اسـتان برگـزار 

شـده است.
او اظهارکرد: حـدود 20 میلیون برگه اسـناد راکـد و و اوراق امحایی فاقد 

ارزش در آمـوزش و پـرورش اسـتان کرمـان در چند سـال اخیـر تعیین 
تکلیف شـده اسـت.

معـاون پژوهش، برنامـه ریزی و توسـعه منابع آمـوزش و پرورش اسـتان 
کرمـان بیـان کـرد: حـدود دو میلیون سـند نیـز بـا هماهنگـی نماینده 
سازمان اسـناد و کتابخانه ملی با ارزش و مهم شناسـایی و برای نگهداری 

به مخزن سـازمان ملی اسـناد کل کشـور ارسـال شـد.
امیری فرد گفـت: طی اجـرای ایـن طـرح در اداره کل آمـوزش و پرورش 
اسـتان و ادارات شهرسـتان ها و مناطق حـدود 20 هـزار مترمربع فضای 
نگهداری اسـناد آزاد و برای انجـام فعالیت های دیگر آماده سـازی شـده 

 . ست ا

معاون آموزش و پرورش استان اعلام کرد:

آموزش و پرورش کرمان، دستگاه برتر جنوب کشور در اجرای قانون اسناد ملی


